
Το Γ.Ν Πάφου χρήζει ά-
μεσων μέτρων για την 
στελέχωση του με ιατρι-
κό και νοσηλευτικό προ-
σωπικό, εκσυγχρονισμό 
του ιατρικού εξοπλισμού 
και βελτίωση των κτη-

ριακών υποδομών για να μπορέσει να προσφέρει 
στους ασθενείς τις απαραίτητες υπηρεσίες και να 
αντέξει στο ανταγωνιστικό περιβάλλον του ΓεΣΥ…

Σελ. 05

Την εξαίρεση της περι-
οχής του Ακάμα από το 
νόμο που θα ισχύει για 
τα επισκέψιμα αγρο-
κτήματα, εισηγήθηκε ο 
βουλευτής του ΔΗΣΥ Α-
βέρωφ Νεοφύτου, ενώ-

πιον της συνεδρίας της Επιτροπής Εμπορίου…
Σελ. 09

Ο κοινοτάρχης Ανδρέ-
ας Χριστοδούλου, πα-
ρέδωσε Τη Δευτέρα το 
μεσημέρι στην έπαρ-
χο Πάφου Μαίρη Λά-
μπρου την επιστολή 
παραίτησης του ιδίου 
και των μελών του κοι-

νοτικού συμβουλίου, μαζί με τις σφραγίδες και τα 
κλειδιά των κτηρίων, ενώ τα βιβλιάρια επιταγών 
θα παραδοθούν μετά από λογιστικό έλεγχο που 
θα διενεργηθεί…

Σελ. 07
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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Α. Σιήκκης

Δηλώνει έτοιμος και στη διάθεση του κόμμα-
τος για ν προσφέρει εάν του ζητηθεί για Δη-
μοτικές και Ευρωεκλογές…

Σελ.11

Α. Μιχαηλίδου

Διαβεβαιώσεις ότι θα υλοποιηθούν οι σχεδια-
σμοί για νέο Γυμνάσιο και Δημοτικό Σχολείο στη 
Πάφο από την Υπ. Παιδείας…

Σελ. 02  

Κ. Λετυμπιώτης

Γολγοθάς το καθημερινό πήγαινε έλα και μετα-
κομίζει σύντομα στη Λευκωσία ο συμπολίτης 
μας Κυβερνητικός Εκπρόσωπος…

Σελ. 11

www.cosmosnews.com.cy

Χωρίς φάρμακα κινδυνεύουν να μείνουν οι ασθενείς με διαβήτη λόγω της χρήσης συ-
γκεκριμένου φαρμάκου για διαβητικούς από άτομα που επιθυμούν να χάσουν βάρος 
εύκολα και γρήγορα. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι το ενέσιμο αυτό φάρμακο, χορηγείται κατόπιν ιατρικής συ-
νταγής και αυτό δημιουργεί και άλλα ερωτηματικά και απορίες σχετικά με την δεο-
ντολογία και τους ελέγχους.
Το σκεύασμα δηλαδή έχει εγκριθεί από τους διεθνής οργανισμούς φαρμάκων για 
χρήση από διαβητικούς τύπου 2, άρα η χρήση του για άλλους σκοπούς δεν είναι ε-
γκεκριμένη...

Σελ. 03

Επικίνδυνη Μόδα

Ο παραλογισμός δεν είναι δυστυχώς σπάνιο 
φαινόμενο στην Κύπρο, σε συναφή με διά-
φορες υπηρεσίες θέματα. Έτσι παρατηρού-
με ότι ενώ είμαστε ένας τουριστικός προο-
ρισμός, που βασίζεται κατ’ εξοχήν στις πα-
ραλίες μας, τον ήλιο και τη θάλασσα και ενώ 
όλοι μιλούν εδώ και χρόνια για την επέκτα-
ση της τουριστικής περιόδου ώστε να κατα-
στεί η Κύπρος ολόχρονος τουριστικός προο-
ρισμός, δεν φροντίζουμε να παρέχουμε και 
τη στοιχειώδη ασφάλεια, όχι μόνο στους ε-
πισκέπτες, αλλά και στους ντόπιους οι οποί-
οι επισκέπτονται τις παραλίες μας και κολυ-
μπούν ολόχρονα…

Σελ. 06

Κλειστές Παραλίες

Φρένο στο Κέντρο Ιστορικής Τεκμηρίωσης 
Κατατέθηκε ιεραρχική προσφυγή στη διαδικασία κατακύρωσης της προσφοράς…  

Σε περιπέτειες εισέρχεται η διαδικασία, των προσφορών για την 
ανάπλαση των κτηρίων της πρώην Αστυνομικής Διεύθυνσης Πά-
φου και την δημιουργία Κέντρου Ιστορικής Τεκμηρίωσης. 
Ένας από τους δύο προσφοροδότες κατέθεσε ιεραρχική προσφυ-
γή με αποτέλεσμα η σχετική διαδικασία να παγώσει. 
Τις πληροφορίες του Radiocosmos, επιβεβαίωσε ο πρόεδρος της 
Επιτροπής Προσφορών του Δήμου Πάφου Μιχάλης Μιχαήλ. 
Ήταν δικαίωμα του ενδιαφερόμενου όπως υποστήριξε να καταθέ-
σει την προσφυγή, όμως όπως πρόσθεσε, η διαδικασία που ακο-
λούθησε ο Δήμος ήταν νόμιμη...

Σελ. 04  

SOS από ναυαγοσώστες
Η τουριστική περίοδος έχει αρχίσει αλλά οι περισσότερες παραλίες 
μας παραμένουν αναξιοποίητες και χωρίς ναυαγοσώστες…

Φρενίτιδα με σκεύασμα για διαβητικούς
Ποιοι κίνδυνοι υπάρχουν από την ανεξέλεγκτη χορήγησή του…

ΝΕΟ ΧΩΡΙΟ

ΑΚΑΜΑΣ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ

Σελ. 16

Χρ. Χρήστου
Επιστροφή στις ρίζες του
Πώς από την Γεωπονική 
κατέληξε στην Υγειονο-
μική...
Ο προϊστάμενος της Υ-
γειονομικής Υπηρεσίας 

του Δήμου Πάφου, μιλά για τη δουλειά 
του, τα χόμπι και την μέχρι σήμερα πο-
ρεία του…   
Ο   προϊστάμενος  της υγειονομικής υ-
πηρεσίας  του Δήμου Πάφου Χρήστος 
Χρήστου ανοίγει την καρδιά του στον 
«Αδέσμευτο»...

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
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Γιώργος Σαξατέ

Σ την Πάφο είμαστε μια μικρή κοινωνία και αυτό 
έχει και τα καλά του και τα κακά του.

Το γεγονός ότι δεν έχουμε πολύ κόσμο, δεν βοηθά 
στη δημιουργία επιχειρήσεων, καθώς ο κύκλος ερ-
γασιών είναι μικρός και δεν συμφέρει κάποιον να 
επενδύσει μεγάλα ποσά.
Από την άλλη όλοι γνωριζόμαστε μεταξύ μας, υπάρ-
χει μεγαλύτερη αλληλεγγύη, ενώ διαμορφώνεται 
ασφαλέστερο περιβάλλον συγκριτικά με τις μεγα-
λύτερες πόλεις.
Αυτό όμως δημιουργεί πολλές φορές και προβλή-
ματα καθώς κανείς δεν μπορεί να κρυφτεί εύκολα 
και οι ζωές όλων μας θα λέγαμε ότι είναι ανοικτό 
βιβλίο. Κανείς δεν μπορεί να περάσει απαρατήρη-
τος όπου και αν πάει καθώς είναι αδύνατο να μην 
υπάρχει κάποιος που να μας γνωρίζει και αυτό, πολ-
λές φορές αποτελεί πρόβλημα.
Είναι όμως και κάτι άλλο που δυσκολεύει συγκεκρι-
μένα την δική μας δουλειά την δημοσιογραφική, 
καθώς κάνει δυσκολότερο, να ασκήσουμε κριτική, 
χωρίς παρεμβάσεις και δυστυχώς δεν είναι λίγες οι 
φορές που νοιώθουμε άσχημα γιατί είμαστε ανα-
γκασμένοι να ασχοληθούμε και αν θίξουμε θέματα 
που επηρεάζουν φίλους, συγγενείς ή γνωστούς.
Δεν είναι λίγες οι φορές ακόμα που κάποιος που αι-
σθάνεται ότι απειλούνται τα συμφέροντά του από 
κάποιο ρεπορτάζ για παράδειγμα, μπορεί αν χρησι-
μοποιήσει γνωστούς, φίλους ή ακόμα και συγγενείς 
για να το αποφύγει.
Όλα αυτά όμως δεν μπορούν να γίνονται σε μια 
πόλη, όσο μικρή και αν είναι όταν ο καθένας 
σέβεται όχι μόνο τον εαυτό του, αλλά και τους 
γύρω του.
Στις μικρές κοινωνίες μάλιστα σε αντίθετη περίπτω-
ση αυτό θα ήταν πολύ επικίνδυνο αφού θα μπορού-
σαν κάποιοι να κλείσουν ευκολότερα στόματα.
Στην πόλη μας κάτι τέτοιο δεν έγινε και έχουμε ως 
παράδειγμα τα διάφορα σκάνδαλα που αποκαλύ-
φθηκαν την περασμένη δεκαετία με την δική μας 
ουσιαστική συμβολή, με αποτέλεσμα βέβαια να 
«πληρώσουμε» το τίμημα με το να μας απαξιώνουν 
κάποιοι.
Η μικρή μας κοινωνία όμως τα βλέπει αυτά και τους 
απαντούμε ότι έχουμε το κούτελό μας καθαρό. Ότι 
πράξαμε το πράξαμε στο πλαίσιο της ηθικής υπο-
χρέωσής μας έναντι της μικρής μας κοινωνίας και 
αυτό θα συνεχίσουμε να πράττουμε με συνέπεια 
και υπευθυνότητα, βασισμένοι όχι σε κουτσομπο-
λιά και μικρότητες, αλλά σε σοβαρή έρευνα και 
στοιχεία.
Όλα τα υπόλοιπα είναι για να δημιουργούν, απλά 
εντυπώσεις στο διαδίκτυο και να εξυπηρετούν προ-
σωπικά και πολλές φορές σκοτεινά συμφέροντα.

Μικρή κοινωνία…

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες Σάτιρα και 
μικρές ειδήσεις, από την 
επικαιρότητα δοσμένα με 
χιούμορ και καυστική κρι-
τική από τους συντάκτες 
του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8,10&11

Αθλητικά
Στο στάδιο Άλφα Μέγα 
ταξιδεύει τη Δευτέρα η 
Πάφος fc για να αντιμε-
τωπίσει τον Άρη σε ένα 
πολύ σημαντικό παιχνί-
δι για την 6η αγωνιστική

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που 
αναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Επικαιρότητα
Σε περιπέτειες εισέρχεται η δι-
αδικασία, των προσφορών για 
την ανάπλαση των κτηρίων της 
πρώην Αστυνομικής Διεύθυνσης 
Πάφου και την δημιουργία Κέ-
ντρου Ιστορικής Τεκμηρίωσης. 

ΣΕΛΙΔΑ 4

Επικαιρότητα
Μετά την παραίτηση του 
Κοινοτικού Συμβουλίου της 
Κρήτου Τέρρα, πήρε σειρά το 
Κοινοτικό Συμβούλιο το Νέου 
Χωριού. 

                                                                                   ΣΕΛΙΔΑ  7

Αυτοκίνητο
Όλα τα νέα για τους φί-
λους του μηχανοκίνητου 
αθλητισμού από τον συ-
νεργάτη μας Γιώργο Πα-
ντελίδη…

ΣΕΛΙΔΑ 22

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και 
ανακοινώσεις που μπο-
ρεί να σας ενδιαφέρουν 
σε ένα δισέλιδο...

   ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1091-ΑλΕξιοΣ Α’ ΚομνηνοΣ-Λίγο έξω από την Κων-
σταντινούπολη διεξάγεται η μάχη στο Λεβούνιο. Ο αυ-
τοκράτορας του Βυζαντίου Αλέξιος Α’ ο Κομνηνός νικά 
του Πετσενέγκους και τους εξαφανίζει από την ιστορία.
1707-ΤΑ ΚοινοβούλιΑ ΑγγλιΑΣ και Σκωτίας συνε-
δριάζουν και αποφασίζουν την ένωση των περιοχών 
τους, σχηματίζοντας έτσι τη Μεγάλη Βρετανία.
1913-ο ΣούηδοΣ μηχΑνιΚοΣ Γκίντιον Σούντμπακ 
κατασκευάζει και πατεντάρει το φερμουάρ.
1941-οι ΑρχΕΣ ΚΑΤοχηΣ ΣΤην ΕλλΑδΑ θέτουν σε 
κυκλοφορία παράλληλα με τη δραχμή, το μάρκο κα-
τοχής (Reichs Kredit Kassenscheine), τη λιρέτα κατο-
χής, τη μεσογειακή δραχμή, το βουλγαρικό λέβα και 
το αλβανικό φράγκο, νομίσματα χωρίς αντίκρυσμα.
1992-ο δημΑρχοΣ Τού λοΣ ΑνΤζΕλΕΣ κηρύσ-

σει την πόλη σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης, εξαιτί-
ας του κύματος βίας που ξέσπασε μετά την αθώωση 
τεσσάρων αστυνομικών, οι οποίοι κατηγορούνταν με 
αδιάσειστα στοιχεία ότι ξυλοκόπησαν μέχρι θανάτου 
τον μαύρο Ρόντνεϊ Κιγκ. Οι ταραχές, που θα τερμα-
τιστούν δύο μέρες αργότερα με την επέμβαση του 
στρατού και την απόφαση να επαναληφθεί η δίκη, 
αφήνουν στο Λος Άντζελες 31 νεκρούς, ενώ σε δέκα 
άλλες πόλεις των ΗΠΑ που επεκτάθηκαν οι ταραχές 
τα θύματα έφτασαν τα 44 και οι τραυματίες τους 
2.000.
1995-δΕΚΑ ημΕρΕΣ μΕΤΑ Τον ΤΕλιΚο Κυπέλ-
λου Παναθηναϊκός - ΑΕΚ (1-0), άγνωστοι ξυλοκοπούν 
άγρια τον διαιτητή του αγώνα Φίλιππο Μπάκα, στα-
ματώντας το ταξί που επιβαίνει.
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΑΠΡΙΛΙΟΥ
ΣΑΒΒΑΤΟ29

ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 29/04/2023-ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΣΤΕΛΙΟΣ     ΤΗΛ 97604677
ΚΥΡΙΑΚΗ 30/04/2023-ΚΑΝΑΡΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ  ΤΗΛ 099520284

ΚΑΡΑΜΑΝΗ ΑΦΡΟΥΛΑ   ΤΗΛ   99310952
ΔΕΥΤΕΡΑ 01/05/2023-ΤΖΑΝΙΔΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΗΛ 97671117

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Υποσχέσεις για νέα σχολικά κτήρια στην Πάφο 
Προωθείται η τοποθέτηση καμερών στα σχολεία 

Σήμερα, Τετάρτη 29 Απριλίου, είναι των Αγίων Ι-
άσωνος και Σωσίπατρου των Αποστόλων και της 
Αγίας Κερκύρης. 

δ ιαβεβαιώσεις ότι θα υλοποιηθούν οι σχεδι-
ασμοί για νέο Γυμνάσιο και Δημοτικό Σχο-

λείο στη Πάφο, έδωσε η Υπουργός Παιδείας  
Αθηνά Μιχαηλίδου κατά την επίσκεψη της την 
Πέμπτη στην Πάφο. Παράλληλα, ανέφερε ότι αν 
διαπιστωθεί από τα αριθμητικά δεδομένα ότι 
υπάρχει ανάγκη, για πρόσθετες υποδομές, η κυ-
βέρνηση θα προχωρήσει σε σχετικούς προγραμ-
ματισμούς και εξαγγελίες. 
Η Αθηνά Μιχαηλίδου, αναφέρθηκε επίσης στα 
αντικοινωνικά φαινόμενα που έχουν καταγρα-
φεί το τελευταίο διάστημα σε σχολικούς χώ-
ρους, επισημαίνοντας ότι δημιουργούν πολύ 
μεγάλη ανησυχία και στεναχώρια στους αρμό-
διους. 
“Το να καίγονται αίθουσες διδασκαλίας δεν εί-
ναι ότι καλύτερο γενικότερα για την κοινωνία 
μας”, είπε χαρακτηριστικά. 
“Το μήνυμα είναι πολύ σαφές ότι θα πρέπει να 
δράσουμε άμεσα για αυτό εξετάζεται και το 
θέμα της καταστολής”, παρατήρησε. 
Σε αυτά τα πλαίσια, πρόσθεσε η κ. Μιχαηλίδου, 
εξετάζεται και το θέμα της τοποθέτησης καμε-
ρών ασφαλείας στα σχολεία, για το οποίο το 
Υπουργείο Παιδείας είναι σε πλήρη συνεργασία 
με την Επίτροπο Προστασίας Προσωπικών Δεδο-

μένων και με άλλους εταίρους. 
Η Υπουργός Παιδείας, πραγματοποίησε την Πέ-
μπτη συνάντηση, στο Επαρχιακό Γραφείο Πά-
φου, με τους τους Διευθυντές και Διευθύντριες 
των σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης της επαρ-
χίας μας, στο πλαίσιο του διαλόγου που εγκαινί-
ασε με τις σχολικές μονάδες. 
Μετά το πέρας της συνάντησης, η Υπουργός σε 
δηλώσεις της στους δημοσιογράφους, ανέφε-
ρε ότι η σύσκεψη στόχευε στο να δει τα στελέχη 
της εκπαίδευσής, τους διευθυντές των Δημοτι-
κών Σχολείων, στη συγκεκριμένη περίπτωση, με 
σκοπό να ακούσει, από πρώτο χέρι, ζητήματα, 
προκλήσεις αλλά και εισηγήσεις για τη βελτίω-
ση του εκπαιδευτικού μας συστήματος. “Γνωρί-
ζουμε όλοι πόσο σημαντικός είναι ο ρόλος του 
ηγέτη της σχολικής μονάδας. Γνωρίζουμε επίσης 
ότι είναι ο πρώτος που θα υλοποιήσει τις πολι-
τικές μας, αλλά και θα μεταφέρει από τη βάση 
στο Υπουργείο Παιδείας ζητήματα, εισηγήσεις 
και απόψεις για τα θέματα που υλοποιεί. Συ-
νεπώς, είναι πολύ σημαντικός για μας ο διάλο-
γος με τη βάση, η ειλικρινής συζήτηση με τον 
κόσμο μας. Θα θεσμοθετήσουμε τον διάλογο 
αυτό, όπως έχω ήδη πει. Αρχίσαμε με τη Μέση 
Εκπαίδευση. Είναι πολλά τα ζητήματα που αντι-
μετωπίζουν τα σχολεία μας, αλλά είναι και ιδιαί-
τερα σημαντικές οι προτεραιότητες που έχουμε 
θέσει, στη βάση και του Προγράμματος Διακυ-
βέρνησης του Προέδρου της Δημοκρατίας, έτσι 
ώστε και από την έναρξη της νέας σχολικής χρο-
νιάς να δούμε συγκεκριμένες αλλαγές στα σχο-
λεία μας προς όφελος των μαθητών/τριών μας” 
κατέληξε.

29/4/23 ΣΑββΑΤο Πιστέντη - Ιουλιανού Άντρη Τάφοι των Βασιλέων 24 
Ταφοι των Βασιλέων 300μ από MALL προς Coral Bay  26950073 26950778
30/4/23 ΚύριΑΚη Ηρακλέους Χαράλαμπος Ελλάδος 74 200μ πιο κάτω από 
Σκλαβενίτη, απέναντι από την φρουταρία Κήπος τηε Εδέμ. 26942343  99107608
30/4/23 ΚύριΑΚη Πατατού Νικολέτα Ανεξαρτησίας 25 Δρομος Τεχνικής Σχολής 
προς Debenhams KORIVOS Πάφος 26950510 99578224
1/5/23 δΕύΤΕρΑ Νικολαϊδου Κωνσταντία Γωνία Νίκου Νικολαϊδη και Γεωργίου 
Χ. Ιωαννίδη κατ. 5 Elysia Park,  Pafilia (Περιοχή Universal) 26935642 26933793
1/5/23 δΕύΤΕρΑ Κύρου Χαριτίνη Νεοφύτου Νικολαϊδη 18 100μ από τα Νέα Κυ-
βερνητικά κτίρια, προς Γεροσκήπου Πάφος 26949219 26945762
2/5/23 ΤριΤη Τσέλεπου Λένια Ελευθερίου Βενιζέλου 91 Δρόμος Λυκείου Κύκ-
κου, πριν τα φώτα round about Λεμεσού Πάφος 26954594 26949276
3/5/23 ΤΕΤΑρΤη Πολυκάρπου Ίκαρος Ελευθερίου Βενιζέλου 29 Κάτω από την 
Κλινική Άγιος Γεώργιος Πάφος 26935133 26653809
3/5/23 ΤΕΤΑρΤη Πολάτογλου Σκεύη Λεωφ. Αφροδίτης 2 Περιοχή Aliathon 
Hotel απέναντι από Athina Beach, δίπλα από Häagen-Dazs 26913223 26913223
4/5/23 ΠΕμΠΤη Χρυσοστόμου Ελένη Δανάης 31Β  Έναντι  Olympic Lagoon 
Resort (πρωην Amathus) Κάτω Πάφος 26964837 26221624
5/5/23 ΠΑρΑΣΚΕύη Δημητρίου Γιώργος Κινύρα 30 Δρόμος από Δικαστήριο 
προς Τεχνική Σχολή (Δίπλα απο Travel Express) 26942131 26951370



“Αδέσμευτος” 29 Απριλίου 2023 Σελίδα 03ε π ι κ α ι ρ ό τ η τ α

Φρενίτιδα με σκεύασμα 
για διαβητικούς 
Επικίνδυνη Μόδα
Ποιοι κίνδυνοι υπάρχουν από την ανεξέλεγκτη χορήγησή του…
Πώς έγινε μόδα η λήψη του συγκεκριμένου σκευάσματος 
υπερβολές και αλήθειες – τι δηλώνουν στον Αδέσμευτο οι 
ειδικοί…

Χ ωρίς φάρμακα κινδυνεύουν να μείνουν οι 
ασθενείς με διαβήτη λόγω της χρήσης συ-
γκεκριμένου φαρμάκου για διαβητικούς 

από άτομα που επιθυμούν να χάσουν βάρος εύ-
κολα και γρήγορα. 
Πρόκειται για το σκεύασμα Ozempic, ένα φάρμα-
κο για τον διαβήτη που εξελίσσεται σε επικίνδυνη 
μόδα καθώς όλο και περισσότεροι άνθρωποι στρέ-
φονται σε αυτό για να τους βοηθήσει να χάσουν 
κιλά.
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα διαβητικοί άνθρωποι, 
που χρειάζονται πραγματικά το σκεύασμα, εδώ και 
αρκετούς μήνες να δυσκολεύονται να το εξασφαλί-
σουν, αφού λόγω της αυξημένης χρήσης άρχισαν 
να παρουσιάζονται κατά διαστήματα σοβαρές ελ-
λείψεις σε διεθνές μάλιστα επίπεδο.
Αξίζει να σημειωθεί ότι το ενέσιμο αυτό φάρμακο, 
χορηγείται κατόπιν ιατρικής συνταγής και αυτό δη-
μιουργεί και άλλα ερωτηματικά και απορίες σχετι-
κά με την δεοντολογία και τους ελέγχους.
Το σκεύασμα δηλαδή έχει εγκριθεί από τους διε-
θνής οργανισμούς φαρμάκων για χρήση από δια-
βητικούς τύπου 2, άρα η χρήση του για άλλους 
σκοπούς δεν είναι εγκεκριμένη.
Υπάρχουν ήδη αναφορές ότι μπορεί κάτω από 
προϋποθέσεις το συγκεκριμένο σκεύασμα να προ-
καλέσει προβλήματα, στο πάγκρεας, ή σε άτομα 
που πάσχουν από θηροειδή.
Βλέπουμε λοιπόν να γίνεται ανεξέλεγκτη χρήση ιδι-
αίτερα από νεαρά άτομα για απώλεια βάρους, κάτι 
που εκτός από τους κινδύνους που ενέχει για τους 
ίδιους, να προκαλεί έλλειψη και γι’ αυτούς που το 
έχουν πραγματικά ανάγκη.  Το φάρμακο είναι μόνο 
για διαβητικούς και είναι με συνταγή γιατρού.
Όπως καταγγέλλει ο πρόεδρος του Διαβητικού 
Συνδέσμου Πάφου, Ματθαίος Ιεροκηπιώτης, γίνε-
ται κακή συνταγογράφηση, υπερκατανάλωση και 
στο τέλος θα μείνουν οι διαβητικοί χωρίς φάρμακα 
που είναι αυτοί που πραγματικά το χρειάζονται.
Η επικίνδυνη αυτή πρακτική που αγγίζει τα όρια 
της «μόδας» με φόντο ένα φάρμακο το οποίο 
υπό κανονικές περιστάσεις χορηγείται σε ασθε-
νείς με διαβήτη τύπου 2, έχει φτάσει λοιπόν και 
στην Κύπρο και το φαρμακευτικό σκεύασμα που 
έχει γίνει ανάρπαστο σε ολόκληρη την Ευρώπη 
και παρουσιάζει έλλειψη με την Κύπρο να κινδυ-
νεύει επίσης εάν συνεχιστεί η αυξημένη ζήτηση.
Στην προσπάθειά μας να αναδείξουμε το πρόβλη-
μα μιλήσαμε με ειδικούς για να διαπιστώσουμε 
ότι ναι, και στην πόλη μας γίνεται μόδα η πρόσλη-
ψη του συγκεκριμένου σκευάσματος για χάσιμο 
βάρους, αλλά προς το παρόν η κατάσταση βρίσκε-
ται υπό έλεγχο.

Καταγγελίες

Ο πρόεδρος του Διαβητικού Συνδέσμου Πάφου 
Ματθαίος Ιεροκηπιώτης, κληθείς να σχολιάσει τις 
πληροφορίες που είδαν πρόσφατα το φως της δη-
μοσιότητας, κατάγγειλε ότι ορισμένοι γιατροί δυ-
στυχώς, προτρέπουν παχύσαρκα άτομα να λαμ-
βάνουν το σκεύασμα για απώλεια βάρους, με 
αποτέλεσμα άτομα με διαβήτη τύπου 2 που το 
έχουν απόλυτη ανάγκη να δυσκολεύονται να το 
εξασφαλίσουν.

Σύμφωνα με τον κ. Ιεροκηπιώτη η λήψη του συ-
γκεκριμένου σκευάσματος για απλή απώλεια βά-
ρους εμπεριέχει και κινδύνους για την υγεία καθώς 
υπάρχει το ενδεχόμενο να παρουσιαστούν παρε-
νέργειες, γι’ αυτό και η χορήγησή του πρέπει να γί-
νεται με φειδώ και κατόπιν συνταγής ειδικού για-
τρού.
Γι’ αυτό το λόγο ανέφερε ο κ. Ιεροκηπιώτης, τα 
φαρμακεία θα πρέπει να εφαρμόζουν αυστηρά 
τους κανονισμούς και την δεοντολογία και να μην 
χορηγούν το σκεύασμα χωρίς συνταγή.
Ο κ. Ιεροκηπιώτης δεν μας έκρυψε ότι στον Δια-
βητικό Σύνδεσμο Πάφου είναι θορυβημένοι και 
ανήσυχοι, καθώς έχουν δεχτεί πολλά παράπονα 
από διαβητικούς στην επαρχία μας οι οποίοι λόγω 
αυξημένης ζήτησης, δυσκολεύονται να εξασφαλί-
σουν το φάρμακο.
Θα πρέπει κατέληξε ο κ. Ιεροκηπιώτης να γνωρί-
ζουν αυτοί που λαμβάνουν το φάρμακο απλά για 
να χάσουν βάρος, ότι πέραν μπορεί αν το στερούν 
από άτομα που από αυτό εξαρτάται η ζωή τους.

Με υπευθυνότητα

Από πλευρά του ο ειδικός Παθολόγος – Διαβητο-
λόγος, συμπολίτης μας Χρήστος Χρήστου, επιβε-
βαίωσε ότι το συγκεκριμένο σκεύασμα, χορηγείται 
και σε υπέρβαρα άτομα που δεν πάσχουν από δια-
βήτη με σκοπό την απώλεια βάρους.
Αυτό μας είπε ο κ. Χρήστου γίνεται όταν κρίνεται 
απαραίτητο καθώς η παχυσαρκία μπορεί να προ-
καλέσει πολλαπλά προβλήματα στον ανθρώπινο 
οργανισμό.
Το συγκεκριμένο σκεύασμα σύμφωνα με τον δρ. 
Χρήστου θεωρείται ασφαλές αλλά πάντα υπάρ-
χουν κίνδυνοι όταν ένα φάρμακο λαμβάνεται ανε-
ξέλεγκτα. Το γεγονός ότι κάποιοι λαμβάνουν το 
φάρμακο εκτός προδιαγραφών δεν είναι φαινό-
μενο μόνο Κυπριακό. Το φαινόμενο ξεκίνησε από 
τις Ηνωμένες Πολιτείες μεταξύ αστέρων του Χόλυ-
γουντ όπου μάλιστα το σκεύασμα χορηγείται σε 
πολύ μεγαλύτερες δόσεις, επεκτάθηκε στην Ευρώ-
πη και έχει έρθει και στην Κύπρο. Ο δρ. Χρήστου 
παραδέχτηκε ότι κάτι τέτοιο δεν είναι φυσιολογικό 
και ότι τα πράγματα έχουν κάπως ξεφύγει φτάνο-
ντας στα όρια της υπερβολής.
Το σκεύασμα αυτό τόνισε ο γιατρός στην Αμερι-
κή χορηγείται σε πολύ μεγαλύτερες δόσεις απ’ ότι 
στην Κύπρο (δηλ. 1mg) σε παχύσαρκους για απώ-
λεια βάρους και δεν είναι κάτι παράνομο ή παρά-
τυπο. Απλώς στην Κύπρο γίνεται σπατάλη γιατί το 
σκεύασμα έρχεται μόνο σε δόσεις του 1 mg. Στην 
Αμερική, υπάρχουν οι δόσεις των 2,5 mg και είναι 
αυτές που σε βοηθούν να χάσεις βάρος, ξεκαθα-
ρίζοντας ότι με την δόση του ενός mg μπορεί και 
να μην χάσει κάποιος βάρος οπόταν αυτό θεωρεί-
ται σπατάλη.
Καταλήγοντας ο δρ. Χρήστου τόνισε ότι το συγκε-
κριμένο σκεύασμα μπορεί να χορηγηθεί για την 
απώλεια βάρους αλλά αυτό θα πρέπει να γίνεται 
υπεύθυνα με μέτρο και από ειδικευμένους για-
τρούς οι οποίοι γνωρίζουν πώς λειτουργεί και κα-
τόπιν ειδικών εξετάσεων και αναλύσεων.
Πρόκειται κατέληξε για ένα σκεύασμα, ιδιαίτε-
ρα ακριβό, το οποίο μπορεί να κάνει πολύ καλό, 

και το οποίο δεν παρασκευάστηκε για την απώλεια 
βάρους παρά μόνο για να βοηθήσει διαβητικούς 
τύπου 2. Αργότερα διαπιστώθηκε η απώλεια βά-
ρους που συνεπάγεται η χρήση του μπορεί να χρη-
σιμοποιηθεί σε μεγαλύτερες δόσεις για την απώ-
λεια βάρους σε παχύσαρκους. Αυτό δυστυχώς σε 
κάποιες περιπτώσεις  κάποιοι το εκμεταλλεύο-
νται.
Κληθείς τέλος να απαντήσει εάν ο ίδιος θεωρεί 
αντιδεοντολογικό να χορηγείται το σκεύασμα σε 
παχύσαρκους που δεν πάσχουν από διαβήτη, ο δρ. 
Χρήστου ήταν ξεκάθαρος. 
-Όχι δεν είναι. Αντιδεοντολογικό όμως είναι όταν 
χορηγείται ενώ υπάρχει έλλειψη και στερείται από 
αυτούς για τους οποίους έχει αρχικά κατασκευα-
στεί και που πραγματικά το χρειάζονται για τη θε-
ραπεία τους.

Φαρμακεία

Στην προσπάθεια μας να ρίξουμε φως στις πτυχές 
του προβλήματος μιλήσαμε και με φαρμακοποι-
ούς, προσπαθώντας να διαπιστώσουμε εάν όντως 

το σκεύασμα χορηγείται και χωρίς ιατρική συντα-
γή.
Ο φαρμακοποιός Στέφανος Παπαγεωργίου, δήλω-
σε στον Αδέσμευτο ότι δεν υπάρχουν τέτοιες κα-
ταγγελίες και ότι, όσοι γιατροί το συνταγογραφούν 
είναι πολύ υπεύθυνοι και δεν υπάρχει περίπτωση 
να το χορηγούν ανεξέλεγκτα. Υπάρχουν μας είπε ο 
κ. Παπαγεωργίου περιπτώσεις, που μπορεί το συ-
γκεκριμένο σκεύασμα να βοηθήσει σε περιπτώ-
σεις ατόμων που δεν πάσχουν από διαβήτη τύπου 
2 αλλά να έχουν συσσωρευμένο λίπος στο συκώτι 
άλλα συναφή προβλήματα.
Στο ξεκάθαρο ερώτημα εάν υπάρχει περίπτωση 
φαρμακοποιοί να χορηγούν το σκεύασμα χωρίς ια-
τρική συνταγή, μας είπε ότι δεν υπάρχει καμιά τέ-
τοια καταγγελία, τονίζοντας ότι εάν συμβαίνει κάτι 
τέτοιο είναι ανεύθυνο. 
Στο ερώτημα μας εάν υπάρχει έλλειψη του συγκε-
κριμένου φαρμάκου το επιβεβαίωσε, σημειώνο-
ντας μάλιστα ότι έχει τεθεί πλαφόν στην διάθεση 
του στα φαρμακεία, αλλά ο ίδιος προσωπικά δεν 
έτυχε να αντιμετωπίσει περιστατικό διαβητικού 
που να μην μπορέσει να τον εξυπηρετήσει.

Χρήστος Χρήστου

Παθολόγος 
Διαβητολόγος, 

Ματθαίος 
Ιεροκηπιώτης

πρόεδρος του 
Διαβητικού 
Συνδέσμου Πάφου 
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  Ριπές
Γερασμένο και ανεπαρκές 
το Γ.Ν Πάφου

Μ ετά από 31χρόνια λειτουργίας το Γ.Ν. 
Πάφου είναι πλέον γερασμένο και δεν 
μπορεί να καλύψει τις ανάγκες των 

ασθενών και δεν μπορεί να 
εξυπηρετήσει τους στόχους 
του ΟΚΥπΥ. Το Νοσοκομείο ξε-
κίνησε να λειτουργεί το 1992 
και ο σχεδιασμός κάλυπτε τις 
ανάγκες της δεκαετίας του ‘80 
με τα πληθυσμιακά δεδομένα 
εκείνης της δεκαετίας. 
Για σχεδόν 15χρόνια όλοι οι 
φορείς της επαρχίας επισημαί-
νουν την ανάγκη αναβάθμισης 
του δίχως όμως να λαμβάνο-

νται αποφάσεις και να υλοποιούνται. Τα πληθυ-
σμιακά δεδομένα στην Πάφο έχουν αλλάξει δρα-
ματικά τα τελευταία 20 χρόνια και οι πληθυσμός 
διπλασιάστηκε. Αν συνυπολογιστεί και το 1,5 εκ. 
τουρίστες που φθάνουν στην Πάφο ολόχρονα, 
τότε μπορεί να εκτιμηθεί ο βαθμός ανεπάρκειας 
των κτηριακών υποδομών. 
Από το 1992 που κτίστηκε το Νοσοκομείο μέ-
χρι τώρα η μόνη ουσιαστική προσθήκη που γίνε-
ται αφορά την μονάδα αιμοκάθαρσης η οποία θα 
έπρεπε να παραδοθεί τον περασμένο Οκτώβριο, 
στη συνέχεια μετατέθηκε για τον Απρίλιο, αργό-
τερα δόθηκε η διαβεβαίωση ότι θα λειτουργήσει 
τον Ιούνιο και η τελευταία ενημέρωση είναι πως 
το κτήριο θα παραδοθεί τον Αύγουστο και είναι 
άγνωστο πότε θα λειτουργήσει. 
Το Νοσοκομείο Πάφου διαθέτει 127 κλίνες, από 
τις οποίες διαθέσιμες είναι 114 λόγω των περιο-
ρισμών που ισχύουν ακόμη για τον covid. Αυτό το 
διάστημα θα ξεκινήσει και η αναβάθμιση του εξα-
ερισμού, ώστε να είναι ανεξάρτητος για τους θα-
λάμους των ασθενών ανά τμήμα. Αυτή η αναβάθ-
μιση κρίθηκε αναγκαία την περίοδο του covid, με 
τους μολυσμένους ασθενείς και τον κίνδυνο μετά-
δοσης από θάλαμο σε θάλαμο με αποτέλεσμα να 
τεθεί εκτός λειτουργίας σε ολόκληρο το νοσοκο-
μείο. 
Εκτός όμως από την ανεπάρκεια των κτηριακών 
υποδομών στο Γ.Ν Πάφου παρατηρείται σοβαρή 
υποστελέχωση σε ιατρικό και νοσηλευτικό προ-
σωπικό. 
Από τα 20 τμήματα που διαθέτει το Νοσοκομείο 
ελάχιστα είναι πλήρως στελεχωμένα. Η πιο κραυ-
γαλέα υποστελέχωση παρατηρείται στο ΤΑΕΠ η 
οποία είχε επισημανθεί από τον Φεβρουάριο του 
2022 και σήμερα αναζητούνται ακόμη γιατροί ενώ 
αυτοί που παρέμειναν σκέφτονται να παραιτη-
θούν. 
Εκτός από την υποστελέχωση και την ανεπάρκεια 
των κτηριακών υποδομών διαπιστώνεται ότι και ο 
ιατρικός εξοπλισμός χρήζει αναβάθμισης. Ο αξο-
νικός τομογράφος είναι παλιάς τεχνολογίας, όπως 
δυστυχώς και άλλα διαγνωστικά μηχανήματα που 
χαρακτηρίζονται κρίσιμα για την άσκηση της ιατρι-
κής στις μέρες μας. Στο Νοσοκομείο Πάφου επι-
κρατεί γενική ανοργανωσιά και το μοντέλο της 
διοίκησης που εφαρμόζεται σήμερα με την συ-
μπλεγματοποίηση, κρίνεται αποτυχημένο. Χαρα-
κτηριστικό είναι το παράδειγμα με το χειρουργικό 
τραπέζι-κρεββάτι για το ορθοπεδικό τμήμα. Το Γ.Ν 
Πάφου θα περιμένει για μήνες μέχρι να αγοραστεί 
από τον ΟΚΥπΥ και μέχρι τότε τα επείγοντα περι-
στατικά παραπέμπονται στον ιδιωτικό τομέα. Για 
την κατάσταση που επικρατεί στο Γ.Ν Πάφου έχει 
ασφαλώς ευθύνη ο ΟΚΥπΥ στον οποίο ανατέθηκε 
η λειτουργία του, αλλά η πολιτική ευθύνη ανήκει 
στο Υπουργείο Υγείας. Είναι ανάγκη να ληφθούν 
άμεσα αποφάσεις σε όλα τα επίπεδα διότι σε δια-
φορετική περίπτωση το Γ.Ν. Πάφου θα καταρρεύ-
σει μόλις σταματήσει η κρατική χρηματοδότηση.

Γράφει
ο Κώστας Νάνος

Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Σε περιπέτειες εισέρχεται η διαδικασία, των 
προσφορών για την ανάπλαση των κτηρί-

ων της πρώην Αστυνομικής Διεύθυνσης Πά-
φου και την δημιουργία Κέντρου Ιστορικής 
Τεκμηρίωσης. 
Ένας από τους δύο προσφοροδότες κατέθεσε 
ιεραρχική προσφυγή με αποτέλεσμα η σχετι-
κή διαδικασία να παγώσει. 
Τις πληροφορίες του Radiocosmos, επιβεβαί-
ωσε ο πρόεδρος της Επιτροπής Προσφορών 
του Δήμου Πάφου Μιχάλης Μιχαήλ. 
Ήταν δικαίωμα του ενδιαφερόμενου όπως 
υποστήριξε να καταθέσει την προσφυγή, 
όμως όπως πρόσθεσε, η διαδικασία που ακο-
λούθησε ο Δήμος ήταν νόμιμη. 
Εξήγησε ότι οι δύο προσφορές που κατα-
τέθηκαν υπερέβαιναν την αρχική εκτίμηση 
κατά 10 % περίπου και ο Δήμος είχε το δικαί-
ωμα να προχωρήσει σε διαπραγμάτευση. 
Μπορούσε κατέληξε, οποιοσδήποτε από 
τους δύο να καταθέσει προσφυγή. 
Με ανάλογο τρόπο ο Δήμος Πάφου χειρίστη-
κε και άλλες προσφορές για έργα και η διαδι-
κασία αυτή δεν αντιμετώπισε ιδιαίτερα προ-
βλήματα.

Το έργο
Ο διαγωνισμός για το έργο «Δημιουργία του 
Κέντρου Ιστορικής Τεκμηρίωσης Πόλεως Πά-
φου και Διαμόρφωση του Περιβάλλοντος Χώ-
ρου» Δημοσιεύτηκε  στις 20 Δεκεμβρίου. 
Πρόκειται για ένα πρωτοποριακό για τα δεδο-
μένα της πόλης έργο, που θα περιλαμβάνει 
Μουσείο για την ανάδειξη και προβολή της 
ιστορίας της πόλης και την ανάπλαση πλατει-
ακών χώρων και δρόμων στην περιοχή που 
εκτείνεται από τον Παλιό Κεντρικό Αστυνομι-
κό Σταθμό, μέχρι το Πάρκο των Αρμενίων. 
Η κεντρική ιδέα για το έργο είναι η δημιουρ-
γία στην καρδιά του ιστορικού κέντρου της 
Πάφου, ενός θύλακα πολιτισμού και αρχιτε-
κτονικής κληρονομιάς, με υψηλής ποιότητας 
υποδομές για πεζούς. 
Μέσα από το έργο, ο Δήμος Πάφου στοχεύει 
στη δημιουργία μιας γέφυρας μνήμης και αρ-
χιτεκτονικής, μεταξύ του Μουσείου Ιστορικής 
Μνήμης και του εξώστη της παλιάς πόλης. 
Το έργο, η αξία του οποίου εκτιμάται στα 

9.500.000 ευρώ πλέον Φ.Π.Α (σύνολο 
€11.305.000) περιλαμβάνει ανάμεσα σε άλλα 
την πλήρη αποκατάσταση και επανάχρηση 
του κτιρίου του παλαιού αστυνομικού σταθ-
μού, για χρήση ως κέντρο ιστορικής τεκμηρί-
ωσης της πόλης της Πάφου, την προσθήκη 
και επέκταση του κτιρίου του πρώην αστυνο-
μικού σταθμού για κάλυψη των αναγκών της 
νέας χρήσης και την διαμόρφωση του χώρου 
από τον παλαιό αστυνομικό σταθμό, μέχρι το 
πάρκο Αρμενίων. 
Περιλαμβάνει επίσης τοπιοτεχνήσεις με πρά-
σινο, πεζογέφυρα, στέγαστρα, αστικό εξοπλι-
σμό κ.α. 
Στον περιβάλλοντα χώρο είχαν γίνει σκέψεις 
και για την δημιουργία υπαίθριου αμφιθεά-
τρου από τον Δήμο Πάφου, όμως κρίθηκε ότι 
λόγω θορύβου, ο χώρος δεν προσφερόταν. 
Σημαντικό εμπόδιο είναι επίσης οι αρχαίοι 
τάφοι που εντοπίζονται στην περιοχή, γεγο-
νός που δεν θα επέτρεπε να γίνουν εκσκα-
φές.

Φρένο στο Κέντρο Ιστορικής Τεκμηρίωσης 
Κατατέθηκε ιεραρχική προσφυγή στη διαδικασία κατακύρωσης
της προσφοράς… 

Μέσα από το έργο, ο Δήμος 
Πάφου στοχεύει στη δημιουργία 
μιας γέφυρας μνήμης και 
αρχιτεκτονικής, μεταξύ του 
Μουσείου Ιστορικής Μνήμης και 
του εξώστη της παλιάς πόλης. 

Θρασύτατες διαρρήξεις στην Πάφο 
Οι δράστες έκαψαν το κλεμμένο όχημα που 
χρησιμοποίησαν…

Σ υνεχίζονται οι έρευνες της 
Αστυνομίας, για τον εντοπι-
σμό των θρασύτατων δρα-

στών της διάρρηξης φαρμακείου 
και περιπτέρου σε Αναβαργός και 
Χλώρακα, καθώς και πρόκλησης 
φωτιάς σε όχημα που είχαν κλέ-
ψει. 
Σύμφωνα με τον Εκπρόσωπο Τύ-
που της Αστυνομικής Διεύθυνσης 
Πάφου και Υπεύθυνο του ΤΑΕ Μι-
χάλη Νικολάου, στις 02:30 τα ξη-
μερώματα της Τετάρτης, ο ηλικίας 

38 ετών ιδιοκτήτης φαρμακείου 
που βρίσκεται  στην οδό Αριστο-
τέλους Σάββα στο Αναβαργός, 
έλαβε μήνυμα στο κινητό του τη-
λέφωνο ότι στο φαρμακείο ήχησε 
το σύστημα συναγερμού. Μετέβη 
στο φαρμακείο και διαπίστωσε 
ότι αυτό είχε διαρρηχτεί και αμέ-
σως ειδοποίησε την Αστυνομία. 
Στην σκηνή μετέβησαν μέλη του 
Τμήματος Ανιχνεύσεως Εγκλημά-
των Πάφου και από το κλειστό 
κύκλωμα παρακολούθησης δια-
πιστώθηκε ότι γύρω στις 02:30 
όχημα συγκεκριμένης περιγρα-
φής με όπισθεν ταχύτητα χτύ-
πησε την γυάλινη είσοδο του 
φαρμακείου με αποτέλεσμα να 
αποκτήσουν πρόσβαση οι φερό-
μενοι δράστες. 
Από το όχημα κατέβηκε ο συνο-
δηγός ο οποίος απέσπασε από το 
φαρμακείο την ταμειακή μηχανή 
καθώς και χρηματικό ποσό 500 
ευρώ που βρίσκονταν σε άλλο ση-
μείο του φαρμακείου. 
Είκοσι λεπτά αργότερα, στις 
02:50, συνέβη το ίδιο σε περίπτε-
ρο που βρίσκεται στην οδό Αγίου 

Γεωργίου στην Χλώρακα. 
Δηλαδή το ίδιο αυτοκίνητο, πάλι 
με όπισθεν ταχύτητα, αφού θρυμ-
μάτισε την γυάλινη προσθήκη του 
περιπτέρου ο συνοδηγός κατέβη-
κε και έκλεψε την ταμειακή μηχα-
νή η οποία περιείχε το χρηματικό 
ποσό των 200 ευρώ. 
Γύρω στις 03:05 δόθηκε μήνυμα 
ότι αυτοκίνητο φλέγεται στην πε-
ριοχή Επτά Άη Γεώργηδες στην 
Γεροσκήπου. 
Μέλη της Αστυνομίας μετέβησαν 

στο σημείο όπου όπως διαπιστώ-
θηκε ένα όχημα, του οποίου η πε-
ριγραφή ήταν ίδια με το όχημα 
που χρησιμοποιήθηκε στις διαρ-
ρήξεις, καιγόταν. 
Από την φωτιά το όχημα κατα-
στράφηκε ολοσχερώς. 
Οι δράστες όταν θα συλληφθούν, 
θα κατηγορηθούν για τα αδική-
ματα της συνωμοσίας για την δι-
άπραξη κακουργήματος, διαρ-
ρήξεις και πρόκλησης φωτιάς σε 
όχημα.

Από το όχημα 
κατέβηκε ο συνοδηγός 
ο οποίος απέσπασε 
από το φαρμακείο 
την ταμειακή μηχανή 
καθώς και χρηματικό 
ποσό 500 ευρώ 
που βρίσκονταν σε 
άλλο σημείο του 
φαρμακείου. 
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Είμαστε όλοι Πάφος

Πολλές φορές τα τελευταία χρόνια, 
βλέπουμε έργα κοινής ωφελείας 

μεγάλης σημασίας στην Πάφο είτε να 
αναβάλλονται είτε να ναυαγούν ακόμα 
οριστικά, με διάφορες αφορμές οι οποί-
ες δεν πείθουν.
Έτσι έχουμε το ναυάγιο της κατασκευής 
της μαρίνας της Πάφου που ήταν η πρώ-
τη που εξαγγέλθηκε και προκηρύχτηκε, 
ένα έργο που εκκρεμεί ακόμα, ενώ οι 
υπόλοιπες επαρχίες έχουν ήδη τις δι-
κές τους.
Σήμερα και μετά από σχεδόν δύο δε-
καετίες οι διαδικασίες άρχισαν από την 
αρχή χωρίς κανείς να μπορεί με βεβαιό-
τητα να πει πότε θα κατασκευαστεί, με 
τις ποιο αισιόδοξες προβλέψεις να μι-
λούν για το 2030…
Όπως γίνεται αντιληπτό μέχρι να φτά-
σουμε στην ανάθεση και πολύ περισσό-
τερο στην έναρξη των έργων απέχουμε 
πολύ ακόμα και κανείς δεν ξέρει πότε 
μπορεί να γίνει αυτό.
Μεγάλες καθυστερήσεις είχαμε και 
στην κατασκευή του αυτοκινητόδρο-
μου Πάφου – Πόλις Χρυσοχούς, με τις 
εργασίες αν αρχίζουν τελικά, ενώ από 
τον αυτοκινητόδρομο τελικά θα έχουμε 
απλά ένα βελτιωμένο επαρχιακό δρόμο 
δύο λωρίδων ο οποίος ένας Θεός ξέρει 
πότε θα φτάσει μέχρι την Πόλη Χρυσο-
χούς, αφού αρχικά θα κατασκευαστεί 
ένα κομμάτι μέχρι το Στρουμπί.
Αλήθεια γιατί δεν κατασκευάζουν πρώ-
τα το κομμάτι από την Πόλη μέχρι το 
Στρουμπί;
Ο δρόμος αεροδρομίου Πάφου τουρι-
στικής περιοχής επίσης αποτελεί μια 
πονεμένη τρελή ιστορία με τον δρόμο 
να μετατρέπεται τελικά σε τουριστικής 
περιοχής Πάφου – Αχέλειας, αφού μέ-
χρι εκεί έχει φτάσει.
Ο λόγος, οι ενστάσεις της Περιβαλλοντι-
κής αρχής, γιατί λέει ο δρόμος που στοί-
χισε δεκάδες εκατομμύρια χωρίς ποτέ 
να φτάσει στον προορισμό του, εάν δι-
ανύσει και τα τελευταία δύο χιλιόμετρα 
όπως σχεδιάστηκε θα επηρεάσει τις διε-
λεύσεις πουλιών!!! 
Μα καλά δεν ήξεραν από την αρχή την 
όδευση του δρόμου; Γιατί έπρεπε να 
κατασκευαστεί το μεγαλύτερο μέρος 
του και μετά να θυμηθούν ότι θα επη-
ρεάσει την πανίδα της περιοχής; Με το 
ίδιο σκεπτικό το αεροδρόμιο Λάρνακας 
δεν επηρεάζει την σπάνια πανίδα της 
Αλικής;
Τώρα περιβαλλοντικοί λόγοι εγείρονται 
και για την καθυστέρηση ή ακόμα την 
ακύρωση των κυματοθραυστών για την 
προστασία του παραλιακού μετώπου 
Πάφου Γεροσκήπου από τη διάβρωση.
Ζώσαμε όλη την Κύπρο με κυματοθραύ-
στες και δεν ακούστηκε τίποτα, αλλά για 
τη συγκεκριμένη περιοχή η οποία φιλο-
ξενεί το 60% των ξενοδοχείων της Πά-
φου, με τη διάβρωση να φτάνει το ένα 
μέτρο ετησίως θα επηρεαστούν οι φυ-
τείες ποσειδώνιας που υπάρχουν σε κά-
ποιο σημείο!!!
Φτάνει πια η κοροϊδία και σε τέτοιες πε-
ριπτώσεις πρέπει να είμαστε όλοι Πά-
φος ανεξαρτήτων κομματικών ή πολιτι-
κών πεποιθήσεων…

‘‘η σύνταξη’’

Οι προτάσεις του ΑΚΕΛ 
για το Γ.Ν. Πάφου 
Άμεση ανάγκη η στελέχωση, 
επέκταση για νέες κλίνες 
και νέος εξοπλισμός 

Τ ο Γ.Ν Πάφου χρήζει άμεσων μέτρων για την 
στελέχωση του με ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, εκσυγχρονισμό του ιατρικού 

εξοπλισμού και βελτίωση των κτηριακών υποδο-
μών για να μπορέσει να προσφέρει στους ασθε-
νείς τις απαραίτητες υπηρεσίες και να αντέξει στο 
ανταγωνιστικό περιβάλλον του ΓεΣΥ. 
Οι διαπιστώσεις αντιπροσωπείας του ΑΚΕΛ που 
επισκέφθηκε πρόσφατα του κρατικό νοσηλευτή-
ριο παρουσιάστηκαν την Τετάρτη σε δημοσιογρα-
φική διάσκεψη στην Πάφο, στην παρουσία και του 
επικεφαλής του Τομέα Υγείας της Κεντρικής Επι-
τροπής Άθω Γεωργίου. 
Στα πλαίσια των επισκέψεων του ΑΚΕΛ στα νοσο-
κομεία της Κύπρου, διαπιστώθηκαν για άλλη μια 
φορά τα συσσωρευμένα προβλήματα, λόγω της 
αδυναμίας της κυβέρνησης, τα τελευταία 10 χρό-
νια, αλλά και του ΟΚΥΠΥ, να διαχειριστούν τον δη-
μόσιο τομέα υγείας, ιδιαίτερα μετά τις τεράστιες 
αλλαγές που έγιναν στην χώρα με το ΓΕΣΥ και την 
αυτονόμηση των Δημόσιων νοσηλευτηρίων.
 
Διαπιστώσεις και προτάσεις 
Στο Γενικό Νοσοκομείο Πάφου παρατηρείται σο-
βαρή υποστελέχωση ιατρικού και νοσηλευτικού 
Προσωπικού. Ειδικότερα, επιβάλλεται όπως το 
Γενικό Νοσοκομείο Πάφου στελεχωθεί άμεσα με 
τρεις τουλάχιστον ιατρούς και νοσηλευτικό προ-
σωπικό στο Τμήμα Ατυχημάτων και Επειγόντων 
Περιστατικών (ΤΑΕΠ). 
Απαιτείται Ιατρικό Προσωπικό ώστε το δημόσιο 
νοσηλευτήριο της Πάφου να είναι σε θέση να πα-
ρέχει on call υπηρεσίες συγκεκριμένων ειδικοτή-
των, όπως Νευροχειρούργου, Αγγειοχειρούργου, 
Θωρακοχειρούργου και Επεμβατικού Ακτινολό-
γου, για τον οποίο έχει ήδη εξασφαλιστεί ο απα-

ραίτητος εξοπλισμός. 
Η Στελέχωση όλων των τμημάτων με τον απαιτού-
μενο αριθμό ιατρών και νοσηλευτών για ασφαλή 
και ποιοτική φροντίδα υγείας, είναι απαραίτητη! 
Υιοθέτηση της δομής των κλινικών για σωστή 
στελέχωση. Το νοσοκομείο, προκειμένου να είναι 
επαρκώς στελεχωμένο, χρειάζεται πολύ περισσό-
τερους νοσηλευτές, αλλά δυστυχώς, η διαδικασία 
πρόσληψης τους δεν έχει καν ξεκινήσει. 
Χρειάζονται νέα χειρουργικά τραπέζια. Είναι αδια-
νόητο να αναβάλλονται χειρουργικές επεμβάσεις 
λόγω των χειρουργικών τραπεζιών, τοποθέτηση 
νέων εξεταστικών κρεβατιών στο ΤΑΕΠ και ανα-
βάθμιση του ιατρικού εξοπλισμού του Θαλάμου 
Υπερβατικού Οξυγόνου, ώστε να μπορεί να εξυ-
πηρετεί ταυτόχρονα περισσότερους ασθενείς. Η 
λίστα αναμονής για το συγκεκριμένο θάλαμο φτά-
νει σήμερα τους 70 ασθενείς.

Επέκταση 
Θέση του ΑΚΕΛ είναι ο εκσυγχρονισμός των κτι-
ριακών εγκαταστάσεων και η επέκταση τους. 

Επιτακτική είναι και η ανάγκη αναβάθμισης των 
κτιριακών υποδομών και ενίσχυσης του Γενικού 
Νοσοκομείου Πάφου με νέες κλίνες.  Να δημιουρ-
γηθεί χώρος βραχείας στα ΤΑΕΠ και Ημερήσιας 
Φροντίδας για την καλύτερη εξυπηρέτηση των 
ασθενών και να  προωθηθεί η ανακαίνιση των θα-
λάμων. Σοβαρό είναι και το πρόβλημα στην Παι-
διατρική Κλινική όπου μειώθηκαν οι διαθέσιμες 
κλίνες με αποτέλεσμα παιδιά να μεταφέρονται 
σε άλλα νοσοκομεία εκτός Πάφου διαπιστώνει το 
ΑΚΕΛ και εισηγείται μετακίνηση της Παιδιατρικής 
Κλινικής σε αυτόνομο θάλαμο, σε ξεχωριστό χώρο 
και όχι η συστέγαση με άλλες κλινικές καθώς και 
αύξηση των κλινών έτσι που να καλύπτονται οι 
ανάγκες τις Πάφου.  
Επιτακτική χαρακτηρίζεται ει η νευροχειρουργική 
και νευρολογική κάλυψη στο Νοσοκομείο Πάφου. 
Τέλος χαρακτηρίζει αναγκαία την σύσταση διοι-
κητικής ομάδας, η οποία θα έχει την εξουσία να 
λαμβάνει αποφάσεις για την επίλυση των καθη-
μερινών και έκτακτων προβλημάτων που προκύ-
πτουν.  

Πρόβλημα παρατηρήθηκε και την Πέμπτη, 
λόγω της μεγάλης προσέλευσης ασθενών στο 

Τμήμα Πρώτων Βοηθειών και της 
πληρότητας των Κλινικών του ΓΝ 
Πάφου. 
Σύμφωνα με τον διευθυντή της 
Καρδιολογικής Κλινικής, το Γενι-
κό Νοσοκομείο Πάφου, αδυνατεί 
πια να ανταπεξέλθει στις αυξανό-

μενες ανάγκες της επαρχίας Πάφου. 
Με τις κλίνες κατειλημμένες, οι ασθενείς αναμέ-
νουν για ώρες στις Πρώτες Βοήθειες. 
Τα ιδιωτικά νοσοκομεία, επίσης αδυνατούν να 
ικανοποιήσουν τις αυξανόμενες ανάγκες. Κανείς 
δεν μπορεί να τα υποχρεώσει να λειτουργήσουν 
τμήματα Πρώτων Βοηθειών ή άλλες κλινικές, όταν 
κρίνουν πως δεν είναι επικερδείς και αυτό επειδή 
είναι ιδιωτικά. Το Κράτος έχει υποχρέωση να πα-
ρέχει ικανοποιητική φροντίδα στον κόσμο. Η ανά-
θεση της ευθύνης στον ΟΚΥπΥ, δεν απαλλάσσει το 
Κράτος από τις δικές του ευθύνες. 
Ο ΟΑΥ ως ο έχων το ασφαλιστικό μονοπώλιο Υγεί-
ας, επίσης δεν μπορεί να τα βγάλει πέρα και τρο-
ποποιεί συνεχώς τιμές και υπηρεσίες σε μια προ-
σπάθεια επιβίωσης. 

Οι ατέλειωτες ουρές στα τμήματα Πρώτων Βοη-
θειών, οι ελλείψεις φαρμάκων, η μεγάλη αναμο-
νή για εξέταση από ορισμένες ειδικότητες, είναι 
μερικά από τα χαρακτηριστικά της αποτυχίας του 
συστήματος Υγείας και της ανάγκης για τη δραστι-
κή τροποποίηση του. 
Το Κράτος οφείλει να αναλάβει πρωτοβουλία για 
τη δημιουργία νέων νοσοκομειακών μονάδων που 
να ανταποκρίνονται στις αυξανόμενες ανάγκες 
του λαού μας. Οφείλει επίσης, να μελετήσει το εν-
δεχόμενο να παραχωρήσει μέρος των υπηρεσιών 
σε ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες Υγείας, αφού 
ο ΟΑΥ βρίσκεται σε αδιέξοδη πορεία. 
Σε διαφορετική περίπτωση θα γινόμαστε καθημε-
ρινά μάρτυρες μιας προοδευτικά επιδεινούμενης 
κατάστασης, με μοναδικό δέκτη των αρνητικών 
συνεπειών, τον άνθρωπο, για την εξυπηρέτηση 
του οποίου είχε σχεδιαστεί το ΓεΣΥ.

Αιχμηρή παρέμβαση Μουτήρη για ΟΚΥπΥ και ΟΑΥ

Οι ατέλειωτες ουρές στα τμήματα Πρώτων Βοη-
θειών, οι ελλείψεις φαρμάκων, η μεγάλη αναμο-

νή για εξέταση από ορισμένες ειδικότητες, είναι 
μερικά από τα χαρακτηριστικά της αποτυχίας του 

συστήματος Υγείας και της ανάγκης για τη δρα-
στική τροποποίηση του. 
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Ο παραλογισμός δεν είναι δυστυχώς σπά-
νιο φαινόμενο στην Κύπρο, σε συναφή 
με διάφορες υπηρεσίες θέματα. Έτσι 

παρατηρούμε ότι ενώ είμαστε ένας τουριστι-
κός προορισμός, που βασίζεται κατ’ εξοχήν στις 
παραλίες μας, τον ήλιο και τη θάλασσα και ενώ 
όλοι μιλούν εδώ και χρόνια για την επέκταση 
της τουριστικής περιόδου ώστε να καταστεί η 
Κύπρος ολόχρονος τουριστικός προορισμός, 
δεν φροντίζουμε να παρέχουμε και τη στοιχειώ-
δη ασφάλεια, όχι μόνο στους επισκέπτες, αλλά 
και στους ντόπιους οι οποίοι επισκέπτονται τις 
παραλίες μας και κολυμπούν ολόχρονα. 
Είναι δε απορίας άξιο, την ώρα που ιδιαίτερα 
τα τελευταία χρόνια καταβάλλονται τόσες προ-
σπάθειες για αύξηση του τουριστικού ρεύμα-
τος και επιμήκυνση της τουριστικής περιόδους 
ένα τόσο βασικό στοιχείο όπως η ασφάλεια 
των λουομένων και κολυμβητών να παραμένει 
εκτός πλαισίου.
Θα είμασταν βεβαίως άδικοι να πούμε ότι δεν 
έγινε απολύτως τίποτα, αλλά σίγουρα μπορού-
σαν και μπορούν να γίνουν πολύ περισσότερα 
στον τομέα αυτό.

Ιδιαίτερα στην επαρχία μας, η οποία διαθέτει 
και τις περισσότερες παραλίες λουομένων, πα-
ρατηρείται το παράδοξο, να επιτηρούνται από 
ναυαγοσώστες καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους 
μόνο τρεις παραλίες και συγκεκριμένα, οι πα-
ραλίες ΣΟΔΑΠ και Δημοτικά Μπάνια στην Πάφο 
και η Δημοτική παραλία Πόλεως Χρυσοχούς, 
και μάλιστα από δύο μόλις ναυαγοσώστες φέ-
τος, καθώς όπως πληροφορηθήκαμε το τρίτος 
απεβίωσε χωρίς να αντικατασταθεί μέχρι σή-
μερα!!!
Την ίδια ώρα που επιτηρούνται μόνο οι συγκε-
κριμένες τρεις παραλίες εκατοντάδες κολυμβη-
τές, επισκέπτονται άλλες παραλίες της Πάφου, 
χωρίς την παρουσία ναυαγοσωστών. 
Όπως ανέφερε στον Αδέσμευτο, ο πρόεδρος του 
Επαρχιακού Ναυαγοσωστικού Ομίλου Κινύρας 
της Πάφου Χρήστος Μαυρομμάτης, Η Πάφος 
επειδή βρίσκεται στο Νότιο - Δυτικό μέτωπο της 
Κύπρου έχει τα πιο ισχυρά ρεύματα. Παρ’ όλα 
αυτά, διαθέτει ένα πολύ μεγάλο αριθμό κολυμ-
βητών ντόπιων και ξένων που ολοένα και αυξά-
νεται που κολυμπούν ολόχρονα.
Και όμως οι αρμόδιες υπηρεσίες επανδρώνουν 
ολόχρονα μόλις τρεις παραλίες (τις αναφέρου-
με πιο πάνω)αφήνοντας όλους τους μήνες του 
Χειμώνα, ανεπάνδρωτες όλες τις υπόλοιπες, 
ενώ οι Υπηρεσίες, η Επαρχιακή Διοίκηση το 
Υπουργείο Εσωτερικών δεν έχουν προχωρήσει 
στην εργοδότηση ούτε του μίνιμουμ αριθμού 

ναυαγοσωστών που απαιτείται για την σωστή 
επάνδρωση των τριών αυτών παραλιών δηλαδή 
6 άτομα, εργοδοτώντας μόνο τρεις ναυαγοσώ-
στες, εκ των οποίων σήμερα εργάζονται μόνο 
δύο, καθώς ο ένας απεβίωσε.
Αυτή η κατάσταση επικρατεί κατά την περίοδο 
του Χειμώνα αλλά μην φανταστείτε ότι τους 
υπόλοιπους μήνες όλα είναι τέλεια.
Η Κύπρος του ήλιου και της θάλασσας, εργο-
δοτεί ικανοποιητικό αριθμό ναυαγοσωστών 
για επάνδρωση όλων τα παραλιών λουομένων 
μόνο τέσσερις μήνες το χρόνο.
Για παράδειγμα την ώρα που γράφουμε αυτές 
τις γραμμές, οι περισσότερες παραλίες μας δεν 
επιτηρούνται από ναυαγοσώστες, καθώς αυ-
τοί θα προσληφθούν από την πρώτη Μαΐου με 
συμβόλαια για τέσσερις μήνες!!! Και μπορεί να 
βλέπουμε ήδη τις παραλίες μα σαν κατακλύζο-
νται από κόσμο ιδίως τουρίστες, αλλά η κολυμ-
βητική περίοδος και η επιτήρηση των παραλιών 
αρχίζει τον Μάιο.

Ανοιχτά ξενοδοχεία κλειστές παραλίες
Παρατηρούμε λοιπόν το φαινόμενο να έχουμε 
ανοιχτά ξενοδοχεία και κλειστές παραλίες. Το 
ίδιο μάλιστα το Υφυπουργείο Τουρισμού κάνει 
έκκληση στους ξενοδόχους να κρατούν ολόχρο-
να ανοικτά τα ξενοδοχεία τους, αλλά οι παραλί-
ες, παραμένουν κλειστές, δηλαδή μη επιτηρού-
μενες.
Και ο κάθε λογικά σκεπτόμενος, αναρωτιέται 
πόσο θα μας κόστιζε να διαθέτουμε ολόχρονα 
ναυαγοσώστες στις παραλίες μας, από τη στιγ-
μή που επιθυμούμε να καταστούμε ολόχρονος 
τουριστικός προορισμός, και πώς είναι δυνατόν 
να τσιγκουνευόμαστε να επενδύσουμε στον βα-
σικότερο πυλώνα της οικονομίας μας.
Πώς είναι δυνατόν στην Πάφο με τους 35 ναυα-
γοσωστικούς πύργους, μήνα Απρίλιο να στελε-
χώνονται μόνο οι μισοί από αυτούς και σήμε-
ρα να εργάζονται μόνο 50 ναυαγοσώστες από 
τους 105 που χρειάζονται, ενώ τον Ιούνιο θα 
στελεχωθούν και οι υπόλοιπες παραλίες μέχρι 

τον Σεπτέμβριο, την στιγμή που όλοι γνωρίζου-
με ότι οι παραλίες μας φιλοξενούν πολύ κόσμο, 
τουλάχιστον από τον Απρίλιο μέχρι και το Νο-
έμβριο.

Προβλήματα
Πέρα από το πρόβλημα της σωστής και επαρ-
κούς επάνδρωσης των παραλιών μας με ναυ-
αγοσώστες καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου 
υπάρχουν βεβαίως και πολλά άλλα προβλήμα-
τα, που έχουν σχέση με την υλικοτεχνική υπο-
στήριξη των ναυαγοσωστών και των υποδομών 
που χρειάζονται.
Το γεγονός πάντως ότι μεγάλος αριθμός ναυα-
γοσωστών προσλαμβάνονται μόνο για περίοδο 
τεσσάρων μηνών, λειτουργεί αποτρεπτικά και 
δεν επιδεικνύεται επαρκές ενδιαφέρον για πλή-
ρωση όλων των θέσεων. 
Πέρα από αυτό υπάρχει το πρόβλημα των απαρ-
χαιωμένων ναυαγοσωστικών πύργων, 1,5 Χ 1,5 
μέτρο, χωρίς καμιά μόνωση ούτε για το κρύο, 
ούτε για τη ζέστη και είναι αλήθεια ότι η συντρι-
πτική πλειοψηφία των πύργων είναι τέτοιοι.
Πώς μπορεί μας λέει ο πρόεδρος των ναυαγο-
σωστών Πάφου ένας εργαζόμενος να τη βγάζει 
για επτάμιση ώρες  μέσα στο καλοκαίρι σε ένα 
τέτοιο πύργο;
Στην Πάφο από τους 35 πύργους έχουν εκσυγ-
χρονιστεί μόνο οι πέντε, ενώ όλοι οι υπόλοιποι 
παραμένουν και μοιάζουν με στρατιωτικές σκο-
πιές.
Ελλείψεις παρά το γεγονός ότι έχουν γίνει κά-
ποιες προσπάθειες υπάρχουν και στα jet ski, και 
τις βάρκες (εδώ το πρόβλημα όπως μας λέχθηκε 
είναι οικονομικό) που θα έπρεπε να διαθέτουν 
οι ναυαγοσώστες μας, ενώ λόγω του καθεστώ-
τος εργοδότηση παρουσιάζεται πρόβλημα και 
στο θέμα της φύλαξης και ομαλής λειτουργίας 
τους.
Γενικότερα το καθεστώς που υπάρχει αναφο-
ρικά με την ασφάλεια στις παραλίες μας δεν 
συνάδει με αυτό μιας χώρας που σερβίρει ως 
κύριο τουριστικό προϊόν της τις παραλίες και τις 

θάλασσές της, παρά το γεγονός ότι διαθέτουμε 
επαρκώς εκπαιδευμένους επαγγελματίες ναυα-
γοσώστες.

Υποσχέσεις
Εδώ και χρόνια το κράτος υπόσχεται την ίδρυση 
Ναυαγοσωστικής Υπηρεσίας που εδώ και χρό-
νια βρίσκεται υπό σύσταση αλλά μέχρι στιγμής 
όπως μας πληροφορεί ο κ. Μαυρομμάτης πα-
ραμένει στα συρτάρια των αρμοδίων. 
Η νομοθεσία για την σύσταση της υπηρεσίας 
εγκρίθηκε από το Υπουργικό, αλλά η Βουλή ακό-
μα δεν την εξέτασε και γενικότερα υπάρχει μια 
σύγχυση γύρω από το θέμα και έλλειψη πολιτι-
κής βούλησης.
Στα θετικά της όλης υπόθεσης καταγράφεται η 
αναβάθμιση της κλίμακας των ναυαγοσωστών 
από την Ε5 στην Ε7 κάτι που συνεπάγεται μια 
μικρή αύξηση στο μισθό τους, αλλά, η πραγμα-
τική αναβάθμιση θα έρθει με την σύσταση της 
υπηρεσίας ώστε να οργανωθεί η ναυαγοσωστι-
κή κάλυψη των παραλιών μας πάνω σε μια σω-
στή και οργανωμένη βάση ολόχρονα και με την 
ταυτόχρονη αναβάθμιση των πύργων και του 
εξοπλισμού τους.
Έχουμε υπηρεσία Θήρας μας λέει ο κ. Μαυρομ-
μάτης για την προστασία των θηραμάτων αλλά 
δε έχουμε υπηρεσία για την προστασία των 
λουομένων; 

Ευθύνες
Ευθύνες για την υπάρχουσα κατάσταση φέ-
ρουν τόσο οι αρμόδιες υπηρεσίες του κράτους, 
Υπουργείο Εσωτερικών, Επαρχιακές Διοικήσεις 
αλλά κα τοπικές αρχές οι οποίες, ουσιαστικά 
εργοδοτούν τους ναυαγοσώστες και οι οποίες 
θα πρέπει οι ίδιες να πιέσουν ώστε να υπάρχει 
επαρκής κάλυψη των χρυσοφόρων παραλιών 
μας, κάνοντας το αυτονόητο.
Και σαφέστατα δεν μπορούμε να μιλάμε για σο-
βαρό κράτος, όταν οι ναυαγοσώστες μας είναι 
υποχρεωμένοι να εκπαιδεύονται μόνοι τους και 
να αγοράζουν επίσης κάποιο από τον εξοπλισμό 
τους μόνοι τους…
Όσο για τις παραλίες την ευθύνη των οποίων 
έχουν οι τοπικές αρχές, αυτή την περίοδο δεν 
έχουν ακόμα οργανωθεί και ενώ αυτήν την πε-
ρίοδο βλέπουμε εκατοντάδες τουρίστες σε αυ-
τές δεν υπάρχουν ακόμα κρεβατάκια, ούτε και 
σηματοδότηση τους με σημαδούρες, τον επαρ-
κή καθαρισμό τους και τη βελτίωσή τους με διά-
φορα έργα…

ΑνοικτΑ ξενοδοχειΑ - 
κλειστεσ πΑρΑλιεσ 
Έχουν προσληφθεί μόνο οι μισοί 
ναυαγοσώστες.
Η τουριστική περίοδος έχει αρχίσει 
αλλά οι παραλίες μας παραμένουν 
αναξιοποίητες… 

Το γεγονός πάντως ότι μεγάλος αριθμός 
ναυαγοσωστών προσλαμβάνονται μόνο 
για περίοδο τεσσάρων μηνών, λειτουργεί 
αποτρεπτικά και δεν επιδεικνύεται επαρ-
κές ενδιαφέρον για πλήρωση όλων των 
θέσεων. Πέρα από το πρόβλημα της σωστής και 

επαρκούς επάνδρωσης των παραλιών 
μας με ναυαγοσώστες καθ’ όλη τη διάρ-
κεια του χρόνου υπάρχουν βεβαίως και 
πολλά άλλα προβλήματα, που έχουν 
σχέση με την υλικοτεχνική υποστήριξη 
των ναυαγοσωστών και των υποδομών 
που χρειάζονται.
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Συνέχέια παραιτήΣέων 
για τιΣ ΣυμπλέγματοποιήΣέιΣ 
Τα βρόντηξε μετά την Κρήτου Τέρρα και το Κ.Σ. Νέου Χωριού 

Μ ετά την παραίτηση του Κοι-
νοτικού Συμβουλίου της Κρή-
του Τέρρα, πήρε σειρά το 

Κοινοτικό Συμβούλιο το Νέου Χωριού. 
Τις παραιτήσεις τους υπέβαλαν στις 
αρχές της εβδομάδας στην έπαρχο Πά-
φου ο κοινοτάρχης Νέου Χωριού και τα 
έξι μέλη του συμβουλίου. Διαμαρτύρο-

νται για την ένταξη της κοινότητας τους 
στο δήμο Πόλεως Χρυσοχούς. 
Είχε προηγηθεί η παραίτηση του κοι-

νοτάρχη και των μελών του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Κρήτου Τέρα για τον ίδιο 
λόγο. 
Ο κοινοτάρχης Ανδρέας Χριστοδούλου, 
παρέδωσε Τη Δευτέρα το μεσημέρι 

στην έπαρχο Πάφου Μαίρη Λάμπρου 
την επιστολή παραίτησης του ιδίου και 
των μελών του κοινοτικού συμβουλίου, 
μαζί με τις σφραγίδες και τα κλειδιά 
των κτηρίων, ενώ τα βιβλιάρια επιτα-
γών θα παραδοθούν μετά από λογιστι-
κό έλεγχο που θα διενεργηθεί. 
Ο κοινοτάρχης κ. Χριστοδούλου, υπεν-
θύμισε ότι μετά από σύσκεψη και με 
τις υπόλοιπες κοινότητες του Ακά-
μα που έχουν ενταχθεί στο Δήμο Πό-
λεως Χρυσοχους, είχε αποφασισθεί η 
υποβολή των παραιτήσεων τους εντός 
δέκα ημερών. 
Από τις απαντήσεις που έχουν λάβει 
από το Υπουργείο Εσωτερικών, δια-
φαίνεται, είπε, ότι δεν υπάρχει πρό-
θεση να τροποποιήσουν την νομο-
θεσία και να υιοθετήσουν το αρχικό 
μοντέλο συμπλεγματοποιησης των 
όμορων κοινοτήτων του Ακάμα, γι’ 
αυτό δεν έχουν άλλη επιλογή. 
Το Υπουργείο Εσωτερικών έχει διαμη-
νύσει ότι δεν μπορούν να γίνουν αλ-
λαγές κατά την παρούσα χρονική πε-
ρίοδο, διότι κάτι τέτοιο όπως δήλωσε 
ο Υπουργός Εσωτερικών, θα άνοιγε 
τους ασκούς του Αιόλου ενδεχομέ-
νως με ανάλογα αιτήματα και από άλ-
λες περιοχές σε ολόκληρη την επικρά-
τεια. 
Σε συνάντηση του κ. Ιωάννου με το 

Κοινοτικό Συμβούλιο της Κρήτου Τέρ-
ρα, είχε παραπέμψει τις κοινότητες 
που αντιδρούν στα κόμματα και τις 
κοινοβουλευτικές τους ομάδες, λέγο-
ντας πως η κυβέρνηση δεν προτίθεται 
να ανοίξει ζήτημα τροποποίησης της 
νομοθεσίας για τις συμπελγματοποι-
ήσεις.

Γιατί αντιδρούν 
Τόσο το Νέο Χωριό όσο και η Κρήτου 
Τέρρα θεωρούν καταστροφική την 
συμπλεγματοποίηση τους με το Δήμο 
Πόλης Χρυσοχούς. Υποστηρίζουν ακό-
μη ότι όπως εξελίχθηκε η όλη διαδι-
κασία κατάθεσης και ψήφισης του 
Νομοσχεδίου για την Συμπλεγματο-
ποίηση Δήμων και Κοινοτήτων, προ-
σβάλλει βάναυσα τη νοημοσύνη και 
την αξιοπρέπεια τους. Αγνοήθηκαν 
επίσης, όπως εξηγούν, οι οποιεσδή-
ποτε εισηγήσεις των κοινοτήτων τους, 
που αποτελούν τις θέσεις και τις από-
ψεις των συγχωριανών τους. 
Πάνω απ’ όλα ωστόσο, όπως προσθέ-
τουν, πιστεύουν ακράδαντα «πως η 
ένταξη τους στον Δήμο Πόλης Χρυσο-
χούς, θα αποβεί καταστροφική μελλο-
ντικά για την κοινότητα» τους, αφού 
θεωρούν ότι τα προβλήματα και όλα 
όσα θα αφορούν την πρόοδο και 
την ανάπτυξη της κοινότητας θα πα-

ραβλέπονται ή θα καθυστερούν να 
αντιμετωπίζονται από ένα Δημοτικό 
Συμβούλιο που πρέπει να είναι απο-
τελεσματικό στην αντιμετώπιση πα-
ρόμοιων θεμάτων που θα αναφύο-
νται σε μια τεράστια έκταση που θα 
ορίζει το Δήμο Πόλης Χρυσοχούς.

Πάνε για εκλογές;
Το υπουργείο εσωτερικών θα απο-
φασίσει εάν θα γίνουν  επαναληπτι-
κές εκλογές ή εάν θα ανατεθεί σε λει-
τουργούς της Επαρχιακής Διοίκησης ο 
χειρισμούς των θεμάτων των κοινοτή-
των Κρήτου Τέρρα και Νέου Χωρίου 
μετά τις παραιτήσεις των κοινοτικών 
τους Συμβουλίων. Όπως ανέφερε στο 
radiocosmos η έπαρχος Πάφου Μαίρη 
Λάμπρου, θα γίνουν προσπάθειες για 
να ανακληθούν οι παραιτήσεις, ωστό-
σο όπως είπε, σε μια με δυο εβδομά-
δες θα ληφθούν οι τελικές αποφάσεις 
από τον Υπουργό Εσωτερικών. 
Όπως είπε το επικρατέστερο σενά-
ριο είναι να διεξαχθούν εκλογές. Ο 
Υπουργός ανέφερε η κ. Λάμπρου στη 
πρόσφατη συνάντηση του με τον κοι-
νοτάρχη της Κρήτου Τέρρα τόνισε ότι 
δεν μπορεί να γίνει οποιαδήποτε αλ-
λαγή αφού θα ξεσηκώσει και άλλες 
κοινότητες ανά το παγκύπριο που δι-
αμαρτύρονται. 

Το υπουργείο εσωτερικών θα αποφασίσει εάν θα γίνουν  επαναληπτικές 
εκλογές ή εάν θα ανατεθεί σε λειτουργούς της Επαρχιακής Διοίκησης ο 
χειρισμούς των θεμάτων των κοινοτήτων Κρήτου Τέρρα και Νέου Χωρίου 
μετά τις παραιτήσεις των κοινοτικών τους Συμβουλίων.
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ΕαιρετίζουμεΧ

Ο Δίκαιος

Τον Απρίλιο που φεύγει και μας αφήνει θα 
λέγαμε μια γλυκιά γεύση και αισιοδοξία για 
καλύτερες μέρες…

Τον Μάιο που μας θυμίζει πάντα τους αγώνες 
που έκαναν παλιότερα οι εργάτες για να μπο-
ρούμε να δουλεύουμε σήμερα με αξιοπρέπεια 
αν και σιγά, σιγά προσπαθούν αν καταργήσουν 
όσα κατακτήθηκαν με αγώνες ακόμα και με 
αίμα…

Τους τουρίστες που συνεχίζουν να φτάνουν 
στην Κύπρο και ελπίζουμε ότι φέτος δεν θα 
έχουμε άλλα απρόοπτα τα οποία μπορεί να 
επηρεάσουν αυτό το ρεύμα…

Τις τοπικές αρχές που ακόμα δεν έχουν ξυπνή-
σει και έχουν ακόμα τις παραλίες σε πολλές πε-
ριπτώσεις, ανέτοιμες για τους λουόμενους…

Την κίνηση που συναντά κανείς κάποιες ώρες 
στον παλιό δρόμο Γεροσκήπου – Τίμης η 
οποία αναδεικνύει την ανάγκη ολοκλήρωσης 
του νέου δρόμου προς το αεροδρόμιο…

Τις πανέμορφες γωνιές που κρύβει η ύπαιθρος 
της Πάφου, αλλά θα πρέπει να έχετε την περι-
έργεια και την όρεξη για να τις ανακαλύψετε…

Τους διάφορους καρεκλοκένταυρος γραφειο-
κράτες οι οποίοι πάντα βρίσκουν τρόπους να 
σταματούν μεγάλα και ουσιαστικά έργα υπερ-
τοπικής σημασίας στην Πάφο…

Τους αγιογδύτες που ευδοκιμούν ανάμεσά μας 
και δεν διστάζουν να πάνε κόντρα στα συμφέ-
ροντα της πόλης και επαρχίας τους όταν θίγο-
νται τα στενά προσωπικά τους συμφέροντα…

Τους ανεύθυνους οδηγούς που εξακολουθούν 
αν συμπεριφέρονται ως να κυκλοφορούν 
μόνοι στους δρόμους μας με αποτέλεσμα να 
παίρνουν στο λαιμό τους και άλλους που δεν 
φταίνε σε τίποτα…

Τα πεζοδρόμια της Πάφου που σιγά, σιγά γεμί-
ζουν παλούκια, διαφόρων μεγεθών, σχημάτων 
και χρωμάτων…

Τους ψαράδες του λιμανιού της Πάφου που 
τελειωμό δεν έχουν τα προβλήματά τους αλλά 
δεν τα βλέπουμε να λύνονται τουλάχιστον σύ-
ντομα… 

Τον Δήμο Πάφου που ετοιμάζεται αν αδελφο-
ποιηθεί και με την Βηθλεέμ παρακαλώ, ενώ 
φημολογείται, ότι κάτι ψήνεται και με άλλα πα-
νεπιστήμια…

Τον σπουδαίο Κύπριο ηθοποιό Δημήτρη Ξύ-
στρα, τον δικό μας Μίμη, ο οποίος έφυγε νω-
ρίς ενώ είχε ακόμα πολλά να δώσει… 

Τον ΔΗΣΥ, που άρχισε σιγά, σιγά να ασκεί αντι-
πολίτευση στην κυβέρνηση Χριστοδουλίδη και 
έκανε επίσημη πρώτη με την πρόταση για τα 
καύσιμα…

Την ομάδα της πόλης μας Pafos fc, που τελικά 
δεν κατάφερε να προκριθεί στον τελικό του 
κυπέλου Κύπρου, για πρώτη φορά στην ιστο-
ρία της. Κρίμα…

Τους “ειδικούς” που θα αρχίσουν τώρα τις ανα-
λύσεις και θα αρχίσουν να αποδίδουν ευθύνες 
με πρώτο θύμα βέβαια τον… Σαλγκάδο…

Ανδρέας Σιήκκης

Στα  πάνω και ο συμπολί-
της μας αντιπρόεδρος της 
ΕΔΕΚ που δηλώνει  ότι θα 
είναι  και στη διάθεση του 
κόμματος για τις επερχόμε-
νες εκλογικές διαδικασίες. 
Άντε με το καλό και ευρω-
βουλευτής ο Σιήκκης…

Ιωσήφ Μουτήρης 

Στα πάνω ο διευθυντής της 
καρδιολογικής κλινικής του 
γενικού νοσοκομείου Πά-
φου για τις άοκνες προσπά-
θειες του για την αναβάθμι-
ση των παρεχόμενων υπη-
ρεσιών υγείας στο κρατικό 
μας  νοσηλευτήριο…

Τι ακριβώς άλλαξε;

Ή κυβέρνηση Νίκου Χριστο-
δουλίδη με το που ανέλα-

βε θέλει να περιορίσει την μείω-
ση της φορολογίας στα καύσιμα, 
που είχε αποφασίσει η προηγού-
μενη κυβέρνηση στο 50%. Δηλα-
δή αντί να γλιτώνουμε 8.32 σεντ 
το λίτρο και στο πετρέλαιο θέρ-
μανσης κατά 6.32 σεντ το λίτρο, 
αυτό να μετατραπεί σε 4.16 σεντ 
το λίτρο στη βενζίνη και στα 3.19 
σεντ το λίτρο στο πετρέλαιο θέρ-
μανσης. 
Για να στηρίξουν την πρότασή 
του μάλιστα, ισχυρίζονται ότι το 
τελευταίο διάστημα παρατηρεί-
ται σταθεροποίηση διεθνώς στην 
τιμή της βενζίνης και μικρή πτώ-
ση στην τιμή του πετρελαίου κί-
νησης και θέρμανσης.
Και αυτό ανεξάρτητα του ότι μπο-
ρεί να αποκλιμακώνεται ο πλη-
θωρισμός, ωστόσο το κόστος ζω-
ής συνεχίζει να αυξάνεται.
Η Κυβέρνηση Χριστοδουλίδη πά-
ντως προεκλογικά υποσχόταν να 
λάβει μέτρα περιορισμού της α-
κρίβειας ώστε να ελαφρύνει τα 
νοικοκυριά ωστόσο κάτι τέτοιο α-
κόμα δεν έχουμε δει και ευχόμα-
στε τα μέτρα αυτά να μην περι-
οριστούν στο ηλεκτρονικό καλάθι 
όπου απλά θα δημιουργηθεί μια 
εφαρμογή στα πρότυπα της Ελ-
λάδας που θα παρακολουθεί τις 
τιμές βασικών προϊόντων ώστε 
οι πολίτες να μπορούν να επιλέ-
ξουν να τα προμηθευτούν από τα 
φθηνότερα σημεία πώλησης.
Οι προβλέψεις μάλιστα κάνουν 
λόγο για συνέχιση της αύξησης 
στην τιμή βασικών προϊόντων δι-
εθνώς
Τι άλλαξε λοιπόν και η κυβέρνη-
ση επιθυμεί την μείωση της έκ-
πτωσης στην φορολογία των καυ-
σίμων που απολαμβάνουν σήμε-
ρα οι πολίτες; 

Χαμός σε παγκόσμιο επίπεδο με τις «θαυματουργές» ενέ-
σεις για διαβητικούς που βοηθούν στην απώλεια βάρους.

Τις εν λόγω ενέσεις χρησιμοποιούν και υγιείς άνθρωποι, απλά 
για να χάσουν βάρος. «Δεν είναι 100% αποτελεσματική» δη-
λώνει αρμόδια πηγή στην εφημερίδα μας για να τονίσει ότι 
«έχει ανθρώπους που την χρησιμοποιούν, αλλά δεν χάνουν 
βάρος». Άλλη αρμόδια πηγή ανέφερε ότι «όποιος θέλει μπο-
ρεί να πάει σε ένα φαρμακείο και να πάρει την εν λόγω ένε-
ση». Κληθείς να απαντήσει εάν είναι απαραίτητη η ιατρική 
συνταγή είπε ότι, «οι περισσότεροι έρχονται με ιατρική συνταγή». Το κόστος της εν λόγω 
ένεσης είναι στα 118 ευρώ και η διάρκεια χρήσης της εξαρτάται από τις συστάσεις που 
θα δώσει ο ιατρός και κατόπιν παρακολούθησης.

«Θαυματουργές» ενέσεις 

Γιώτης Παπαχριστοφή 

Στα Πάνω ο Δήμαρχος Πό-
λεως Χρυσοχούς και όλοι 
οι εργαζόμενοι που συνέ-
βαλαν στην πραγματοποί-
ηση  με μεγάλη επιτυχία  
του 8ου φεστιβάλ ψαριού  
που και  φέτος πλημύρισε 
με κόσμο το Λατσί …

Διαρρήκτες 

Στα κάτω οι διαρρήκτες 
που ρήμαξαν την Πάφο 
και δυστυχώς αν και συλ-
λαμβάνονται από την α-
στυνομία μέχρι να εκδι-
καστεί η υπόθεση τους 
αφήνονται ελεύθεροι 
συνεχίζοντας  τη δράση 
τους … 

Πάφος FC 

 Στα κάτω η ομάδα της 
Πάφου  που παρουσιά-
στηκε ανέτοιμη στον κρι-
σιμότερο αγώνα της χρο-
νιάς σκορπίζοντας  θλίψη 
και απογοήτευση στους 
φιλάθλους της …

Ένα αποκαλυπτικό ρεπορτάζ για την 
πορνεία παρουσιάζει σήμερα η ε-

φημερίδα μας. Από τον καιρό που έ-
κλεισαν τα περισσότερα καμπαρέ, όσες 
γυναίκες ήθελα να ασχοληθούν με την 
πορνεία βρήκαν άλλους τρόπους, ό-
πως είναι η επαφή με τα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης. Πλέον, είναι πολύ εύκο-
λα να εξεύρουν πελάτες, τους οποίους 
χρεώνουν αδρά για τις προσφερόμενες 
υπηρεσίες. 
Σε μια περίπτωση, γυναίκα ζήτησε αρ-
χικά 100 ευρώ την ώρα, ενώ στη συνέ-
χεια έπεσε στα 50 ευρώ.  

Πορνεία και Πάφος...
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ΕπισκΕψιμα αγροκτήματα 

πλήν του ακαμα
Τι εξετάζει η Βουλή μετά από 
εισήγηση του Αβέρωφ Νεοφύτου… 

Τ ην εξαίρεση της περιοχής του Ακά-
μα από το νόμο που θα ισχύει για τα 
επισκέψιμα αγροκτήματα, εισηγήθηκε 

ο βουλευτής του ΔΗΣΥ Αβέρωφ Νεοφύτου, 
ενώπιον της συνεδρίας της Επιτροπής Εμπο-
ρίου. Ο κ. Νεοφύτου, ο οποίος είναι ο ειση-
γητής της πρότασης νόμου «περί της ίδρυσης 
και λειτουργίας αγροκτημάτων νόμου 2022», 
προς το τέλος της συνεδρίας ζήτησε από τη 
νομική υπηρεσία και τη γραμματεία της βου-
λής, να ενσωματώσουν ένα άρθρο σύμφωνα 

με το οποίο θα διευκρινίζεται κατά απόλυτο 
τρόπο, ότι αυτή η νομοθεσία θα έχει εφαρμο-
γή, πλην της περιοχής του Ακάμα. 

Σημείωσε ότι «μπορεί κάποιος που είναι πε-
ριβαλλοντιστής να θεωρήσει ότι επειδή ο 
υποφαινόμενος είναι από την περιοχή του 
Ακάμα και ότι επειδή δεν του άρεσε το Τοπικό 
Σχέδιο του Ακάμα, κατέθεσε την πρόταση νό-
μου για τα επισκέψιμα αγροκτήματα για να 
αλλάξει την πολεοδομική πολιτική του Σχεδί-
ου Ακάμα». 

Πρόσθεσε ότι «θέλω να μην υπάρχει καχυ-
ποψία από οποιονδήποτε. Ο νόμος θα αφο-
ρά τα επισκέψιμα αγροκτήματα σε ολόκληρη 
την Κύπρο, εκτός από τη συγκεκριμένη περι-
οχή». 
Εισηγήθηκε επίσης, τη νομική κατοχύρωση 
των επισκέψιμων αγροκτημάτων στα υπόλοι-
πα τοπικά σχέδια. 
Η Επιτροπή Εμπορίου της βουλής, συνέχι-
σε την κατ’ άρθρον συζήτηση της σχετικής 
πρότασης νόμου και αποφασίστηκε όπως 
η εξέταση του θέματος ολοκληρωθεί στην 
επόμενη συνεδρία ώστε να οδηγηθεί στην 
ολομέλεια προς έγκριση. 
Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης, ο κ. Νεο-
φύτου δήλωσε ότι ο στόχος είναι διπλός, εξη-
γώντας ότι από την μια δημιουργείται προ-
στιθέμενη αξία σε ανθρώπους που «θέλεις 
να τους στηρίξεις να μείνουν στην ύπαιθρο 
και το δεύτερο δημιουργείται επιπρόσθε-
τη αξία στο τουριστικό προϊόν αφού παύεις 
να είσαι μονοθεματικός τουριστικός προορι-
σμός για τον ήλιο και τη θάλασσα». 
Ο βουλευτής του ΑΚΕΛ, Ανδρέας Πασιουρ-

τίδης, δήλωσε ότι το άρθρο 4 του προτεινό-
μενου νομοσχεδίου, αναφέρει ότι δικαίωμα 
υποβολής αίτησης για έκδοση άδειας λει-
τουργίας επισκέψιμου αγροκτήματος έχουν 
γεωργοί και οι εγγεγραμμένοι ιδιοκτήτες ή 
νόμιμοι κάτοχοι γης στην οποία αφορά η αί-
τηση και εξέφρασε τον φόβο του να μην πέ-
σουν θύματα εκμετάλλευσης οι γεωργοί και 
οι αγρότες από μεγαλοεπιχειρηματίες. 
Ο βουλευτής της ΕΔΕΚ, Ηλίας Μυριάνθους 
δήλωσε, μετά το πέρας της συνεδρίας της 
Επιτροπής, ότι «ως ΕΔΕΚ συμφωνούμε με την 
συγκεκριμένη πρόταση νόμου», λέγοντας ότι 
θα δώσει μια ώθηση για αύξηση του εισοδή-
ματος στον γεωργικό τομέα, όπου θα εφαρ-
μοστούν πρακτικές αγροτουρισμού, που 
ισχύουν εδώ και πάρα πολλές δεκαετίες σε 
πολλές χώρες. 
Αναμφίβολα, πρόσθεσε, αυτό που θα πρέπει 
να αποφευχθεί, είναι να μην γίνει εκμετάλ-
λευση από τον οποιονδήποτε επιτήδειο και η 
ουσία είναι να αυξηθεί το οικογενειακό εισό-
δημα των οικογενειών που ασχολούνται με 
την γεωργία και τον πρωτογενή τομέα.  

POSEIDONOS AVE, P.O. BOX 60182, CY 8101, PAFOS CYPRUS  
Tel.: +357 2696 5866 - Fax: +357 26 96 4370

E-mail: cbh@cbh-cyprus.com  -  reservations@cbh-cyprus.com  -  http://www.cbh-cyprus.com

A Tradition of Excellence
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Τρεις θρύλοι του Κυπριακού ποδοσφαίρου συ-
ναντήθηκαν την περασμένη Κυριακή στην Πά-

φο. Παύλος Σάββα, Δήμος Δημοσθένους και Χρή-
στος Κολιαντρής, έγραψαν ιστορία στο Κυπριακό 
Ποδόσφαιρο τον περασμένο αιώνα. Και οι τρεις έ-
χουν ένα κοινό. Αγωνίστηκαν στην ΑΕ Λεμεσού τότε 
που στην Κύπρο τα ταλέντα δεν έμεναν ταλέντα ό-
πως συμβαίνει σήμερα γιατί απλούστατα, οι ποδο-
σφαιριστές αυτοί είχα την ευκαιρία να αγωνίζονται 
στις ομάδες τους.
Οι τρεις παλαίμαχοι ποδοσφαιριστές που συνυ-
πήρξαν για ένα διάστημα στην ΑΕΛ, διατηρούν μέ-
χρι σήμερα άριστη σχέση μεταξύ τους και την περα-
σμένη Κυριακή βρέθηκαν στην Πάφο και δεν αρνή-
θηκαν να ποζάρουν στο φακό του Αδέσμευτου ό-

ταν τους το ζητήσαμε.
Μαζί θυμηθήκαμε τις όμορφες εποχές του Κυπρια-
κού ποδοσφαίρου και πολλά περιστατικά από του 
αγώνες τους. 
Περιστατικά που τους ένωσαν σε μια όμορφη φιλία 
που παραμένει αναλλοίωτη στο χρόνο.

Θρύλοι του ποδοσφαίρου

“Εν μιτσής αν μαν’ ροτσής…” Έτσι έλεγαν οι 
παππούδες μας, όταν ήθελαν να δείξουν ό-
τι κάποιος παρά το νεαρό της ηλικίας του 
μπορούσε να ανταπεξέλθει. Αυτό ισχύει και 
στην περίπτωση της Προέδρου της Βουλής 
Αννίτας Δημητρίου, η οποία στόλισε κανο-
νικότητα των πρόεδρο της Τουρκικής Εθνο-
συνέλευσης, όταν σχολίασε την ηλικία της…

Ενταχθήκαμε στην ΕΕ το 2004 και δεσμευθή-
καμε να κατασκευάσουμε αποχετευτικό σε 
κάθε κοινότητα με πέραν των 2.000 κατοίκων 
το 2012 με προοπτική να τα υλοποιήσουμε 
(εάν κι εφόσον) το έτος 2029. Κάτι τέτοιο 
δεν φαίνεται αν γίνεται και απειλούμαστε με 
πρόστιμο 100 εκατομμυρίων από την ΕΕ. Δεν 
ακούσαμε όμως μέχρι σήμερα ούτε ένα αρ-
μόδιο να ρωτά τι πήγε στραβά;

Πάει… αποτρελαθήκαμε! Μα να παίρνουν 
ελαφρά τη καρδία φάρμακο για διαβητι-
κούς απλά για να χάσουν κιλά; Και όχι μόνο 
αυτό, αλλά να τους το συνταγογραφούν κα-
νονικά γιατροί; Α, ρε παππού Ιπποκράτη…

Το Υφυπουργείο Τουρισμού, κάθε χρόνο κά-
νει έκκληση στους ξενοδόχους μας να κρα-
τούν τα ξενοδοχεία τους ανοικτά, όσο γίνε-
ται περισσότερο, αλλά οι παραλίες μας είναι 
ανοικτές 4 μήνες το χρόνο. Τουλάχιστον για 
τόσο εργοδοτούν τους περισσότερος ναυα-
γοσώστες μας. Δηλαδή θέλουμε ολόχρονο 
τουρισμό, αλλά δεν έχουμε ολόχρονα ναυα-
γοσώστες…

Άτε ρε παιδκιά τζι’ εσείς… μα με ψύλλου 
πήδημα να αμαυρώνεται το όνομα της Κύ-
πρου; Θυμώσατε και τον Χρήστο Κληρί-
δη. Άλλωστε είναι γνωστό ότι Αμερικανο-
Βρετανοί υπερβάλλουν πάντα και μας κα-
τηγορούν ότι δεν εφαρμόζουμε τις κυρώ-
σεις…

Για τον ψύλλο έκαψαν το πάπλωμα στο Ανα-
βαργός. Έσπασαν τις τζαμαρίες σε περίπτερο 
και φαρμακείο, έκλεψαν τις ταμειακές και α-
ποκόμισαν 700 ευρώ προκαλώντας ζημιές χι-
λιάδων ευρώ…

Οι Βουλευτές μας έλυσαν όλα τα άλλα προ-
βλήματα που απασχολούν τους πολίτες και 
τώρα ασχολούνται με την επίλυση του σο-
βαρότατους προβλήματος των αδέσπο-
των… σκύλων… 

Την ίδια ώρα, τον Σεπτέμβριο εντάσσονται ι-
διωτικά ΤΑΕΠ στο ΓεΣΥ αλλά ακόμα δεν έχει 
προωθηθεί το νομοσχέδιο που αφορά τη λει-
τουργία των ασθενοφόρων σε περιβάλλον 
Γενικού Συστήματος Υγείας...

Της… πορνείας στην Πάφο. Έκλεισαν όλα τα 
καμπαρέ και τώρα οι επιτήδειοι βρίσκουν 
άλλους τρόπους να σερβίρουν το προϊόν 
τους…

Το ξανασκέφτονται οι ιεράρχες μας για Πα-
γκράτιο και Πιτσιλλίδη. Τον πρώτο τον έθεσαν 
σε αργία και το δεύτερο τον αφόρισαν. Τώρα 
σκέφτονται να τους αποκαταστήσουν… 

Ευκαιρία να καθαρίσει το όνομα της Κύ-
πρου δήλωσε ο Πρόεδρος της Δημοκρατί-
ας μετά το θέμα που προέκυψε με τις κυρώ-
σεις που ζήτησαν ΗΠΑ και Μ. Βρετανία για 
φυσικά και νομικά πρόσωπα στην Κύπρο. 
Το θέμα όμως ήταν να τους βρίσκαμε μόνοι 
μας και όχι να μας τους υποδείξουν…

Μ. Μιχαήλ

Το αποκάλυψε ο πρόεδρος της Επιτροπής 
Προσφορών του Δήμου Πάφου δημοτι-

κός σύμβουλος Μιχάλης 
Μιχαήλ. 
Πάγωσε η διαδικασία, των 
προσφορών για την ανά-
πλαση των κτηρίων της 
πρώην Αστυνομικής Δι-
εύθυνσης Πάφου και την 

δημιουργία Κέντρου Ιστορικής Τεκμηρίω-
σης, καθώς οι προσφορές που κατατέθη-
καν υπερέβαιναν της αρχικής εκτίμησης 
κατά 10 %.
Ο Δήμος βέβαια είχε το δικαίωμα να προ-
χωρήσει με διαπραγμάτευση όπως και 
έπραξε, αλλά αυτό έδωσε το δικαίωμα 
στην εταιρεία που έχασε την προσφορά 
να καταθέσει προσφυγή κατά της απόφα-
σης.
Το θέμα Μιχάλη, είναι ότι το κτήριο της 
αστυνομικής διεύθυνσης θα παραμείνει 
ως έχει για ποιος ξέρει ακόμα πόσο και-
ρό…

Μ. Κίμωνος

Τους φρονίμου τα παιδιά πριν πεινάσουν 
μαγειρεύουν λέει η παροιμία και στον 

Στατό - Άγιο Φώτιο, την 
γνωρίζουν ως φαίνεται 
πολύ καλά.
Από τώρα λοιπόν άρχισαν 
τις προετοιμασίες και ε-
ξήγγειλαν την διοργάνω-
ση του Αγροτικού Φεστι-

βάλ Πολιτισμού που διοργανώνεται τα 
τελευταία δώδεκα χρόνια στην κοινότητα 
και τιμά τα παραδοσιακά και ντόπια προ-
ϊόντα.
Δεν είναι αν απορεί κανείς λοιπόν πώς η 
συγκεκριμένη διοργάνωση έχει καταστεί 
ως το δημοφιλέστερο παραδοσιακό φε-
στιβάλ της Κύπρου.
Ο πρόεδρος της κοινότητας και ψυχή του 
Φεστιβάλ πριν ακόμα αναλάβει τα ηνία 
της κοινότητας Μιχάλης Κίμωνος ανακοί-
νωσε τις ημερομηνίες διεξαγωγής του αυ-
τή τη χρονιά το σαββατοκύριακο 9 και 10 
Σεπτεμβρίου στο κέντρο της κοινότητας.
Κάθε χρόνο στο φεστιβάλ στήνονται πε-
ρίπτερα με εκλεκτά παραδοσιακά και ντό-
πια προϊόντα της Κύπρου που βασίζονται 
στην ποιότητα και την γνησιότητα των 
πρώτων υλών με τα οποία παρασκευάζο-
νται, ενώ ταυτόχρονα προσφέρεται και έ-
να πλούσιο καλλιτεχνικό πρόγραμμα με 
παραδοσιακή μουσική και χορούς.

Ε. Μαρκουλλή

Παράπονο για το γεγονός ότι δεν προ-
σκλήθηκε στο Προεδρικό όπως γίνεται 
κάθε χρόνο, την ημέρα της γυναίκας, εξέ-

φρασε η πρώην ΥΠΕΞ Ερα-
τώ Κοζάκου Μαρκουλλή. 
Ο κα Μαρκουλή μάλιστα, 
αναφέρει στην ανάρτη-
σή της, ότι ο λόγος της μη 
πρόσκλησής της, έχει να 
κάνει με το γεγονός ότι 

είναι… γραμμένη «σε μαύρη λίστα αντι-
φρονούντων»!
Εμείς πάντως δεν πιστεύουμε ότι γι’ αυτό 
τον λόγο δεν κάλεσαν την κ. Μαρκουλλή. 
Μάλλον την ξέχασαν και αυτό δεν είναι 
καθόλου καθησυχαστικό βέβαια. Δηλαδή 
πόσες γυναίκες αποτελούσαν μέλη προ-
ηγούμενων κυβερνήσεων και τις ξεχνούν 
και αυτές;
 

Ο Δίκαιος

Πύργοι
Π έρα από τους δεκάδες πύργους που βλέπου-

με να ξεφυτρώνουν σαν μανιτάρια ιδίως σε 
Λεμεσό και Λευκωσία και δημιουργούν εικόνες 
της νέας εποχής στην Κύπρο, έχουμε και κάποιους 
άλλους πύργους οι οποίοι μας πάνε πίσω στο χρό-
νο. Ο πύργος που βλέπετε στη φωτογραφία, εί-
ναι ένα από τους τριάντα περίπου που βρίσκονται 
σε παραλίες της Πάφου και δεν είναι στρατιωτι-
κή σκοπιά.
Είναι ναυαγοσωστικός πύργος, μεγέθους 1,5 Χ1,5 
μέτρο και σε αυτόν καλείται ο ναυαγοσώστης που 
τον επανδρώνει να περνά εφτάμιση ώρες την μέ-
ρα, μέσα στο κατακαλόκαιρο και σε θερμοκρασίας 
κοντά στους σαράντα βαθμούς Κελσίου, επιβλέπο-
ντας τους λουόμενους.

Δηλαδή βγάζουμε τόσα χρήματα από τον τουρισμό 
και τις παραλίες μας αλλά δεν μπορούμε να διαθέ-
σουμε κάποια από αυτά για ν φτιάξουμε πύργους 
της προκοπής ώστε οι ναυαγοσώστες να μπορούν 
αν κάνουν άνετα τη δουλειά τους;

Ξεχασμένοι απ’ το Θεό

Πέρασε κι ο Απρίλιος και μπαίνουμε στον Μάη, 

αλλά η ακρίβεια φίλτατοι ακόμα μας κτυπάει…

Όλοι κτυπούν από παντού και γιούρια στα παλιούρια, 

τον Μάη εις τη νήσο μας γεννιούνται τα γαϊδούρια…

Και έχουν γεννηθεί πολλά ως φαίνεται το λέω, 

με πιάνει το παράπονο και κάθε νύχτα κλαίω…

Κλαίω για όλους φυσικά φτωχούς μα και πλουσίους, 

κάνω συνέχεια προσευχές ως φαίνεται ανουσίους…

μα δεν ακούει ο Πλάστης μου, μας έχει πια ξεχάσει, 

αφού στον κόσμο όλοι τους τον δρόμο έχουν χάσει.

Κι ας είναι μονοθεϊστές, σ’ ένα Θεό πιστεύουν, 

το Χρήμα, κι έτσι μια ζωή τους αδαείς ληστεύουν… 

Η ομορφιά της φύσης
Έ τσι χωρίς να δίνει λογαριασμό σε κανένα, συκιά 

στην φωτογραφία μας φύτρωσε πάνω στην α-
ποβάθρα στο Λατσί και ευτυχώς οι υπεύθυνοι την 
άφησαν εκεί για να μας θυμίζει ότι η φύση από μό-
νη της μπορεί και κάνει θαύματα.
Ένα δέντρο μέσα στην καρδιά του λιμανιού στο Λα-
τσί, σαν λουλούδια σε βάζο σε ένα άψυχο σαλόνι.
Το λιμανάκι στο Λατσί με την ευκαιρία θα επεκτα-
θεί και θα μετατραπείς το πρώτο πράσινο λιμάνι της 
Κύπρου, αξιοποιώντας, ανανεώσιμες πηγές ενέρ-
γειας και πληρώντας όλες τις προδιαγραφές για την 
προστασία το περιβάλλοντος.
Η φωτογραφία μας λοιπόν θα μπορούσε να αποτε-
λέσει και σήμα κατατεθέν για το λιμάνι στο Λατσί, 
καθώς πουθενά στον κόσμο δεν ξανασυναντήσαμε 
ένα δέντρο φυτρωμένο στην αποβάθρα…. 



Έτοιμος να προσφέρει ο Α. Σιήκης 

Ι κανοποιημένος από την συνεργασία με Υπουργούς της κυ-
βέρνησης και τον ίδιο τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας δηλώ-

νει ο συμπολίτης μας αντιπρόεδρος της ΕΔΕΚ 
Ανδρέας Σιήκης. Οι προτάσεις του κόμματος 
είπε για τα καυτά θέματα που απασχολούν 
την κοινωνία μελετώνται από τους αρμόδι-
ους υπουργούς. Αναφερόμενος στους σχεδι-
ασμούς της ΕΔΕΚ για τις Ευρωεκλογές και τις 
εκλογές για Δήμους και κοινότητες, ο κ. Σιή-

κης υπενθύμισε ότι το κόμμα τους είχε διαφωνήσει με την 
ταυτόχρονη διεξαγωγή, διότι όπως είπε υπάρχει κίνδυνος 
αλλοίωσης του εκλογικού αποτελέσματος. Ερωτηθείς, αν ο ί-
διος θα περιληφθεί στα ψηφοδέλτια των Ευρωεκλογών η τω 
Δημοτικών Εκλογών ανέφερε ότι είναι στην διάθεση του κόμ-
ματος για να προσφέρει.

Τρέχουν να προλάβουν για ΤΕΠΑΚ 

Υπογράφηκε προχθές στο Δημοτικό Μέγαρο Πάφου, το συμ-
βόλαιο για την προμήθεια κινητής επίπλωσης για τις ανάγκες 

του Κτηρίου της Σχολής 
Διοίκησης Τουρισμού, 
Φιλοξενίας και Επιχει-
ρηματικότητας του Τε-
χνολογικού Πανεπιστημί-
ου Κύπρου, στην Πάφο. 
Σύμφωνα με ανακοίνω-
ση, τη διαδικασία προ-
κήρυξης και κατακύρω-
σης του Διαγωνισμού 
διεκπεραίωσε ο Δήμος 
Πάφου, και το  ποσό της 

σύμβασης ανέρχεται σε 547.000 πλέον Φ.Π.Α. 
Η σύμβαση αναμένεται να ολοκληρωθεί τον Ιούλιο του 2023. Το 
τελευταίο διάστημα υπογράφηκαν αρκετά συμβόλαια που αφο-
ρούν τον εξοπλισμό των κτηρίων. Ο Δήμος Πάφου τρέχει να προ-
λάβει ώστε μέχρι τον ερχόμενο Ιούλιο να μπορεί το κτήριο να στε-
γάσει τις υπηρεσίες του ΤΕΠΑΚ για να ξεκινήσουν την λειτουργία 
τους οι σχολές τον Σεπτέμβριο.

Περί άλλων τυρβάζουν 

Τοπικοί φορείς, κυβερνητικές και κρατικές υπηρεσίες, θα πρέ-
πει να προσαρμόζουν τις αποφάσεις και τις δράσεις τους με 

τους στόχους που τίθενται σχετι-
κά με την τουριστική κίνηση και να 
μην περιμένουν τον Μάιο ή τον Ι-
ούνιο να στελεχώσουν τις παρα-
λίες με  ναυαγοσώστες, ή να ε-
τοιμάσουν τις παραλίες για τους 
ντόπιους και ξένους επισκέπτες 
τονίζει ο διευθυντής της Εταιρίας 
Τουριστικής Ανάπτυξης και Προ-

βολής Περιφέρειας (ΕΤΑΠ) Πάφου Νάσος Χατζηγεωργίου. 
Είναι αδιανόητο όπως είπε, να τίθεται ο στόχος για να καταστεί η 
Πάφος ολόχρονος τουριστικός προορισμός, αλλά οι παραλίες να 
μην είναι έτοιμες τουλάχιστον από τον Απρίλιο, ή να μην καλύπτο-
νται ναυαγοσωστικά μέχρι και τον Νοέμβριο. 
Αναφερόμενος στα παράπονα τουριστών για την συγκοινωνιακή 
σύνδεση του αεροδρομίου με τις τουριστικές περιοχές και τα κό-
μιστρα που καλούνται να πληρώνουν σε ταξί, ο κ. Χατζηγεωρίου 
επέρριψε ευθύνες στο Υπουργείο Μεταφορών. Για περισσότερα 
από 10 χρόνια είπε αυτό το θέμα είπε συζητείται με τους αρμόδι-
ους Υπουργούς χωρίς ωστόσο να λαμβάνονται αποφάσεις.  Το θέ-
μα πρόσθεσε θα τεθεί την ερχόμενη Τρίτη και στον Υπουργό Με-
ταφορών που θα επισκεφθεί την Πάφο. 

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Ούτε τον Ιούνιο θα λειτουργήσει η νέα μονάδα αι-
μοκάθαρσης στο Νοσοκομείο Πάφου. Με βάση ενη-
μέρωση από τον εργολάβο, το έργο αναμένεται να 
παραδοθεί τον Αύγουστο. Υπενθυμίζεται ότι το χρο-
νοδιάγραμμα προέβλεπε την παράδοση του κτηρίου 
τον Οκτώβριο του 2022. Αργότερα δόθηκαν διαβε-
βαιώσεις ότι θα παραδίδονταν τον Απρίλιο και στην 
συνέχεια υποσχέθηκαν ότι θα ολοκληρώνονταν τον 
Ιούνιο... 

Σύμπτωμα της εποχής μας είναι να πεθαίνουν άνθρω-
ποι δίπλα και να μην το παίρνουμε μυρωδιά. Σε βρε-
τανό ηλικίας 73 ετών ανήκει το πτώμα που εντοπίστη-
κε το βράδυ της Πέμπτης σε διαμέρισμα στη Πάφο. Η 
αστυνομία ειδοποιήθηκε από γείτονες διότι υπήρχε έ-
ντονη δυσοσμία που αναδύονταν από το διαμέρισμα. 
Εκτιμάται ότι ήταν νεκρός τουλάχιστον 10 μέρες...

Στο Νοσοκομείο Πάφου αρχίζει επιτέλους η εγκατά-
σταση αυτόνομων μηχανισμών εξαερισμού σε θαλά-
μους γεγονός που θα επιτρέψει καλύτερη διαχείρι-
ση των κλινών. Δεν θα χρειάζεται πλέον να κλείνουν 
ολόκληροι θάλαμοι ή τμήματα για έναν μολυσματι-
κό ασθενή. Χρειάστηκαν 10 χρόνια για να ξεκινήσει 
αυτό το έργο και μένει να δούμε πότε θα ολοκληρω-
θεί τώρα... 

Τα ονόματα υποψηφίων για τα επαρχιακά συμβού-
λια στην Πάφο δίνουν και παίρνουν. Μεταξύ των ο-
νομάτων ακούγονται και αυτά  σχεδόν όλων των πρώ-
ην Βουλευτών που είναι εν ζωή, αλλά και εν ενεργεία 
Βουλευτών. Κάποιοι επίσης σπρώχνουν και την Έπαρ-
χο Πάφου να είναι υποψήφια. Ονόματα άρχισαν να 
συζητούνται το τελευταίο διάστημα και σε κομματι-
κά πηγαδάκια τα οποία συχνάζουν σε γνωστά καφέ 
στην Πάφο. Από τους ενδιαφερόμενους, κάποιοι βέ-
βαια ελπίζουν ότι μπορεί να διοριστούν σε κυβερνητι-
κά πόστα και συμβούλια οργανισμών, αλλά αφήνουν 
γενικώς ανοιχτές τις πόρτες... 

Στον Δήμο Πάφου έχουν σβήσει το θέμα της ίδρυσης 
του φορέα πολιτισμού. Δεν ασχολείται κανείς γενικά 
με τον πολιτισμό άλλωστε...

Μικρό αποδείχθηκε τελικά το Λατσί για να χωρέσει ό-
λους τους επισκέπτες για το φεστιβάλ του ψαριού που 
πραγματοποιήθηκε το περασμένο Σάββατο. Αν δεν εί-
χαν καταληφθεί όλοι οι χώροι από τραπεζάκια και κα-
ρέκλες η κατάσταση θα ήταν καλύτερη κ. Δήμαρχε...

Δίνουν και παίρνουν οι καταγγελίες για παρεμβά-
σεις σε παραλίες στην Πέγεια. Οι καταγγέλλοντες λέ-
νε πως ορισμένοι με πρόσχημα τον καθαρισμό και 
διαμόρφωση των παραλιών επεμβαίνουν και στο 
πρανές επεκτείνοντας τους χώρους για τοποθέτηση 
κρεββατιών... 

Εκτός από τις περιοχές βιτρίνα στην Πάφο υπάρχουν 
και οι συνοικίες όπως το Αναβαργός που είναι εγκα-
ταλειμμένες από τον Δήμο Πάφου. Τα χόρτα τα πεζο-
δρόμια παραπέμπουν σε ακατοίκητο Τ/κ χωριό... 

 Θα ασχοληθεί κανείς με την συγκοινωνιακή σύνδε-
ση του αεροδρομίου με τις τουριστικές περιοχές ή 
θα περιμένουμε πότε  θα μας βγάλουν στη φόρα και 
θα μας λοιδορούν οι ξένοι επισκέπτες;

Και για να μην ξεχνιόμαστε η Πρωτομαγιά δεν είναι 
αργία είναι απεργία.

Η “μούγια”

Ετοιμάζεται για μετακόμιση 
ο Λετυμπιώτης 

Μ εταξύ Λευκωσίας - Πάφου είναι καθημερινά ο Κυβερ-
νητικός Εκπρόσωπος Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης. 

Από την ημέρα που διορίστηκε από τον Πρό-
εδρο Χριστοδουλίδη Κυβερνητικός Εκπρόσω-
πος, αναγκάζεται να παραμείνει για περισ-
σότερο χρόνο στην Λευκωσία και να έρχεται 
στην Πάφο για να περάσει λίγες ώρες με την 
οικογένεια του. 
Η απόφαση πλέον έχει ληφθεί και σύντομα 

αναμένεται να μετακομίσει στην Λευκωσία. 
Προς το παρόν, αξιοποιεί τον χρόνο που πηγαινοέρχεται τη-
λεφωνικώς και διαδικτυακά, ενώ όσο βρίσκεται στην Πάφο 
και υπάρχει ανάγκη, γίνονται τηλεδιασκέψεις με τους συνερ-
γάτες του. Την Τετάρτη, o Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης, φιλο-
ξενήθηκε στο Radiocosmos και σχολίασε την επικαιρότητα 
σχετικά με τις κυρώσεις που επέβαλαν ΗΠΑ και Ηνωμένο Βα-
σίλειο σε φυσικά και νομικά πρόσωπα στην Κύπρο. 
Όσον αφορά ενδεχόμενες νέες καταχωρήσεις στις λίστες των 
κυρώσεων του Ηνωμένου Βασιλείου και των ΗΠΑ, ο κ. Λετυ-
μπιώτης υποστήριξε πως για την ώρα δεν υπάρχει κάτι δεδο-
μένο, πέρα από την εκτίμηση που έκανε χθες ο Πρόεδρος της 
Δημοκρατίας.

Έρχεται ο Βαφεάδης 

Επιτόπου επισκέψεις θα πραγματοποιήσει ο Υπουργός Μετα-
φορών Αλέξης Βαφεάδης την επόμενη Τρίτη, που θα επισκε-

φθεί την Πάφο. Ο διευθυντής του ΕΒΕ Πάφου 
Μαρίνος Στυλιανού, διευκρίνισε ότι έχουν προ-
γραμματιστεί επισκέψεις στο σημείο που θα γί-
νει παράκαμψη για την όδευση του δρόμου 
αεροδρομίου τουριστικής περιοχής και στην πα-
ραλιακή της Χλώρακας, στο σημείο του δρόμου 
που προβλέπεται η αναβάθμιση του. 

Αυτά τα δύο θέματα είναι προτεραιότητα είπε ο κ. Στυλιανού και 
θα επιδιωχθεί να αναληφθούν συγκεκριμένες πρωτοβουλίες από 
τον αρμόδιο Υπουργό. 
Δύο μέρες αργότερα, αντιπροσωπεία του ΕΒΕ θα συναντηθεί και 
με τον Υπουργό Γεωργικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, με τον 
οποίο θα συζητηθούν οι περιβαλλοντικές ενστάσεις σχετικά την ο-
λοκλήρωση του τελευταίου τμήματος του δρόμου αεροδρομίου 
τουριστικής περιοχής.

Έκλεισαν οι θάλαμοι covid 
στο Γ.Ν. Πάφου

Έ κλεισε την Παρασκευή η μονάδα covid στο Γενικό Νο-
σοκομείο Πάφου. Ο υπεύθυνος για την λειτουργία της 

μονάδας και διευθυντής της 
Πνευμονολογικής Κλινικής Ά-
δωνης Ελευθερίου, επιβε-
βαίωσε τις πληροφορίες του 
Radiocosmos, σημειώνοντας 
πως από την Δευτέρα είχε τερ-
ματιστεί η εισαγωγή νέων α-
σθενών και όσοι παρέμειναν 
στη μονάδα, είτε θα πάρουν ε-
ξιτήριο σήμερα, είτε θα μετα-
φερθούν στην Λεμεσό. 
Οι θάλαμοι από σήμερα θα 
παραδοθούν στην διοίκηση 

του Νοσοκομείου, ώστε να γίνουν οι διευθετήσεις για την υ-
λοποίηση του έργου αυτόνομων εξαερισμών που αρχίζει το 
κρατικό νοσηλευτήριο. Αναφερόμενος γενικότερα στην στε-
λέχωση της Πνευμονολογικής Κλινικής, ο κ. Ελευθερίου υπεν-
θύμισε ότι για ενάμιση χρόνο είναι μόνον δύο γιατροί που εί-
χαν την ευθύνη και της μονάδας covid και έβγαζαν όπως είπε 
από 15 εφημερίες κάθε μήνα.
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Μ ε επιτυχία πραγματοποι-
ήθηκε και φέτος το 8ο 
Φεστιβάλ Ψαριού που 

οργανώνει  ο δήμος Πόλεως Χρυ-
σοχούς. 
Το φεστιβάλ που πραγματοποιήθη-
κε το περασμένο Σάββατο τελούσε 
υπό την αιγίδα του Υπουργού Γεωρ-
γίας Πέτρου  Ξενοφώντος, ο οποίος 

εξέφρασε τον εντυπωσιασμό του 
για την προσέλευση του κόσμου. 
Εκδηλώσεις σαν και αυτήν είπε, 

αναδεικνύουν με τον καλύτερο 
τρόπο τη σχέση μας με την θάλασ-
σα και τα αγαθά που απλόχερα μας 
προσφέρει, καθώς και τη σημασία 
που έχει η προστασία του θαλάσσι-
ου περιβάλλοντος για να μπορούμε 

και στο μέλλον να απολαμβάνουμε 
εμείς και τα παιδιά μας τα αγαθά 
αυτά. 
Στην εκδήλωση παρέστησαν, ο Δι-
ευθυντής του Υπουργείου Γεωρ-
γίας, η Διευθύντρια του Τμήματος 
Αλιείας, ο πρόεδρος  του Δ/Σ της 
Αρχής Λιμένων Κύπρου, Δήμαρχοι 
και κοινοτάρχες της επαρχίας Πά-
φου. 
Σε δηλώσεις στο radiocosmos o Δή-
μαρχος της Πόλης Χρυσοχούς Γιώ-
της Παπαχριστοφή, χαρακτήρισε 
ως μεγάλη επιτυχία το φεστιβάλ,  
σημειώνοντας πως το κόστος των 
εκδηλώσεων για τον Δήμο δεν ξε-
πέρασε τις 15.000 ευρώ. 
Ο Πρόεδρος του Δ/Σ της αρχής 
Αντώνης Στυλιανού, αναφέρθηκε 
στην προγραμματισμένη αναβάθ-
μιση του λιμανιού, σημειώνοντας 

πως ουσιαστικά τριπλασιάζει την 
λιμενολεκάνη, αλλά και τους χώ-
ρους του ελλιμενισμού, σημειώνο-
ντας παράλληλα ότι το πιο σημα-
ντικό μέρος αυτής της επέκτασης 
είναι το γεγονός ότι στο πλαίσιο, 
της πράσινης μετάβασης, υιοθέ-
τησαν πλήρως την ανάπτυξη ενός 
πρότυπου πράσινου λιμανιού. 
Εξήγησε επίσης πως το λιμάνι θα 
λειτουργεί αποκλειστικά μέσω ανα-
νεώσιμων πηγών ενέργειας. 
Ο κ. Στυλιανού, σε δηλώσεις στο πε-
ριθώριο του Φεστιβάλ Ψαριού που 
οργάνωσε ο Δήμος Πόλεως Χρυσο-
χούς, ανέφερε ότι την Παρασκευή 
υπογράφτηκε η σύμβαση της μελέ-
της και πλέον αναμένουν την ολο-
κλήρωση των διαδικασιών για την 
υλοποίηση του έργου σε περίοδο 
περίπου 3 ετών.
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Φεστιβάλ ψαριού 
Δεν τους χωρούσε το Λατσί Ο Πανιερώτατος Μητροπολίτης Πάφου κ. 

Τυχικός την Κυριακή 30 Απριλίου θα λει-
τουργήσει και θα κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου 
Γεωργίου στο Αναβαργός. Το εσπέρας θα χορο-
στατήσει και θα κηρύξει στον Πανηγυρίζοντα 
Ιερό Ναό Αγίου Παναραέρτου στην Κολώνη.
Τη Δευτέρα 1 Μαΐου θα λειτουργήσει και θα κη-
ρύξει στο Ιερό Παρεκκλήσι Αγίου Παναρέτου στη 
Ιερά Μονή Παναγίας Χρυσορρογιάτισσας. Το 
εσπέρας θα χοροστατήσει και θα κηρύξει στον 
Ιερό Ναό Αγίας Ματρώνας στη Πέγεια.
Την Τρίτη 2 Μαΐου θα λειτουργήσει και θα κη-
ρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Αθανασίου στη Κάτω 
Πάφο. Την Πέμπτη 4 Μαΐου θα λειτουργήσει 
και θα κηρύξει στην Ιερά Μονή Αγίου Εφραίμ 
στα Χολέτρια. Την Παρασκευή 5 Μαΐου θα λει-
τουργήσει και θα κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου 
Εφραίμ στον Άγιο Αμβρόσιο. Ο Θεοφιλέστατος 
Επίσκοπος Αρσινόης και Ηγούμενος Χρυσορρο-
γιατίσσης κ. Παγκράτιος την Κυριακή 30 Απρι-
λίου θα λειτουργήσει και θα κηρύξει στην Ιερά 
Μονή Παναγίας Χρυσορρογιάτισσας.
Την Πέμπτη 4 Μαΐου θα χοροστατήσει και θα 
κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Εφραίμ στον Άγιο 
Αμβρόσιο. Ο Πανοσιολογιώτατος Αρχιμανδρίτης 
της Ιεράς Μητροπόλεως Πάφου κ. Ιωάννης την 
Δευτέρα 1η Μαΐου θα προστεί του εσπερινόυ 
και θα κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίου Αθανασίου 
στην Κάτω Πάφο. Την Πέμπτη 4 Μαΐου θα προ-
στεί του εσπερινού και θα κηρύξει στον Ιερό Ναό 
Αγίας Ειρήνης στην Ελεδιώ.
Την Παρασκευή 5 Μαΐου θα λειτουργήσει και θα 
κηρύξει στον Ιερό Ναό Αγίας Ειρήνης στην Τίμη.

Λειτουργίες – Κηρύγματα 
Ιεράς Μητροπόλεως Πάφου (30 
Απριλίου - 5 Μαΐου)

ΚΟΙΝΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΟΥΚΛΙΩΝ

ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΓΙΑ ΚΑΘΑΡΙΣΜΟ ΟΙΚΟΠΕΔΩΝ 

Το Κ.Σ. Κουκλιών προτίθεται να προβεί σε καθαρισμό οικοπέδων 
στην περιοχή Κούκλια, Χα-Ποτάμι και Aphrodite Hill.
Προσυπολογιζόμενος αριθμός οικοπέδων 100.

ΟΡΟΙ
1. Η εργασία θα γίνει μετά την 10/05/2023
2. Θα υπάρξει χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης
3. Χρήση  μισίνας, δίσκου και αλυσίδες τρακτέρ
4. Πληρωμή μόνο μετά από έγκριση ότι η εργασία έγινε με τους 
όρους εντολής
5. Κόψιμο αγριόχορτων μέγιστο ύψος  5cm

Τιμή ανά οικόπεδο : ………………………..
Τιμή για μισό οικόπεδο : ……………………

Προσφορές θα γίνονται δεκτές μέχρι 09/05/2023.
Πληροφορίες Νεοκλής Ηρακλέους 7:30 με 15:00  στα τηλέφωνα 
26812812 - 26220880

Εκ του Κ.Σ. Κουκλιών

«Πέτρα, Ψαλίδι, Μολύβι, Χαρτί»
Συμμετοχή σε τηλεπαιχνίδι από 12 μαθητές 
του Η’ Δημοτικού Σχολείου Πάφου…

Αντιπροσωπεία 12 μαθητών της Ε΄ και Στ΄ 
τάξης του Η΄ Δημοτικού Σχολείου «ΙΟΡ-

ΔΑΝΕΙΟΥ» Πάφου έχει επιλεγεί να συμμετά-
σχει στο γνωστό τηλεπαιχνίδι «Πέτρα, Ψαλί-
δι, Μολύβι, Χαρτί», στον τηλεοπτικό σταθμό 
SIGMA, σήμερα Σάββατο 29 Απριλίου, στη 
1:00μ.μ.
Πρόκειται για ένα παιδικό τηλεπαιχνίδι δεξι-
οτήτων, γνώσεων και τύχης που έχει ως στό-
χο να φέρει ξανά στην επιφάνεια παλιά πα-
ραδοσιακά παιγνίδια της Κύπρου, ώστε να τα 
μάθουν τα παιδιά, να διασκεδάσουν με αυτά 
και παράλληλα να ξυπνήσουν στους παλαιό-
τερους μνήμες από τα παιδικά στους χρόνια.
Στο τηλεπαιχνίδι υπάρχει μια ενότητα όπου 

τα παιδιά μαθαίνουν παίζοντας την τοπολα-
λιά, τη μουσική, την ιστορία, τους θρύλους 

και τις παραδόσεις του τόπου μας, αλλά και 
της κατεχόμενης γης μας.
Στο παιχνίδι λαμβάνουν μέρος 32 δημοτικά 
σχολεία από όλες τις επαρχίες της Κύπρου, 
με παιδιά της Ε’ και Στ’ τάξης, χωρισμένα σε 
δύο ομάδες των τριών παιδιών και τα οποία 
θα βρεθούν αντιμέτωπα, σε διαδικασίες 
knock out.
Τα δύο καλύτερα σχολεία στον μεγάλο τελικό 
θα διεκδικήσουν ως έπαθλο για το σχολείο 
τους 8 ηλεκτρονικούς υπολογιστές καθώς και 
ένα εκτυπωτή πολυεργαλείο για να εξοπλί-
σουν την αίθουσα πληροφορικής τους.

Ο Πρόεδρος του Δ/Σ της αρχής Αντώνης Στυλιανού, αναφέρθηκε στην προ-
γραμματισμένη αναβάθμιση του λιμανιού, σημειώνοντας πως ουσιαστικά 
τριπλασιάζει την λιμενολεκάνη, αλλά και τους χώρους του ελλιμενισμού, 
σημειώνοντας παράλληλα ότι το πιο σημαντικό μέρος αυτής της επέκτα-
σης είναι το γεγονός ότι στο πλαίσιο, της πράσινης μετάβασης, υιοθέτησαν 
πλήρως την ανάπτυξη ενός πρότυπου πράσινου λιμανιού. 



Ο Σωτήρης Στυλιανού ήταν 
ο τελευταίος βρακοφόρος 
που έζησε στη Χλώρακα.

Η βράκα ήταν το έν-
δυμα των αντρών που 
φοριόταν τις παλαιότε-
ρες εποχές όπου όλοι 
οι άντρες ακόμη και 
τα παιδιά, φορούσαν 

στην Κύπρο.
Ο Σωτήρης γεννήθηκε στις αρχές 
του 1900 και έζησε γεροντοπαλλή-
καρο όλη του τη ζωή. Ησχολήθει με 
διάφορες εργασίες και επαγγέλμα-
τα όπως ιεροκήρυκας, φιλόσοφος, 
μελισσοκόμος, περιβολάρης και 
ψαράς.
Όντας νέος, είχε μια βάρκα που την 
είχε δεμένη στον κόλπο στο Δήμμα, και 
όποτε το επέτρεπε ο καιρός, την ορ-
μούσε στο πέλαγο και έριχνε δίχτυα.
Δυο τρεις βάρκες όλες κι όλες που 
είχαν οι χωριανοί, τις είχαν δεμένες 
στο μικρό ορμίσκο που αν και απο-
μακρυσμένο μέρος από το χωριό, 
κανείς δεν τις πείραζε.
Ένα απόγευμα κάποιοι ρόκολοι χω-
ριανοί οι Κώστας Λιασίδης, Κωστής 
Τσιάκκος, Ττοουλής Πενταράς και 
Χαμπής Καραμανλής που έπαιζαν 
στην ακρογιαλιά, είδαν ένα βαπό-
ρι να πλέει στον ορίζοντα, και στην 
αλαφρομυαλιά της νιότης τους, σκέ-
φτηκαν για χάζι να πάρουν τη βάρκα 
του Σωτήρη να κωπηλατήσουν ως 
το πλοίο να το δουν από κοντά.
Έλυσαν τη βάρκα, και λάμνοντας 
κουπί ξανοίχτηκαν στα βαθιά. Μη 
γνωρίζοντας όμως το χειρισμό των 
κουπιών, με αχρείαστη δύναμη 
τραβούσαν ίσως νομίζοντας ότι έτσι 

φοβέριζαν τον φόβο τους που προ-
ερχόταν από το σκοτάδι της νύχτας 
που απλωνόταν σιγά σιγά και τα κύ-
ματα της θάλασσας που μαύριζαν 
όσο  η νύχτα προχωρούσε.
Με τόση δύναμη όμως που έβαζαν 
η αντίσταση της θάλασσας δυνάμω-
νε, ώσπου ακούστηκε ένα κρακ, και 
το ένα κουπί έσπασε.
Τι να κάμουν, είχαν ξανοιχτεί στα 
βαθιά και ο φόβος όρμησε στις καρ-
διές τους κάνοντας τους να έχουν 
μαύρες σκέψεις. Τι θα απογίνονταν, 
πως με ένα κουπί θα τα κατάφερ-
ναν; Όταν όμως ο φόβος μοιράζεται 
με πολλούς λιγοστεύει, έτσι και οι 
νεανίες αφού συσκέφθηκαν μετα-
ξύ τους, ψύχραιμα αποφάσισαν τι 
να κάμουν.
Ήταν καλοί κολυμβητές και ήταν 
η πρώτη τους σκέψη να κολυμπή-
σουν, να τραβήξουν τη βάρκα μαζί 
τους. Αλλά ο Κωστής ο Λιασίδης φο-
βόταν τους καρχαρίες και δεν ήθε-
λε να βουτήξει, αυτόν τον φόβο τον 
διέσπειρε και στους άλλους. Ο Κω-
στής ο Τσιάκκος κατέβασε μια φαει-
νή ιδέα, αντί για κουπί, να χρησιμο-
ποιήσουν τα χέρια τους.
Δύσκολο όμως το έργο και επίπονο, με 
τη σειρά ένας στο κουπί στη μια πλευ-
ρά και άλλος με τα χέρια στην άλλη 
πλευρά, για ώρες κωπηλατούσαν.
Κατά τις πρωινές ώρες τα κατάφε-
ραν και εισήλθαν στον μικρό κολ-
πίσκο. Κατακουρασμένοι έδεσαν τη 
βάρκα και πήραν το ανηφόρι για το 
χωριό. Συμφώνησαν να μην πουν 
τίποτε σε κανένα, για να μην υπο-
στούν τιμωρία για την πράξη τους.
Όταν ξημέρωσε καλά η μέρα, ο Σω-

τήρης είδε τη ζημιά και θυμωμένος, 
ερευνώντας και ρωτώντας, ανακά-
λυψε τους δράστες.
Όμως ως θρήσκος και φιλόσοφος 
άνθρωπος, αποφάσισε να μην τους 
τιμωρήσει, αλλά να τους δώσει ένα 
διδακτικό μάθημα για να μάθουν να 
εκτιμούν τη ξένη περιουσία.
Ένα πρωί παράκατσε στο Δήμμα 
ώσπου φάνηκε ο Κωστής ο Τσιάκκος 
που τον έστειλε ο κύρης του να ζέ-
ψει τον γάιδαρο που ήταν παλουκω-
μένος σε έναν όχτο για να γυρίσει το 
αλακάτι να ποτίσει τα παντζάρια.
Όταν πλησίασε κοντά για να τον 
βλέπει, ξεπαλλούκωσε το ξένο γαϊ-
δούρι, και καβαλικεύοντας το ξεκί-
νησε να φεύγει. Ο Κωστής που τον 
είδε, άρχισε να τον τρέχει και να 
φωνάζει,
-Μα τι κάνεις, γιατί παίρνεις το ξένο 
γαϊδούρι;

Ο Σωτήρης αφού τον παίδεψε λίγο 
να τον τρέχει ξοπίσω, σταμάτησε, 
γύρισε και με στωικότητα, του αντι-
γύρισε,
-αγαπητό μου παιδί, πήρα τον γάι-
δαρο γιατί βγήκε ένας καινούργιος 
νόμος από την κυβέρνηση, που λέει 
ότι ο ένας μπορεί να παίρνει την πε-
ριουσία του άλλου χωρίς να ρωτά. 
Εσείς πήρατε ξένη βάρκα, και εγώ 
ξένο γαϊδούρι.
Και συνέχισε το δρόμο του, χωρίς να 
επιστρέψει τον ξένο γάιδαρο.
Ο Κωστής καταλαβαίνοντας το δίκαιο 
δεν διαμαρτυρήθηκε, παρά όταν 
βρέθηκε με τους φίλους του απο-
φάσισαν πως ήταν πρέπον και σω-
στό να αγοράσουν καινούργιο κουπί 
να το δώσουν στο Σωτήρη και να του 
ζητήσουν να τους συγχωρέσει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΤΑΠΑΚΟΥΔΗΣ

Ο Σωτήρης Στυλιανού ως ψαράςΣυμβάλλοντας στον εμπλουτισμό 
του λεξιλογίου των νέων μας  
Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην διευθυντής 
σχολείων Δημοτικής και Μέσης Εκπαίδευσης, 
παρουσιάζει τμηματικά μελέτη-έρευνα με 350 λέξεις 
από τις έγκριτες εφημερίδες «Ο Φιλελεύθερος»  και  
«Το Βήμα». 

Η εκμάθηση πλούσιου λεξιλογίου συμβάλλει 
σημαντικά στην ποιότητα τής έκφρασης (προ-

φορικής και γραπτής) και στην 
καλύτερη Κατανόηση Κειμένου. 
(Chall & Jacobs, 2003). 
Ακολουθούν λέξεις που καταλα-
βαίνουμε, αλλά δεν τις χρησιμο-

ποιούμε ενεργητικά. 

Οι λέξεις (ουσιαστικά) παρουσιάζονται κατά αλ-
φαβητική σειρά, μέσα σε επιλεγμένες προτά-
σεις,  που συμβάλλουν στην ποιότητα της έκ-
φρασης:       
1. Αυτονόμηση: «Η διοικητική και οικονομική 
αυτονόμηση των νοσοκομείων θα αναβαθμίσει 
τις προσφερόμενες υπηρεσίες υγείας στον κύ-
πριο πολίτη».
«Με την πρόσφατη αυτονόμησή της,  η Πυρο-
σβεστική έγινε ένα ευέλικτο Σώμα».
Σημειώστε: η λέξη αυτονόμηση (autonomy) ση-
μαίνει ανεξαρτησία.  ΑΝΤ. υποτέλεια. 
Αυτονομία = αυτοδιοίκηση, αυτοδιάθεση. Αυ-
τόνομος = αυτοδιοίκητος, αυτοκυβέρνητος.
2. Αυτοεκτίμηση:  «Η αυτοεκτίμηση σχετίζεται 
με την επιτυχία, τις καλές σχέσεις και την ικανο-
ποίηση από τη ζωή». (Psychology Today).
«Η αυτοεκτίμηση είναι το καλύτερο “εφόδιο”, 
που μπορούν να δώσουν οι γονείς στα παιδιά 
τους,  το “κλειδί”  της επιτυχίας στη ζωή». 
Σημειώστε: αυτοεκτίμηση (self esteem) είναι η 
εκτίμηση του εαυτού μας. ΣΥΝ. αυτοσεβασμός. 
3. Βιοποικιλότητα: «Ο Πρόεδρος του Συνδέ-
σμου προστασίας της φυσικής κληρονομιάς και 
βιοποικιλότητας της Κύπρου ανέφερε ότι η βι-
οποικιλότητα του Ακάμα είναι μοναδική». «Η 
Ελλάδα, μένοντας απάγωτη στην περίοδο των 
Ευρωπαϊκών παγετώνων, διατήρησε την πλού-
σια βιοποικιλότητά της». Σημειώστε: βιοποικι-
λότητα (biodiversity) η ποικιλία του φαινομένου 
της ζωής. (πολλά είδη ζώων, φυτών) 
4. Βιοψία: «Η βιοψία είναι απαραίτητη για την 
επιβεβαίωση τής διάγνωσης».
«Ο γιατρός δεν μπόρεσε να κάνει διάγνωση 
παρά τις δύο βιοψίες».
 «Χρειάζεται βιοψία σε τμήμα όγκου, για να δι-
απιστωθεί αν είναι κακοήθης».
Σημειώστε: βιοψία (biopsy) η µέθοδος διάγνω-
σης ανωµαλίας τού οργανισµού, κατά την οποία 
εξετάζονται σε µικροσκόπιο κύτταρα ή ιστοί 
που έχουν αφαιρεθεί από το σώμα μας, για να 
διαπιστωθεί το είδος εξαλλαγής που έχουν υπο-
στεί. (Γ. Μπαμπινιώτης)
5. Γεωπολιτική: «Υπάρχει αυξανόμενο γεωπολι-
τικό και στρατηγικό ενδιαφέρον για την Βόρεια 
Ελλάδα», επεσήμανε ο αντιπρόεδρος τής Κομι-
σιόν». 
«Η στρατηγική θέση της Τουρκίας στη Μαύ-
ρη Θάλασσα την καθιστά πολύτιμο εταίρο για 
τη Μόσχα στις τρέχουσες γεωπολιτικές συνθή-
κες». 
«Ελλάδα και Τουρκία παραμένουν σε αντιπαρά-
θεση σε ορισμένα γεωπολιτικά ζητήματα». 
Σημειώστε: γεωπολιτική (γη+πολιτική) 
(geopolitics) η μελέτη των επιδράσεων της γε-
ωγραφίας στις διεθνείς σχέσεις. 
Πηγές:  Μπαμπινιώτης Γ. ,  Λεξικό της Νέας Ελλη-
νικής Γλώσσας. Το Βήμα online.  -   Philenews.
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Την σελίδα Πολιτισμός φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η Διαχειριστική και Κριτική Επιτροπή του 
Βραβείου «Δημητράκη και Αγγελικούλας 
Γεωργίου Στυλιανίδη» ανακοίνωσε τα 

αποτελέσματα του Διαγωνισμού.
H Επιτροπή σε συνεδρίασή της, αποφάσισε να 
απονέμει το Α΄ Βραβείο στον Ανδρέα Δροσάκη, 
μαθητή του Λυκείου Αγίου Νεοφύτου Πάφου.  
Το Β΄ Βραβείο απονέμεται, στην Άντρια Εμμα-
νουήλ, μαθήτρια του Λυκείου Α΄ Εθνάρχη Μα-
καρίου Γ΄ Πάφου. 
Η Επιτροπή  απονέμει  το Γ΄ Βραβείο, στη Ζέτα 
Γεωργίου Κουφοπαντελή,  επίσης μαθήτρια του 
Λυκείου Α΄ Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ Πάφου.
Η Τελετή Απονομής πραγματοποιήθηκε στο Λύ-
κειο Α΄ Εθνάρχη Μακαρίου Γ΄ Πάφου, χτες Πα-
ρασκευή 28 Απριλίου 2023, ώρα 12.00μ. 
Το Βραβείο καθιέρωσε ο Δημητράκης Στυλιανί-
δης, τέως Πρόεδρος του Ανωτάτου Δικαστηρίου, 
με σκοπό την προώθηση της μελέτης της Ελληνι-
κής Ιστορίας και της Παιδείας, στα Ανθρώπινα 
Δικαιώματα.
Η σύνθεση της Διαχειριστικής και Κριτικής Επι-
τροπής του Βραβείου είναι η ακόλουθη:
• Φαίδωνας Φαίδωνος, Δήμαρχος Πάφου – Πρό-

εδρος Επιτροπής
• Δρ Παύλος Δαπόλας, Ε.Μ.Ε., στο Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού – Μέλος Επιτροπής
• Χρίστος Δημητρίου, Νομικός, Εκπρόσωπος  Δι-
κηγορικού Συλλόγου Πάφου – Μέλος Επιτροπής

• Μαρία Μίτλεττον, Φιλόλογος, Λογοτέχνης – 
Μέλος Επιτροπής
• Ερμίνα Μάη, Δημοσιογράφος, Φιλόλογος, Λει-
τουργός Πολιτιστικών και Δημοσίων Σχέσεων 
Δήμου Πάφου – Μέλος Επιτροπής.

Βραβεία «Δημητράκη και Αγγελικούλας Γεωργίου Στυλιανίδη»
Ποιοι κέρδισαν τις πρώτες τρεις θέσεις

Το Βραβείο καθιέρωσε ο Δημητράκης Στυλιανίδης, τέως Πρόεδρος του Ανωτάτου Δικαστηρίου, 
με σκοπό την προώθηση της μελέτης της Ελληνικής Ιστορίας και της Παιδείας, στα Ανθρώπινα Δι-
καιώματα.
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Ο   προϊστάμενος  της υγειονομικής υπηρεσίας  
του Δήμου Πάφου Χρήστος Χρήστου ανοίγει 
την καρδιά του στον «Αδέσμευτο». Αποκαλύ-

πτει ότι ήθελε να γίνει γεωπόνος όμως για να μην κα-
κοφανίσει τους γονείς του εγκαταλείπει το όνειρο του 
και γίνεται υγειονομικός λειτουργός. Μετά από 23 χρό-
νια στις κρατικές υγειονομικές υπηρεσίες αποφασίζει 
να επιστέψει στην Πάφο και εργοδοτείται στον Δήμο 
Πάφου.
Η καλλιέργεια των αμπελιών και η παραγωγή κρασιού 
και ζιβανίας είναι το χόμπι του, ενώ η ζωή στο χωριό 
δεν τον δυσκολεύει…   

- Πότε άρχισε η καριέρα σας τις υγειονομικές υπηρε-
σίες;
Το 1991 διορίστηκα στις κρατικές υγειονομικές υπηρε-
σίες και ο πρώτος μου διορισμός ήταν στο Νοσοκομείο 
Ακακίου. 
Ήμουν περιφερειακός υγειονομικός επιθεωρητής στα 
χωριά της περιοχής. Εδώ θα πρέπει να αναφέρω ότι 
στην συγκεκριμένη περιοχή υπηρέτησα τη στρατιωτι-
κή μου θητεία και μέχρι εκείνη την περίοδο δεν είχα 
πάει ξανά στη Λευκωσία. Στα 17 μου χρονιά πηγαίνο-
ντας στρατό στον Αστρομερίτη -Βυζακιά και μετά από 
μια εμπειρία δυο χρόνων στην συγκεκριμένη περιοχή, 
που είπα φεύγω και ρίχνω μαύρη πέτρα πίσω μου, δεν 
μπορούσα να φανταστώ ότι μετά τις σπουδές μου θα 
πήγαινα να δουλέψω στην ίδια περιοχή. Τελικά έκα-
μα 9 χρόνια ως περιφερειακός των υγειονομικών υπη-
ρεσιών, συνεργάστηκα πολύ καλά με τους κοινοτάρ-

χες και  όλο τον κόσμο της περιοχής, μέχρι και το 1999 
που μετατέθηκα στο υπουργείο Υγείας την περίοδο 
που άρχισαν και οι προενταξιακές διαδικασίες και μαζί 
με έναν άλλο συνάδελφο, αναλάβαμε την εναρμόνιση 
με το κοινοτικό κεκτημένο και τη  νομοθεσία. Το 2011 
μετά την αφυπηρέτηση του προϊστάμενου των υγειο-
νομικών υπηρεσιών, ανέλαβα αναπληρωτής προϊστά-
μενος μέχρι το 2016 που επέστρεψα στην Πάφο ως 
προϊστάμενος των υγειονομικών υπηρεσιών του Δή-
μου Πάφου. 
Σημαντικός σταθμός της καριέρας μου  ήταν η περίο-
δος όπου έκανα την Διδακτορική μου διατριβή, στην 
Ιατρική σχολή του Πανεπιστημίου Κρήτης του 2004 – 
2010, με θέμα τις ασθένειες που μεταδίδονται από 
τα τρωκτικά στον άνθρωπο με έμφαση τον ενδημικό 
τύφο.

-Ήταν σωστή η απόφαση σας για να επιστέψετε στην 
Πάφο; 
Η απόφαση ήταν μια ανάμειξη υπηρεσιακών και οικο-

γενειακών καταστάσεων, αφού μου άρεσε η δουλειά 
μου και ήμουν πολύ αφοσιωμένος στα καθήκοντα μου, 
με αποτέλεσμα να πηγαίνω στη δουλειά στις 7 το πρωί 
και πολλές φορές να μένω μέχρι και πολύ αργά το βρά-
δυ και όλο αυτό εις βάρος της προσωπικής μου ζωής. 
Το 2016 όταν έφυγα από την Λευκωσία, δημιούργη-
σα και την οικογένεια μου και πλέον έχω και ένα γιο 
έξι χρονών και αυτό είναι το κέρδος από την απόφαση 
μου να επιστρέψω στην Πάφο από όπου κατάγομαι.
 
-Πως ήταν τα παιδικά σας χρόνια;
Κατάγομαι από μια οικογένεια που ο πατέρας ήταν 
πυροσβέστης και για να μας μεγαλώσει εμένα και τις 
τρεις αδελφές μου, έπρεπε να κάνει και άλλες δου-
λειές οπότε είχαμε αιγοπρόβατα και αμπέλια και εγώ 
από μικρός ασχολούμουν με την γεωργοκτηνοτροφία. 
Μάλιστα το όνειρο μου από την τέταρτη τάξη του γυ-
μνασίου,  ήταν να γίνω γεωπόνος, βλέποντας κυρίως 
τον παππού και την γιαγιά να προσπαθούν να σώσουν 
τις μηλιές τους από τις αρρώστιες. 
Στο σχολείο ήμουν άριστος μαθητής, τελείωσα το πρα-
κτικό τμήμα και παρόλο που οι καθηγητές μου με πα-
ρακινούσαν να σπουδάσω γιατρός, η πρώτη μου προ-
τίμηση ήταν η ανώτατη γεωπονική σχολή Αθηνών που 
πέρασα πρώτος Παγκύπρια, εξασφαλίζοντας μάλιστα 
και υποτροφία. 
Ενώ υπηρετούσα την στρατιωτική μου θητεία, ο πα-
τέρας μου, μου ανακοίνωσε ότι άκουσε για μια σχολή 
που ανοίγει και αντί να πάω στην Αθήνα να μείνω στην 
Κύπρο και για να τους βοηθώ αλλα κυρίως γιατί με το 
τέλος των σπουδών μου θα έβρισκα αμέσως κυβερ-
νητική δουλειά και επειδή δεν ήθελα να κακοφανίσω 
τους γονείς μου παρακάθισα ξανά σε εξετάσεις πέρα-
σα και πήγα στην προφορική εξέταση όπου ήταν ο αρ-
χίατρος Μαρκίδης που προσπάθησε να με αποτρέψει 
και να με πείσει να πάω για σπουδές στο πανεπιστήμιο 
που εξασφάλισα θέση και υποτροφία. 
Όταν ολοκλήρωσα τις σπουδές μου στην σχολή, ήθε-
λα να φύγω και να συνεχίσω τις σπουδές μου, ωστόσο 
αμέσως ήρθε ο διορισμός μου στην Δημόσια Υπηρεσία 
και ο τότε διευθυντής των υγειονομικών υπηρεσιών με 
έπεισε να αποδεχτώ τον διορισμό και να μην χάσω τη 
σειρά μου και μετά θα μπορούσα να πάρω άδεια και 
να συνεχίσω τις σπουδές μου όπως και έγινε, αφού 
στην συνέχεια μετέβηκα για δυο χρόνια στο Μάτσιε-
στερ και εξασφάλισα πτυχίο και επέστρεψα στην Κύ-
προ.

-Μετάνιωσες κάποια στιγμή που δεν ακολούθησες το 
όνειρο σου να γίνεις γεωπόνος;  
 Υπήρξαν στιγμές που το είχα μετανιώσει, ωστόσο ακό-
μα και σήμερα ασχολούμαι με τη γεωργία είναι το χό-
μπι μου, αφού έχω ένα μικρό περβόλι και αμπέλια και 
φτιάχνω το δικό μου κρασί και ζιβανία για τους φίλους. 
Σχεδόν καθημερινά πηγαίνω στο περβόλι ή στα αμπέ-
λια έστω και για μια ώρα και απασχολούμε και πραγ-
ματικά ξεκουράζομαι από τη ρουτίνα της δουλείας.

- Ο γιο σας, σας ακολουθεί;
Είναι το δεξί μου χέρι, προσπαθώ από τώρα να τον 
κάνω να αγαπήσει τη γη και είναι πολύ περήφανος και 
λέει στις δασκάλες τους τις εμπειρίες του από τη ζωή 
μας στο χωριό μας στην Καλλέπεια. Όταν επισκεπτό-
μαστε κάποιο φυτώριο διαλέγει μόνος του φυτά και 
δένδρα τα οποία φυτεύει και φροντίζει.

-Έχετε αλλα Χόμπι;
Μου αρέσει η θάλασσα, παλαιότερα πήγαινα και για 
λίγο ψάρεμα και το κυνήγι με τη δική μου προσέγγιση 
που δεν είμαι της φιλοσοφίας να πάω κυνήγι για να 
σκοτώσω. Εδώ να πω ότι κατά τη φετινή αλλα και την 
περσινή κυνηγετική περίοδο δεν πάτησα καν τη σκαν-
δάλη του όπλου. Μαζί με τον κουμπάρο μου περνούμε 
πολύ ωραία, αφού περπατούμε και απολαμβάνουμε 
τις ομορφιές και τα αρώματα της φύσης… 

-Διατηρείτε φιλίες από τα παλιά;
Ναι, έχω φίλους από τα παιδικά μου χρόνια και ορι-
σμένους που είχα χάσει όταν βρισκόμουν στη Λευκω-
σία τώρα με την επιστροφή τους ξαναβρήκα.

-Θα μπορούσατε τώρα να εγκαταλείψετε την Καλλέ-
πεια για να ζήσετε και πάλι στη Λευκωσία;
Όχι και εδώ να αναφέρω, ότι η γυναίκα μου είναι από 
τη Λευκωσία και όταν της ανακοίνωσα ότι θέλω να επι-
στρέψουμε στην Πάφο, παρά τους προβληματισμούς 
της αποφάσισε να εγκαταλείψει τη δουλειά της και 
να με ακολουθήσει, ενώ σήμερα όταν πηγαίνουμε 
στη Λευκωσία, αναμένει την ώρα που θα επιστέψου-
με στην Πάφο. Ευκαιρίες για επιστροφή στη Λευκωσία 
υπάρχουν, αφού εξακολουθώ να έχω προτάσεις, όμως 
ούτε εγώ, ούτε η γυναίκα μου το επιθυμούμε.  
Εκείνο που νοσταλγώ από την Λευκωσία είναι τους 
φοιτητές μου αφου δίδασκα σε διάφορα Πανεπιστή-

μια τα Θέματα της “Υγιεινής και Ασφάλειας των Τροφί-
μων” “Τροφικές δηλητηριάσεις”, “Τροφικές αλλεργίες 
και Δυσανεξίες” κ.τ.λ

Η ζωή στο χωριό σας δυσκολεύει;
Καθόλου, αφού η απόσταση από το χωριό στην Πάφο 
είναι πάρα πολύ μικρή. Είναι μόνο 12 χιλιόμετρα και το 
πρωί χρειάζομαι περίπου 15 με 20 λεπτά για να φτά-
σω στη δουλειά μου. Πραγματικά δεν μας λείπει τίπο-
τα, αφού ζούμε σε ένα σπίτι με θέα το βουνό και τη 
θάλασσα.
 
 -Πως χαρακτηρίζετε τα επίπεδα  καθαριότητας και 
υγιεινής  στην Πόλη της Πάφου;
Εδώ θα σας μεταφέρω τις εντυπώσεις κόσμου που με 
ξέρει από τη Λευκωσία και έρχεται στην Πάφο και μου 
λένε τα καλύτερα, η Πάφος έχει αλλάξει και σε επίπε-
δα καθαριότητας και υποδομών. 
Αυτό που έχουμε εντοπίσει, είναι ότι σε περιοχές που 
ζουν μη Κύπριοι, αντιμετωπίζουμε προβλήματα και 
προσπαθούμε να τα επιλύουμε.  

-Οι πολίτες συμμορφώνονται με τις υποδείξεις σας;
Είμαι αρκετά ικανοποιημένος από την ανταποκρι-
τή των πολιτών. Σε κάποιες μάλιστα γειτονιές, έχου-
με επαφή με ορισμένα άτομα που μας ενημερώνουν 
έγκαιρα για τυχόν προβλήματα.

-Πρόσφατα έχουν επανέλθει στο Δήμο Πάφου οι 
εξουσίες άσκησης των ελέγχων σε όλα τα υποστατικά 

που βρίσκονται εντός των δημοτικών ορίων. Οι υγει-
ονομικές υπηρεσίες μπορούν να ανταπεξέλθουν;
Τραγική ειρωνεία είναι ότι την εξουσία την είχα αφαι-
ρέσει τον καιρό που ήμουν διευθυντής των υγειονομι-
κών υπηρεσιών και τώρα την επανέφερα ως υπάλλη-
λος των υγειονομικών υπηρεσιών του Δήμου Πάφου. 
Θεωρώ ότι όταν υπάρχουν οργανωμένες υγειονομι-
κές υπηρεσίες σε ένα δήμο, ο τομέας της υγιεινής και 
ασφάλειας  των τροφίμων πρέπει να είναι σε αυτόν, 
όπως και οι άλλες υπηρεσίες, σε συνεργασία με την 
υγειονομική υπηρεσία του υπουργείου υγείας. Αντι-
μετωπίζουμε προβλήματα έλλειψης προσωπικού, ευ-
τυχώς όμως έχουμε εξαίρετους υγειονομικούς λει-
τουργούς, έχουμε κενές θέσεις και ευελπιστούμε ότι 
σύντομα να πληρωθούν και θα ανταπεξέλθουμε στα 
διάφορα προγράμματα .      

-Ενόψει της καλοκαιρινής περιόδου τι προγραμματί-
ζετε;
Λόγω των υψηλών θερμοκρασιών θα εντείνουμε τις 
επιθεωρήσεις σε υποστατικά τροφίμων, θα συνεχί-
σουμε τα προγράμματα καταπολέμησης κουνουπιών 
και τρωκτικών, καθώς και τις επιθεωρήσεις σε κολυμ-
βητικές δεξαμενές.  

Επιστροφή στισ ριζΕσ του

Πώς από την Γεωπονική κατέληξε στην Υγειονομική...

Ο προϊστάμενος της Υγειονομικής Υπηρεσίας του Δήμου 
Πάφου, μιλά για τη δουλειά του, τα χόμπι και την μέχρι σήμερα 
πορεία του…   

Χρήστος Χρήστου

“…το όνειρο μου…,  ήταν να γίνω γεωπόνος, βλέποντας κυρίως τον παππού και την γιαγιά να προσπαθούν 
να σώσουν τις μηλιές τους από τις αρρώστιες.”

“ Ευκαιρίες για επιστροφή στη Λευκωσία υπάρχουν, 
αφού εξακολουθώ να έχω προτάσεις, όμως ούτε 
εγώ, ούτε η γυναίκα μου το επιθυμούμε…”
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Ο ι αριθμοί μιλούν από μόνοι τους. Οι 
πληθωριστικές τάσεις τον Μάρτιο 

έφτασαν στο 5.8%. Ταυτόχρονα 
καταγράφεται μεγάλη ακρίβεια 
σε είδη πρώτης ανάγκης, υψηλό 
κόστος ενέργειας, έτσι οι λογα-
ριασμοί του ηλεκτρισμού πάνε 
στα ύψη, οι τιμές των καυσίμων 

διαρκώς ανεβαίνουν, ενώ υπάρχουν προβλέ-
ψεις για περαιτέρω αυξήσεις. Υπογραμμίζω 
ιδιαίτερα τις μεγάλες αυξήσεις στα δανειστι-
κά επιτόκια τα οποία σε σχέση με το 2020 τα 
στεγαστικά έχουν τριπλασιαστεί. 
Οι συνέπειες από τις συνεχόμενες πληθω-
ριστικές πιέσεις είναι μεγάλες: Πρώτο, τα 
νοικοκυριά δεν μπορούν να ανταποκριθούν 
στις βασικές υποχρεώσεις τους (πληρωμή 
λογαριασμών, ενοικίων, εξασφάλιση βασι-
κών αναγκών)
Δεύτερο, οι δανειολήπτες χάνουν την ικανό-
τητα αποπληρωμής των δανείων τους μπρο-
στά στον κίνδυνο για κύμα κόκκινων δανείων. 
Τρίτο, η αγοραστική αξία των νοικοκυριών 
χάνεται εξαιτίας του πληθωρισμού, αφού οι 
μισθοί είναι καθηλωμένοι. Οι ευθύνες της 
κυβέρνησης είναι μεγάλες γιατί είναι η ίδια 
που έχει την υποχρέωση  να εφαρμόσει πο-
λιτικές στήριξης ειδικά των ευάλωτων ομά-
δων πληθυσμού, όπως επίσης και να παίρνει 
μέτρα στήριξης για τις ΜικροΜεσαίες Επι-
χειρήσεις. Μέχρι σήμερα δεν έχουμε δει να 
λαμβάνονται πρωτοβουλίες και να αναπτύσ-
σονται πολιτικές προς αυτή την κατεύθυνση. 

Το ΑΚΕΛ δεν διαπιστώνει μόνο, προτείνει 
συγκεκριμένα μέτρα που να δίνουν λύσεις 
στα προβλήματα. Γι’ αυτό προτείνουμε να 
συνεχίσει η επιδότηση στον ηλεκτρισμό και 
στον φόρο κατανάλωσης των καυσίμων. 
Προτείνουμε την κατάργηση της διπλής φο-
ρολογίας στα καύσιμα και να επιστραφεί 
στην κοινωνία μέρος των πλεονασμάτων 
από τα δημόσια οικονομικά. Θυμίζω ότι τα 
μη προϋπολογισμενα πλεονάσματα του κρά-
τους εξαιτίας της ακρίβειας ακούμπησαν τα 
360 εκ. τον Ιανουάριο και τον Φεβρουαρίου 
του 2023. Προτείνουμε καταβολή της ΑΤΑ σε 
όλους τους εργαζόμενους. Προτείνουμε φο-
ρολόγηση υπερκερδών των εταιρειών ΑΠΕ 
και επιστροφή οικονομικού οφέλους στην 
κοινωνία. Προτείνουμε να εξεταστεί το εν-
δεχόμενο αναστολής δόσεων ή και επιδότη-
σης επιτοκίων με συγκεκριμένα κριτήρια στα 
στεγαστικά δάνεια. Η κυβέρνηση οφείλει να 
μελετήσει τα πιο πάνω ζητήματα και να πά-
ρει αποφάσεις. Εμείς ως η κύρια δύναμη της 
αντιπολίτευσης προτείνουμε εφικτές λύσεις 
αλλά είναι η κυβέρνηση που έχει την ευθύνη 
για τις τελικές αποφάσεις!

Η ακρίβεια 
αντιμετωπίζεται. Πώς; 

Συμπληρώθηκαν την Πρωτομα-
γιά 47 χρόνια από τη δολοφονία 

του Αλέξανδρου Πα-
ναγούλη.
Παραθέτω στη συνέ-
χεια, αποσπάσματα 
κειμένου του Κώστα 
Χαρδαβέλλα, δη-

μοσιευμένο το 1988 στο ιστολόγιο 
Ακήρατος Δελφών.
Γράφει ο έγκριτος ελλαδίτης δημο-
σιογράφος: «Θυμάμαι λίγο πριν τον 
πάρουν για τις φυλακές είχε γυρίσει 
και μου είχε πει: Αντέχω. Αν μάθεις 
κάποια στιγμή ότι αυτοκτόνησα να 
ξέρεις ότι με σκότωσαν. Δεν θα αυ-
τοκτονούσα ποτέ!».
Σε άλλο σημείο, παραθέτει τα λό-
για του ατρόμητου Αντιστασιακού 

την ημέρα της αποφυλάκισής του: 
«Θέλω να πάρω στα χέρια μου τα 
Αρχεία της ΕΣΑ για να αποκαλύψω 
στον Ελληνικό Λαό ποιοι από τους 
γνωστούς Έλληνες πολιτικούς συ-
νεργάστηκαν κρυφά με τη χούντα».
Αρχές Απριλίου του 1976, ο Αλέκος 
αποκαλύπτει ότι έχει επιτέλους στα 
χέρια του, όλα τα  Αρχεία της ΕΣΑ. 
Τα αρχεία περιλαμβάνουν μαγνητο-
φωνημένες συνομιλίες, φωτογραφί-
ες και έγγραφες καταχωρήσεις, που 
αποκαλύπτουν την κρυφή συνεργα-
σία πολιτικών στελεχών «υπεράνω 
υποψίας», μεγάλων επιχειρηματι-
ών και κρατικών παραγόντων, με 
τον σκληρό πυρήνα των χουντικών.
«Θα τους ξεφτιλίσω σύντομα μέσα 
στην Ελληνική Βουλή», είπε στον 

Χαρδαβέλλα, στην παρουσία και της 
συντρόφου του Οριάννας Φαλάτσι.
Σαρανταοκτώ ώρες (48) πριν φέρει 
το θέμα στη Βουλή των Ελλήνων, 
του… έκλεισαν το στόμα και μάλι-
στα με το πρόσχημα ενός ατυχήμα-
τος, σημειώνει ο Κ. Χαρδαβέλλας.
Μέχρι και σήμερα είναι άγνωστο 
πού βρίσκεται το Αρχείο της ΕΣΑ, 
που είχε στα χέρια του ο αδάμαστος 
Αγωνιστής της Δημοκρατίας.
Αυτά τα ολίγα ως φόρο Μνήμης και 
Τιμής στον άνθρωπο, που εξευτέ-
λισε με τη λιονταρίσια του καρδιά 
τους ανθρωπόμορφους βασανιστές 
του.
Καταλήγοντας, παραθέτω τα λόγια 
της Ιταλίδας συντρόφου του, της με-
γάλης δημοσιογράφου και συγγρα-

φέως Οριάννας Φαλάτσι: «Τον Αλέ-
κο τον δολοφόνησε η πολιτική των 
πολιτικών»…!
Υ.Γ. : Για πιο ξεκάθαρες εξηγήσεις, η 
υπογράφουσα σας παραπέμπει στο 
άρθρο της του Σαββάτου 22 Απριλί-
ου με τίτλο: ΠΡΟΔΟΤΕΣ ΚΑΙ ΕΠΙΟΡ-
ΚΟΙ.

Η Ματωμένη Πρωτομαγιά του 1976

του Βαλεντίνου Φακοντή, 
Βουλευτή ΑΚΕΛ Πάφου 

Σ υμπληρώνονται δύο χρόνια από το θάνατο του 
Βάσου Λυσσαρίδη στις 26 Απριλίου 2021. Και 
ως συναγωνιστής του για δεκαετίες μέχρι το 

τέλος της ζωής του, καθηκόντως και 
προσηκόντως, καταθέτω αυτό το κεί-
μενο εν είδει μνημόσυνης αναφο-
ράς.
Με τον Βάσο Λυσσαρίδη συναντή-
θηκα για πρώτη φορά το φθινόπω-

ρο του 1974, όταν, σε ένδειξη διαμαρτυρίας για τον 
ρόλο των ΗΠΑ στην τραγωδία της Κύπρου, κύπριοι 
φοιτητές κάναμε απεργία πείνας έξω από την Aμερι-
κανική Πρεσβεία στην Αθήνα, όπου και μας επισκέ-
φθηκε. 
Μετά την επιστροφή μου στην Κύπρο και την ένταξή 
μου στην ΕΔΕΚ, ακολούθησαν δεκαετίες στενής συ-
νεργασίας και συμπόρευσης. Μαζί στους πολιτικούς 
αγώνες, στις προεκλογικές εκστρατείες, σε πάμπολ-
λα ταξίδια στο εξωτερικό για συμμετοχή σε συνέδρια 
ή για επισκέψεις σε φίλες χώρες ή όμορα ιδεολογικά 
κινήματα και κόμματα 
Ο Βάσος Λυσσαρίδης, ως πολιτική φυσιογνωμία, ως 
αντιστασιακός ηγέτης και ως ιδεολόγος οραματι-
στής, αναμφίβολα σφράγισε τη νεότερη Κυπριακή 
ιστορία και δίκαια μπορεί να χαρακτηριστεί ως ένας 
σημαιοφόρος των δικαίων της Κύπρου και του Ελλη-
νισμού, αλλά και ως ένας συνεπής συμπαραστάτης 
των αντιαποικιακών, εθνικοαπελευθερωτικών και 
αντιρατσιστικών κινημάτων σε ολόκληρο τον κόσμο. 
Ως ιδρυτής της ΕΔΕΚ, αφουγκράστηκε τα μηνύματα 
των καιρών και των ανθρώπων και άνοιξε καινούρ-
γιους δρόμους, φέρνοντας στον τόπο μας τα νέα μη-
νύματα και ρεύματα της παγκόσμιας ιδεολογίας του 
δημοκρατικού σοσιαλισμού. 
Από τα φοιτητικά του χρόνια ήδη, ο Βάσος Λυσσαρί-
δης υπήρξε στρατευμένος στους εθνικούς, κοινωνι-
κούς και πολιτικούς αγώνες. Πρόεδρος της Πανσπου-
δαστικής Επιτροπής Κυπριακού Αγώνα και Γενικός 
Γραμματέας της Συντονιστικής Επιτροπής Κυπρια-
κών Σωματείων στην Ελλάδα, πρωταγωνιστεί στις κι-
νητοποιήσεις για την Ένωση της Κύπρου με την Ελ-
λάδα. Παίρνει μέρος στον εθνικοαπελευθερωτικό 
αγώνα του 1955-59 μέσα από τις γραμμές της ΕΟΚΑ, 
την οποία και εκπροσώπησε στη Διάσκεψη του Λον-

δίνου για την υπογραφή των συμφωνιών Ζυρίχης και 
Λονδίνου. Διαφώνησε με τις συμφωνίες, θεωρώντας 
ότι έδιναν στην Τουρκία το δικαίωμα μιας ολέθριας, 
όπως αποδείχθηκε, πολιτικο-στρατιωτικής παρουσί-
ας στο νησί. 
Στην πρώτη Βουλή της Κυπριακής Δημοκρατίας, ο 
Βάσος Λυσσαρίδης εκλέγεται βουλευτής του Πατρι-
ωτικού Μετώπου, του πολιτικού σχήματος το οποίο 
συμπεριέλαβε όλα τα ιδεολογικά ρεύματα που πή-
ραν μέρος στον εθνικοαπελευθερωτικό αγώνα. Στα 
δύσκολα χρόνια της τουρκικής ανταρσίας, το 1963-
64, υπηρέτησε το νόμιμο κράτος, την ενότητα και την 
ανεξαρτησία της Κυπριακής Δημοκρατίας. 
Τα επόμενα χρόνια ο Βάσος Λυσσαρίδης εκλεγόταν 
συνεχώς βουλευτής. Υπηρέτησε στη Βουλή των Αντι-
προσώπων για σαράντα έξι συνεχή χρόνια, έχοντας 
την πλέον μακρά θητεία στη λαϊκή Αντιπροσωπεία, 
ενώ την περίοδο 1985-91 διετέλεσε Πρόεδρος της 
Βουλής. Επιτέλεσε υποδειγματικά τα πολιτειακά του 
καθήκοντα και ανέδειξε με άψογο τρόπο τον ρόλο 
του Κυπριακού Κοινοβουλίου σε διεθνές επίπεδο. 
Το πραξικόπημα των συνταγματαρχών στην Ελλά-
δα και η εγκαθίδρυση της χούντας προκάλεσαν την 
άμεση αντίδραση του Βάσου Λυσσαρίδη. Η πάλη του 
λαού με τους ανθρώπους της χούντας στην Κύπρο 
και την ΕΟΚΑ Β ήταν καθημερινή και ο Βάσος Λυσσα-
ρίδης πρωτοπόρος και καθοδηγητής. Όταν οι ερπύ-
στριες των τανκς ήχησαν εφιαλτικά στους δρόμους 
της Λευκωσίας το φοβερό πρωινό της 15ης Ιουλίου, 
με στόχο τη δημοκρατία και την εξόντωση του Μα-
καρίου, ο αντιστασιακός ηγέτης Βάσος Λυσσαρίδης 
είναι και πάλι παρών. Συντονίζει τον αγώνα ενάντια 
στο πραξικόπημα, κατευθύνει αντιστασιακές ομάδες 
και βρίσκεται σε επικοινωνία με τον Μακάριο για την 
αντιμετώπιση της προδοσίας. Τα συνωμοτικά σχέδια 
ολοκληρώνονται με την τουρκική εισβολή. Η Κύπρος 
μοιράζεται από τον Αττίλα και αιμορραγεί για σαρά-
ντα εννιά χρόνια. 
Στη μαύρη περίοδο που ακολούθησε το πραξικόπη-
μα, όταν ο φόβος του φασισμού κυριαρχούσε, ακό-
μα και με τον Αττίλα εντός των πυλών, κάποιοι κρα-
τούσαν Θερμοπύλες. Ζητούσαν την επιστροφή του 
Προέδρου Μακαρίου στην Κύπρο. Η σθεναρή αντί-
δραση του Βάσου Λυσσαριδη στο σχέδιο Γκιου¬νές, 
στη γνωστή σύσκεψη στο Γραφείο Δημοσίων Πληρο-
φοριών στις 15 Αυγούστου 1974, όπως και το ογκού-
μενο λαϊκό ρεύμα για την επιστροφή του Μακαρίου, 
δεν άφηναν άλλα περιθώρια. Η αντίσταση έπρεπε 

να καμφθεί. Το λαϊκό κίνημα έπρεπε να ηττηθεί. Δε-
καπέντε μέρες αργότερα, στις 30 Αυγούστου, οι εν-
δεδυμένοι πατριωτικό μανδύα εφιάλτες οργάνωσαν 
την απόπειρα δολοφονίας κατά του Βάσου Λυσσαρί-
δη και δολοφόνησαν τον αγωνιστή ποιητή Δώρο Λοΐ-
ζου, Οργανωτικό Γραμματέα της Νεολαίας της ΕΔΕΚ. 
Στα πέτρινα χρόνια της κατοχής και ως την τελευταία 
του πνοή, ο Βάσος Λυσσαρίδης αγωνίστηκε σθενα-
ρά για την τοποθέτηση του Κυπριακού ως θέματος 
εισβολής και κατοχής και παραβίασης των ανθρω-
πίνων δικαιωμάτων. Πρότεινε ολοκληρωμένη εθνι-
κή στρατηγική στο πλαίσιο του αγώνα που εξήγγειλε 
ο Μακάριος με την επιστροφή του στην Κύπρο. Ει-
σηγήθηκε τη δημιουργία Λαϊκής Πολιτοφυλακής και 
ισχυρής αμυντικής θωράκισης. 
Το σύνθημα «Κάθε σπίτι και κάστρο, κάθε πατριώ-
της και στρατιώτης», μένει στην Ιστορία. Εισηγήθη-
κε επίσης την πλήρη συμπόρευση με την Ελλάδα και 
τη διεθνοποίηση του Κυπριακού–και δίκαια συγκα-
ταλέγεται στους μεγάλους πρωταγωνιστές αυτής της 
υπόθεσης–, όπως και την αξιοποίηση των συμφερό-
ντων των μεγάλων δυνάμεων στην περιοχή μας. Θέ-
σεις του που κατά καιρούς χλευάστηκαν, παρερμη-
νεύθηκαν και διαστρεβλώθηκαν, αργότερα έγιναν 
αποδεκτές στο πλαίσιο της εθνικής στρατηγικής σε 
Κύπρο και Ελλάδα. 
Όμως ο Βάσος Λυσσαρίδης δεν περιόρισε τη δράση 
του στο Κυπριακό και στα προβλήματα του Ελληνι-
σμού. Πίστευε πάντα πως η αλληλεγγύη είναι λει-
τουργία αμφίδρομη. Γι’ αυτό συνέδεσε την Κύπρο 
και την πολιτική του δράση με κινήματα που αγω-
νίζονται για εθνική και κοινωνική απελευθέρωση, 
αναδεικνυόμενος σε ηγετική φυσιογνωμία των απε-
λευθερωτικών, αντιαποικιακών και αντιρατσιστικών 
κινημάτων. 
Πολλά θα μπορούσαν να λεχθούν ακόμα για την 
τεράστια προσφορά του Βάσου Λυσσαρίδη στους 
αγώνες του λαού και της πατρίδας. Δεν είναι ωστό-
σο στόχος μια εξαντλητική αναφορά. Άλλωστε, όπως 
ο ίδιος είχε δηλώσει επανειλημμένα, «όσο μεγάλη 
προσφορά κατατίθεται για την πατρίδα, τόσο μεγα-
λύτερη είναι η ευθύνη και η οφειλή προς αυτήν».
Σήμερα, δύο χρόνια μετά τον θάνατο του, ο Βάσος 
Λυσσαρίδης εξακολουθεί να εμπνέει, να φρονηματί-
ζει και να καθοδηγεί. Κυρίως με τις ιδέες και τα ιδανι-
κά που κατέλειπε. Γιατί όπως χαρακτηριστικά ανέφε-
ρε μετά την εναντίον του δολοφονική απόπειρα: «οι 
ιδέες δεν δολοφονούνται».

Δυο χρόνια χωρίς το Βάσο Λυσσαρίδη
Του Γιαννάκη Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής
των Αντιπροσώπων

Της Ερμίνας Μάη



Γράφει ο 
Παναγιώτης Κασπάρης 
Γεωπόνος - Συνεργάτης

Κηπουρική

Ο κόσμος έχει αλλάξει

Τα συνηθισμένα λάθη, όταν συνδέονται με επικίνδυ-
νες καταστάσεις, μπορούν να φέρουν τη καταστρο-

φή. Εννοείται ότι όσο μεγαλύτερο 
είναι το πρόβλημα, τόσο καταστροφι-
κότερες είναι οι συνέπειες του λανθα-
σμένου χειρισμού του. Κάνοντας μια 
αναδρομή στη ζωή σας- και σίγουρα 
υπάρχουν καθοριστικά γεγονότα  που 

δεσπόζουν στη μνήμη σας- σκεφτείτε τι αποτελέσματα 
προέκυψαν, όταν ζούσατε μέσα στην άρνηση η βασί-
σατε τις αποφάσεις σας σε λανθασμένες αρχικές υπο-
θέσεις. Ποιες ήταν οι συνέπειες, όταν σας καθήλωσε η 
αδράνεια, όταν κρυφτήκατε πίσω από τη μάσκα σας, 
εμποδίζοντας τους άλλους να σας βοηθήσουν; Και 
το κυριότερο: Ποιες επιλογές κάνατε που σας οδήγη-
σαν σε ένα ανεπιθύμητο αποτέλεσμα; Τα προβλήμα-
τα σας ήταν απλά η δυσεπίλυτα; Ίσως γνωρίσατε αν-
θρώπους που βάδιζαν σα τυφλοί προς τη καταστροφή 
και η πρώτη σας σκέψη ήταν, « Μα καλά, δεν βλέπουν 
που πηγαίνουν;» Προβλέπω ότι, διαβάζοντας τα γρα-
φόμενα μου, θα αναρωτηθείτε πως ήταν δυνατόν να 
σκεφτόσαστε με τον τρόπο που σκεφτόσαστε, να μη 
βλέπατε αυτά που δεν βλέπατε και να επιλέξατε τη συ-
μπεριφορά που επιλέξατε. Η πρόκληση τουλάχιστον εν 
μέρει, είναι να διαπιστώσετε τις συνέπειες που έχουν 
αυτές οι συμπεριφορές στη ζωή σας, τά όνειρα σας και 
τις ανάγκες σας. Είναι συμπεριφορές που σας αναζω-
ογονούν και σας ενδυναμώνουν η είναι οι επιδημικές 
συμπεριφορές που ταλανίζουν αφανώς τη ζωή σας, 
αφήνουν τα προβλήματα σας να δηλητηριάζουν τα 
όνειρα σας; Ακόμα και στη καθημερινή ζωή, βλέπου-
με δραματικά παραδείγματα ονείρων που σβήνουν 
εξαιτίας της εθελοτυφλίας. Ίσως πρόκειται για γονείς 
που κοροιδεύουν τον εαυτό τους ότι ο γιός τους  δεν 
έχει μπλέξει με ναρκωτικά , μέχρι που τον βρίσκουν νε-
κρό από υπερβολική δόση η για τη σύζυγο που πιστεύ-
ει  ότι ο σύζυγος της είναι όντως πράκτορας του FBI 
και του αναθέτουν αποστολές μόνο τα σαββατόβρα-
δα. Σε καθεμιά από αυτές τις περιπτώσεις το αποτέλε-
σμα είναι το ίδιο. Τα προβλήματα δεν λύνονται ποτέ 
από μόνα τους. Δεν βελτιώνονται, όταν τα αμελούμε. 
Το μόνο χειρότερο  από το να έχεις ένα παιδί μπλεγμέ-
νο με τα ναρκωτικά η έναν άπιστο σύζυγο είναι να μην 
συνειδητοποιείς το πρόβλημα, η ακόμα χειρότερα, να 
το ξέρεις αλλά να προσποιείσαι πως δεν υπάρχει. Δεν 
ζείτε, επιλέγετε η διαχειρίζεστε τη ζωή σας εν κενώ. 
Όλα αυτά συμβαίνουν σε ένα πλαίσιο που ονομάζεται 
κόσμος. Όπως είναι σήμερα ο κόσμος, η αφέλεια και η 
έλλειψη ρεαλισμού θα σας οδηγήσουν σε προβλήμα-
τα. Δεν ζείτε στο παράδεισο, γιατί απλούστατα στη γη  
δεν υπάρχει παράδεισος. Σήμερα, αν ακούσετε να χρη-
σιμοποιούν τη λέξη κόκα σε μια συζήτηση, κατά πάσα 
πιθανότητα δεν εννοούν το αναψυκτικό. Ο κόσμος έχει 
αλλάξει. Δεν χωρά αμφιβολία πως έχει γίνει επικίνδυ-
νος. Ο κόσμος που φτιάξαμε είναι τελείως διαφορε-
τικός από εκείνον που γνώρισαν οι γονείς και οι παπ-
πούδες μας. Τα προβλήματα είναι τεράστια , δεν χωρά 
αμφιβολία. Δεν χρειάζεται να σας πει ένας δόκτορας 
των συμπεριφορικών επιστημών ότι ο δυτικός κόσμος 
η τουλάχιστον ένα μέρος του έχει αποτύχει στον ένα η 
τον άλλο βαθμό, σε όλες ουσιαστικά; Τις παραμέτρους 
των ανθρώπινων λειτουργιών. Το ποσοστό διαζυγίων 
στις Ηνωμένες Πολιτείες  ανέρχεται κατά τους ειδι-
κούς στο εντυπωσιακό ύψος του 57,7% και η μέση δι-
άρκεια των νέων γάμων είναι είκοσι έξι μήνες. Το 62% 
του πληθυσμού πάσχει από παχυσαρκία. Μια στις τέσ-
σερεις γυναίκες έχει κακοποιηθεί σεξουαλικά. Οι αυ-
τοκτονίες αυξάνονται με ιλιγγιώδη ρυθμό. Σε ότι αφο-
ρά στη διαχείριση της αισθηματικής ζωής μας, και την 
εκπαίδευση των παιδιών μας στη διαχείριση της δικής 
τους, έχουμε χάσει κάθε έλεγχο αλλά προσποιούμαστε 
απεγνωσμένα το αντίθετο. Προβάλλουμε προς τα έξω 
την εικόνα «Είμαι καλά. Θα τα καταφέρω. Όλα θα πάνε 
καλά», γιατί φοβόμαστε μήπως μας κατακρίνουν. Τί-
ποτα δεν θα πάει καλά και πρέπει να προσπαθήσουμε 
να αλλάξουμε τον κόσμο, αλλάζοντας ο καθένας τη ζωή 
του. Εσείς θα ξεκινήσετε με τη δική σας ζωή. Εάν θέλε-
τε να είστε νικητής και όχι ένα νούμερο στις στατιστι-
κές, μπορείτε να το κάνετε, αλλά ετοιμαστείτε να βά-
λετε τα δυνατά σας, γιατί δεν είναι εύκολο. Ζείτε στο 
πραγματικό κόσμο και αντιμετωπίζετε υπαρκτά προ-
βλήματα; Που χρειάζονται πρακτικές λύσεις. Δεν αρκεί 
να εντοπίσετε τα προβλήματά σας. Πρέπει να τα λύσε-
τε και μάλιστα αμέσως.
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ΚΑΤΙΦΕΣ (Tagetes-Marigold)

Α νήκει στην οικογένεια compositae σύν-
θετα. Είναι φυτά ετήσια, πολύ ανθεκτικά 
και εύκολης καλλιέργειας. Το φύλλωμά 

τους είναι πολύ σχισμένο, πράσινο σκούρο και 
αναδίδει χαρακτηριστική οσμή όταν τρίβεται.
Τα άνθη βγαίνουν πάνω σε κούφιους μίσχους 
που εξογκώνονται στο άκρο τους. Υπάρχουν 
πολλές ποικιλίες ανάλογα με το μέγεθος του 
άνθους τους και το ύψος του φυτού. Η ποικιλία 
Tagetes  erecta Africa έχει όρθια και θαμνώδη 
ανάπτυξη με δυνατούς βλαστούς και άνθη με-
γάλα, διπλά, κίτρινα ή πορτοκαλόχρωμα και με 
ύψος από 50-90 εκ. Μπορεί να φυτευτεί  και να 
ανθίσει σχεδόν καθ΄ όλη τη διάρκεια του έτους 
αλλά η ανοιξιάτικη άνθιση μέχρι τα τέλη του 
Οκτωβρίου είναι η πιο εντυπωσιακή διότι δίδει 
δυνατά άνθη και πλούσιο φύλλωμα.  Η ποικιλία 
Tagetes patula. Είναι φυτό με χαμηλή ανάπτυ-

ξη και απλωτή που το ύψος της δεν ξεπερνά τα 
40 εκ. Άνθη μονά ή διπλά με χρώματα κίτρινο ή 
πορτοκαλί σκούρο. Οι ποικιλίες αυτές είναι κα-
τάλληλες για την ομαδική φύτευση στον κήπο 
ή για μπορντούρες. Οι κατιφέδες γενικά σπέρ-
νονται τον Μάρτιο- Απρίλιο και αφού αποκτή-
σουν ικανοποιητικό μέγεθος μεταφυτεύονται 
στην οριστική τους θέση στον κήπο και σε απο-
στάσεις από 30-60 εκ. ανάλογα με το ύψος και 
την ποικιλία καθώς και την ανάπτυξη που έχει 
το κάθε είδος. Δεν έχουν πολλές απαιτήσεις σε 
χώματα θέλουν όμως ηλιόλουστες θέσεις. 

Γαρυφαλλιά 
Η γαρυφαλλιά είναι από τα κατεξοχήν ανοιξιά-
τικα λουλούδια που συναντάμε στις περισσό-
τερες αυλές και μπαλκόνια των ελληνικών σπι-
τιών, φυτεμένη σε γλάστρες και ζαρντινιέρες. 
Ξεχωρίζει για την πλούσια βλάστηση με στε-

νόμακρα λογχοειδή φύλλα και τα άφθονα και 
εντυπωσιακά άνθη σε διάφορες αποχρώσεις: 
λευκά, ροζ, μωβ, πορτοκαλί, κόκκινα, κίτρινα, 
ακόμη και δίχρωμα. Η γαρυφαλλιά ανθίζει από 
τον Απρίλιο μέχρι και τον Νοέμβριο και τα λου-
λούδια της διατηρούνται σε βάζο για αρκετό 
χρονικό διάστημα. 

Δρ. Γιώργος  Πισιάρας  M.D
Παθολόγος-Βελονιστής-Παραψυχολόγος

(Πρόεδρος Παγκύπριου Ομίλου Παραψυχολογίας)  

Ετήσια ανοιξιάτικα άνθη 
που θα στολίσουν τους κήπους µας

Πολύχρωμα Φωτιστικά
Δες πώς μπορείς να φτιάξεις εύκολα φωτιστικό τοίχου. 
Στο αγαπημένο σου χρώμα

Καθαριστικό για τα Τζάμια! 
Με υλικά που ήδη έχεις σπίτι σου

Εύκολα και γρήγορα,

Ποιος ο λόγος για έξοδα όταν μπορείτε μόνες σας 
να φτιάχνετε τα πάντα (ή σχεδόν τα πάντα, εντά-

ξει μην είμαστε υπερβολικοί).
Σειρά έχει η καθαριότητα του σπιτιού. Σας τελείω-
σε το καθαριστικό για τα τζάμια;
Κανένα πρόβλημα, αφού με υλικά που ήδη έχετε 
μέσα στο σπίτι σας, θα φτιάξετε ένα ολοκαίνουρ-
γιο μόνες σας.
Πώς; Για δείτε.

Πάρτε ένα μπουκάλι με ψεκαστήρα (ένα παλιό, ά-
δειο) και ρίξτε σε αυτό, μια κουταλιά της σούπας 
οινόπνευμα και μια κουταλιά της σούπας λευκό ξί-
δι. Στη συνέχεια, ρίχνετε 2 σταγόνες αιθέριου ε-
λαίου της προτίμησής σας (είτε δυόσμο, μέντα ή 
λεβάντα).
Τέλος, γεμίζετε το μπουκάλι με νερό και ανακα-
τεύετε πολύ καλά.

Θα δείτε ότι 
θα κάνει 
τα τζάμια 
αόρατα! 

Εύκολα και 
γρήγορα 

super 
καθαριστικό 
στη στιγμή.

Τι θα χρειαστείς: κορν φλάουερ,  κόλλα χειροτεχνίας, μπαλόνια χοντρό νήμα και καλώδιο φωτιστικού.

Βήμα 1: Φτιάξε το μείγμα (για 
δύο φωτιστικά): Ανακάτεψε σε 
ένα μίξερ ¼ της κούπας νερό με 
½ της κούπας κορν φλάουρ και 
ένα μπουκαλάκι κόλλα (περί-
που 125 γραμμάρια).
Βήμα 2: Πάρε το νήμα για το 
πρώτο φωτιστικό και πότισέ το 
με το μείγμα, τόσο ώστε να κα-
λυφτεί όλο και μην το στύψεις 
πολύ.
Βήμα 3: Άσε στην άκρη το νήμα 
και φούσκωσε το μπαλόνι.
Βήμα 4: Σημείωσε την αρχή 
(έναν κύκλο) στο πάνω μέρος 
του μπαλονιού και ξεκίνα να 
σχεδιάζεις με το νήμα.
Βήμα 5: Άφησέ το μερικές ώρες 

να στεγνώσει. Ίσως όλο το βρά-
δυ να είναι καλή ιδέα.
Βήμα 6: Με μια βελόνα σπάσε 
το μπαλόνι. Θα μείνει μόνο το 
σχέδιό σου με το νήμα στο σχή-
μα του μπαλονιού.
Βήμα 7: Με σπρέι, βάψ’ το στο 
χρώμα που θέλεις και άφησέ το 
να στεγνώσει.
Βήμα 8: Πέρνα από πάνω το κα-
λώδιο και –χρησιμοποιώντας 
ένα κομμάτι νήματος, φτιάξε το 
στερέωμά του στο φωτιστικό.
Βήμα 9: Με τη βοήθεια του φί-
λου σου, στερέωσέ το στον τοί-
χο (με προσοχή).
Βήμα 10: Turn on the lights and 
enjoy!
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Έ να χιλιόμετρο νοτιοανατολικά του χωριού 
Σαλαμιού βρίσκεται η ιερά Μονή της Πα-
ναγίας Ελεούσης, της πρόσφατα επονο-

μαζόμενης Σαλαμιώτισσας. 
Όπως αναφέρει η μοναχή Αγάθη, το μικρό αλλά 
ωραίο εκκλησάκι είναι το μόνο κτίσμα που απέ-
μεινε από την παλαιά Μονή, η οποία έκλεισε 
κατά τα τελευταία χρόνια της τουρκοκρατίας, 
αφού μετά την επανάσταση του 1821 οι τουρκι-
κές αρχές δεν επέτρεψαν σε νέους μοναχούς να 
μονάσουν, αυξάνοντας συγχρόνως και τη φορο-
λογία όλων των Μονών, το λεγόμενο «χαράτσι». 
Η ιστορία της Μονής είναι σχεδόν άγνωστη. Τα 
λίγα όμως υπάρχοντα στοιχεία μαρτυρούν την 
ύπαρξη της Μονής τουλάχιστον από τις αρχές 
του 16ου αιώνα.
Ο Αρχιμανδρίτης Κυπριανός αναφέρει ότι το 
1788 το Μοναστήρι ανήκε διοικητικά στη Μη-
τρόπολη Πάφου. Το 1805 καταγράφονται ως 
περιουσιακά στοιχεία της Μονής μεταξύ άλλων 
και «... χωράφια καφίκια 284 και ελαίαι 80...». 
Το 1866 καταγράφτηκαν 98 στρέμματα γης και 
53 ελαιόδεντρα.
Παλαιότερη αναφορά για την ύπαρξη της Μο-
νής υπάρχει σε Οθωμανικό έγγραφο που φέ-
ρει την υπογραφή του Καδή Mohamud και τη 
σφραγίδα του Ναΐπη Mehmed Hussein που δι-
ορίζει τον Παπά - Παρθένιο από το Μοναστήρι 
της Σαλαμιούς, κατά το έτος 1656, ως κηδεμό-
να και διαχειριστή της περιουσίας κάποιου Φι-
λίππου, που πέθανε αφήνοντας μικρό ορφανό. 
Αναμφίβολα το μικρό εκκλησάκι που υπάρχει 
σήμερα και που είναι κτίσμα του 16ου αιώνα 
(πιθανώς το 1550 μ.Χ.) ήταν το καθολικό, ίσως 

και δευτερεύων ναός της Μονής.

Θαυματουργή εικόνα
Η θαυματουργός εικόνα της Παναγίας της Σα-
λαμιώτισσας χρονολογείται από τις αρχές του 
13ου αιώνα και δεν αποκλείεται το ενδεχόμε-
νο να υπήρχε η Μονή από τον 13ο αιώνα. Άλ-
λωστε ο 11ος και 12ος αιώνας θεωρούνται ως 
οι αιώνες κατά τούς οποίους υπήρξε μεγάλη 
άνθηση της μοναχικής ζωής στην Κύπρο, αφού 
με την οριστική ανάκτησή της από τούς Βυζα-
ντινούς, ο Αυτοκράτορας Βασίλειος Β’ Βουλγα-
ροκτόνος επέτρεψε την ίδρυση νέων Μοναστη-
ριών και την αφιέρωση κτηματικής περιουσίας 
στα ήδη υπάρχοντα.

Ο μεγάλος ξύλινος σταυρός που ανήκει στα ιερά 
κειμήλια της Μονής έχει δυσανάλογο μέγεθος 
για το μικρό εκκλησάκι και οι σκαλιστές πέτρες 
που ανευρέθησαν κατά τις τελευταίες ανασκα-
φές, οι οποίες σχηματίζουν αψίδα, μας ωθούν 

στο να πιστεύουμε ότι ίσως να υπήρχε μεγαλύ-
τερος Ναός με πλουσιότερο διάκοσμο από τον 
εναπομείναντα έως σήμερα.
Σε κώδικα της Μητρόπολης Πάφου αναφέρεται 
ότι ο τελευταίος μοναχός κοιμήθηκε μεταξύ των 
ετών 1825 και 1830. Ο μοναχός αυτός υπήρξε 
προηγουμένως έγγαμος ιερέας, ο οποίος αφι-
ερώθηκε στη μοναχική ζωή μετά την κοίμηση 
της πρεσβυτέρας του. Ως διάκονος αφιέρωσε 
στη Μονή εικόνα της Θεομήτορος κατά το έτος 
1808 (εικόνα τέμπλου). Ο ιερέας αυτός καταγό-
ταν από τη Σαλαμιού και οι απόγονοί του, «η 
οικογένεια των παπάδων», φθάνουν μέχρι και 
των ημερών μας, με συνεχόμενη την παράδοση 
της ιεροσύνης.
Μετά το θάνατο του μοναχού η παλαιά αίγλη 
της Μονής αρχίζει σιγά - σιγά να χάνεται, για να 
σβύσει σχεδόν οριστικά στις αρχές του 20ου αι-
ώνα, σε χρόνια δύσκολα για τούς κατοίκους της 
Σαλαμιούς, οι οποίοι για να μπορέσουν να τε-
λειώσουν την εκκλησία της Αγίας Βαρβάρας του 
χωριού τους πήραν πέτρες από το ερειπωμένο 
Μοναστήρι. Γι' αυτό το μόνο υπάρχον κτίσμα εί-
ναι το εκκλησάκι, σφραγίδα της παλαιάς Μονής 
της Παναγίας της Ελεούσης.
Όμως, φαίνεται πως η Κυρία και Έφορος της 
Μονής, η Υπεραγία Θεοτόκος, ήθελε έστω και 
μετά από 170 χρόνια, να επανοικοδομηθεί η 

Μονή και να τοποθετηθούν στο εικονοστάσι 
της οι περίφημες και ανεκτίμητης αξίας εικόνες 
της. Παρά τις καταστροφές από σεισμούς και τις 
πυρκαγιές που έτυχαν, οι εικόνες αυτές διαφυ-
λάχθηκαν, ως εκ θαύματος, μέχρι σήμερα.
Με τις ευλογίες του Πανιερωτάτου Μητροπολί-
του Πάφου κ. Χρυσοστόμου του Β και την πνευ-
ματική καθοδήγηση του Ηγουμένου της Πανα-
γίας της Τροοδίτισσας, στις 8 Σεπτεμβρίου 1996 
εγκαταστάθηκε η πρώτη μοναχή, η αδελφή Αγά-
θη, σε πρόχειρα καταλύματα και μια καινούρια 
σελίδα άνοιξε στην ιστορία της Μονής, που από 
ανδρική μετατράπηκε σε γυναικεία. Οι εργασί-
ες ανοικοδόμησης άρχισαν το Σεπτέμβριο του 
1999. Επίσημα ο θεμέλιος λίθος κατετέθη την 
Τρίτη της Διακαινησίμου του 2000 από τον Μη-
τροπολίτη Πάφου Χρυσόστομο. 

Κειμήλια της Μονής
Αναμφίβολα το μεγαλύτερο κειμήλιο της Μονής 
είναι η χαριτόβρυτος και θαυματουργός εικόνα 
της Παναγίας Σαλαμιωτίσσης που ανάγεται στις 
αρχές του 13ου αιώνα και είναι τύπου Κυκκώ-
τισσας, αλλά αριστεροκρατούσα.

Εξίσου σημαντικές θεωρούνται οι εικόνες του 
Χριστού και του Προδρόμου οι οποίες χρονο-
λογούνται στο πρώτο ήμισυ του 16ου αιώνα 
και αποδίδονται στο μεγάλο αγιογράφο Ιωσήφ 
Χούρη. Κι ο μεγάλος ξύλινος Σταυρός των αρχών 
του 16ου αιώνα, καθώς και τα Βημόθυρα είναι 
σημαντικά κειμήλια της Μονής.
Το ίδιο σημαντικά κειμήλια είναι μια δεύτερη ει-
κόνα του Χριστού, πιθανώς έργο Τίτου του Χαρ-
τοφύλακος, μαζί με δύο μακρόστενες εικόνες 
της Παναγίας και του Προδρόμου σε στάση δεή-
σεως. Σήμερα στο Μοναστήρι κάθε Κυριακή και 
κατά τις μεγάλες εορτές γίνεται Θεία Λειτουρ-
γία. Στη Μονή κατασκευάζονται χρυσοκέντητα 
άμφια και καλύμματα Αγίας Τράπεζας. 

Ιερά Μονή ΠάνάγΙάς 
ςάλάΜΙωτΙςςής 
Η Πανέμορφη αναστυλωμένη 
μονή στην Σαλαμιού που 
λειτουργεί με μοναχές
Πανηγυρίζει την 8η 
Σεπτεμβρίου (Το Γενέθλιον 
της Θεοτόκου) και την Τρίτη 
της Διακαινησίμου…

Η θαυματουργός εικόνα της Παναγί-
ας της Σαλαμιώτισσας χρονολογείται 
από τις αρχές του 13ου αιώνα και δεν 
αποκλείεται το ενδεχόμενο να υπήρχε 
η Μονή από τον 13ο αιώνα. 
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Head Barman
Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Η εταιρία Constantinou Bros Property Management Ltd  στην Πάφο, Κύπρο, 
ζητεί για εργοδότηση 

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ ΠΩΛΗΣΕΩΝ

Περιγραφή Εργασίας
• Οργάνωση, επίβλεψη και λειτουργία, ομάδας πωλήσεων ακινήτων και των μετά την πώληση, 
πωλήσεων και διαδικασιών. 
• Προγραμματισμός και επίβλεψη της συντήρησης των ακινήτων της εταιρίας. 

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίου
• Πανεπιστημιακό δίπλωμα στην Διεύθυνση Επιχειρήσεων ή συναφή κλάδο.                                                                                           
• Άριστη γνώση Ελληνικής και Αγγλικής γλώσσας                                                                                                                                    
• Άριστη γνώση χειρισμού ηλεκτρονικού υπολογιστή ( windows, XL, power point, etc.)                                                                                                    
• 2 χρόνια προηγούμενη εμπειρία.         

Η Εταιρία Προσφέρει
• Ελκυστικό πακέτο απολαβών
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης
• Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:

Email: hr@cbh-cyprus.com
           manager@aa-cbh.com
Constantinou Bros Property Management Ltd
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
          www.cbh-cyprus.com

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 
σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 
όλων των ειδών σε όλα τα θέματα 

από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 
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ΔΗΜΟΣ  ΠΑΦΟΥ
ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ ΥΠ’ ΑΡ. 25/20023:  ΑΓΟΡΑ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ ΕΠΟΧΙΚΩΝ 

ΕΙΣΠΡΑΚΤΟΡΩΝ ΓΙΑ ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΠΑΡΑΛΙΕΣ

1. Ο Δήμος Πάφου δέχεται  δηλώσεις ενδιαφέροντος  για την αγορά υπηρεσιών 

τριών  εισπρακτόρων - καθαριστών  στις δημοτικές παραλίες του.

2. Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να εξασφαλίσουν το έγγραφο του Διαγωνισμού 

από την ιστοσελίδα του Δήμου www.pafos.org.cy ή από το Γραφείο Προσφορών 

του Δήμου.

3. Οι προσφορές πρέπει να υποβληθούν στο κιβώτιο προσφορών του Δήμου, που 

βρίσκεται στην είσοδο του Δημοτικού Μεγάρου. 

25 Απριλίου 2023

ΔΗΜΟΣ  ΠΑΦΟΥ
ΠΡΟΣΚΛΗΣΗ ΕΚΔΗΛΩΣΗΣ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ ΥΠ’ ΑΡ. 4/2023  ΓΙΑ  

ΤΗ ΧΟΡΗΓΗΣΗ  ΑΔΕΙΑΣ ΧΡΗΣΕΩΣ ΚΑΤΑΣΤΗΜΑΤΟΣ ΣΤΗ ΣΤΟΑ 

ΝΙΚΟΛΑΙΔΗ ΣΤΗΝ ΟΔΟ ΕΥΑΓΟΡΟΥ                    

1.Ο Δήμος Πάφου δέχεται  προσφορές για τη χορήγηση άδειας χρήσεως ενός 

καταστήματος του Δήμου, που βρίσκεται στη Στοά Νικολαΐδη στην οδό Ευαγόρου.

2. Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να εξασφαλίσουν το έγγραφο του Διαγωνισμού 

από την ιστοσελίδα του Δήμου www.pafos.org.cy ή από το Γραφείο Προσφορών 

του Δήμου.

3. Οι προσφορές πρέπει να υποβληθούν μέχρι την Παρασκευή 19 Μαΐου 2023 

και ώρα 12.00.

Απρίλιος  2023

ΚΟΙΝΟΤΙΚΟ ΣΥΜβΟΥΛΙΟ ΚΟΝΙΩΝ

Καθαρισμός Οικοπέδων/ Κολυμβητικών Δεξαμενών

Το Κοινοτικό Συμβούλιο Κονιών σας ενημερώνει ότι:

• Όλοι οι ιδιοκτήτες οικοπέδων υποχρεούνται μέχρι και τις 29/05/2023 να 

καθαρίσουν τα οικόπεδα τους από την άγρια βλάστηση ή/και χόρτα (η βλάστηση 

να είναι μικρότερη των 5 εκατοστών για τα οικόπεδα) ή/και μπάζα ή/και γενικές 

ακαθαρσίες. Η ευθύνη για τον καθαρισμό βαραίνει αποκλειστικά τον ιδιοκτήτη 

έστω και εάν έχουν τοποθετηθεί άχρηστα υλικά από τρίτους

• Όλοι οι ιδιοκτήτες ιδιωτικών κολυμβητικών δεξαμενών που δεν χρησιμοποιούνται 

υποχρεούνται μέχρι και τις 29/05/2023 να τις καθαρίσουν προς αποφυγή 

εκκόλαψης κουνουπιών γιατί είναι εστίες μολύνσεων.

Σε περίπτωση που τα οικόπεδα ή οι κολυμβητικές δεξαμενές, δεν καθαριστούν ή 

ο καθαρισμός τους δεν είναι ικανοποιητικός τότε το Κοινοτικό Συμβούλιο Κονιών 

θα προβεί στον εν λόγο καθαρισμό τους και η αποζημίωση θα χρεώνεται στον 

λογαριασμό του ιδιοκτήτη.

Οι ιδιόκτητες που θα προβούν στην καθαριότητα τους να ενημερώσουν το Συμβούλιο 

για επιθεώρηση του καθαρισμού τους.

Για περισσότερες πληροφορίες ή διευκρινήσεις οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να 

αποταθούν στο Γραφείο του Κοινοτικού Συμβουλίου ή στο τηλέφωνο 26923951.

(Δευτέρα - Παρασκευή 8:15-15:00)

Η παρούσα ειδοποίηση θεωρείται και σαν προσωπική ειδοποίηση προς όλους 

τους πιο πάνω αναφερόμενους ιδιοκτήτες ή διαχειριστές και αποστέλλεται με 

βάση των περί Κοινοτήτων Νόμο, άρθρο 103(1) και (103)2.

ΕΚ ΤΟΥ ΚΟΙΝΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜβΟΥΛΙΟΥ ΚΟΝΙΩΝ

ΚΟΙΝΟΤΙΚΟ ΣΥΜβΟΥΛΙΟ 
ΑΓΙΑΣ βΑΡβΑΡΑΣ

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ 

1. Το κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας βαρβάρας Πάφου καλεί τους ιδιοκτήτες 

οικοπέδων, χωραφιών και τεμαχίων στην κατοικημένη περιοχή και στην Βιομηχανική 

Περιοχή Ανατολικού όπως προβούν στον καθαρισμό τους, απομακρύνοντας τόσο 

τα χόρτα όσο και οποιαδήποτε άχρηστα υλικά ή αντικείμενα, το αργότερο μέχρι 

τις 15 Μαΐου 2023.

2. Μετά το τέλος της προθεσμίας αυτής το Κοινοτικό Συμβούλιο θα προβεί στον 

καθαρισμό των οικοπέδων/τεμαχίων όσο και χωραφιών που θα κριθεί αναγκαίο και 

το Κοινοτικό Συμβούλιο θα απαιτήσει από τους ιδιοκτήτες να καταβάλουν τα  έξοδα 

με τα οποία θα επιβαρυνθεί για τον εν λόγω σκοπό.

3. Συναφώς διευκρινίζονται τα ακόλουθα: 

(α) Αν ο καθαρισμός που θα γίνει από τον ιδιοκτήτη κριθεί ως μη ικανοποιητικός, 

το Κοινοτικό Συμβούλιο θα προβεί σε συμπληρωματικό ή ολικό  καθαρισμό του 

χώρου. 

(β) Η ευθύνη για τον καθαρισμό βαραίνει αποκλειστικά τον ιδιοκτήτη του τεμαχίου 

έστω και αν έχουν τοποθετηθεί /απορριφθεί άχρηστα υλικά από τρίτους.

4. Προσωπικές επιστολές-ειδοποιήσεις δεν θα σταλούν.

Για περισσότερες πληροφορίες ή διευκρινήσεις οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να 

αποτείνονται στο γραφείο του Κοινοτικού Συμβουλίου στα τηλέφωνα 26 422591 ή 

στο 99896309.

ΑΙΜΟΔΟΣΙΑ
Εθελοντική Αιμοδοσία εις μνήμη Δημάρχου 

ΜΙΧΑΛΗ ΠΑΥΛΙΔΗ.

ΚΥΡΙΑΚΗ 30 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2023 - Δημαρχείο 

Γεροσκήπου, 

από τις 10:00 το πρωί μέχρι τη 1:00 μ.μ.
ΔΙΟΡΓΑΝΩΤΕΣ:
Δήμος Γεροσκήπου
Οικογένεια Μιχάλη Παυλίδη

Pafos TriaThlon - Οδικές διέυθέτήςέις
Η διαδρομή του Pafos Triathlon θα πραγματοποιηθεί στους πιο κάτω δρόμους:
Από Ποσειδώνος (ξενοδοχείο Annabelle) - Μελίνας Μερκούρη - Σπύρου Κυπριανού (μέχρι 
τη συμβολή με Παλαίπαφου) και ανατολικά μέχρι το τελευταίο roundabout στο νέο δρόμο 
του αεροδρομίου.
Οι δρόμοι θα είναι κλειστοί από τις 06:30 μέχρι τις 10:30 το πρωί της Κυριακής 30 
Απριλίου 2023.
Η Λεωφόρος Σπύρου Κυπριανού και ο νέος δρόμος αεροδρομίου θα είναι ανοιχτοί με 
κατεύθυνση προς το αεροδρόμιο. 
Όσοι οδηγοί επιθυμούν να μεταβούν στα ξενοδοχεία της Λεωφόρου Αφροδίτης και 
Ποσειδώνος μπορούν να το κάνουν αφού οδηγήσουν μέχρι το τελευταίο roundabout 
του νέου δρόμου αεροδρομίου και αφού επιστρέψουν με κατεύθυνση προς την παραλία 
"Ρίκκου" θα μπορούν να μεταβούν στην οδό Αφροδίτης και Ποσειδώνος μέχρι και το 
ξενοδοχείο "Alexander the Great".
Από τις Λεωφόρους Αφροδίτης και Ποσειδώνος (μέχρι το ξενοδοχείο "Alexander the 
Great") οι οδηγοί μπορούν να κατευθυνθούν προς όλες τις κατευθύνσεις μέσω της Οδού 
Δανάης και  Λεωφόρου Ευρώπης με διευθετήσεις στο Roundabout Καλιγούλα.  
Όσοι οδηγούν στην Λεωφόρο Ευρώπης με προορισμό την Κάτω Πάφο και το Λιμανάκι θα 

πρέπει να χρησιμοποιούν την Οδό Γιάννη Κρανιδιώτη.



Ό λα κύλισαν ομαλά για τον Elfyn 
Evans στο Ράλλυ Κροατίας κατα-
κτώντας την νίκη και μάλιστα αυτή 

ήταν και η πρώτη του σε ασφάλτινο αγώνα. 
Τελευταία νίκη του Ουαλού ήταν στο Ράλλυ 
Φινλανδίας του 2021, σχεδόν ενάμιση χρό-
νο πριν.
Από το Ράλλυ Κροατίας ο Evans φεύγει με 
τους 25 βαθμούς της πρώτης θέσεις, αφού 
στην Power Stage δεν κατάφερε να σημειώ-
σει χρόνο μέσα στην πρώτη πεντάδα και με 
μόνο μία κερδισμένη ειδική διαδρομή. Πλέον 
ισοβαθμεί στην πρώτη θέση με τον Sebastien 
Ogier με 69 βαθμούς και θα ξεκινάει πρώτος 
στις ειδικές της Παρασκευής στο Ράλλυ Πορ-
τογαλίας που ακολουθεί.
Μετά τα προβλήματα που είχε με το Ford 
Puma Rally1 το Σάββατο δεύτερη μέρα του 
αγώνα ο Ott Tanak κέρδισε 2 από της 20 ει-
δικές διαδρομές συμβιβάστηκε όμως με την 
δεύτερη θέση, στην οποία ολοκλήρωσε τον 
αγώνα χωρίς να πιεστεί. Στον τερματισμό ο 
Εσθονός δήλωσε ότι τους λείπει η σταθερό-
τητα στην απόδοση αλλά και η απτή απόδο-

ση του αυτοκινήτου, δείχνοντας ότι υπάρ-
χουν μεγάλα περιθώρια βελτίωσης.
Το βάθρο συμπλήρωσε ο Esapekka Lappi. Ο 
Φινλανδός δεν είχε τον ρυθμό να παλέψει 
για κάτι καλύτερο αλλά έμεινε μακριά από 
σοβαρά λάθη και προβλήματα και πήρε ένα 
βάθρο σε έναν πολύ δύσκολο αγώνα τόσο για 
την ομάδα της Hyundai όσο και για τον ίδιο.
Στην μάχη για την τέταρτη θέση νικητής βγήκε 
ο Kalle Rovanpera που ήταν αρκετά ταχύτερος 
του Sebastien Ogier στις ειδικές της τελευταί-
ας ημέρας του Ράλλυ Κροατίας. Ο Φινλανδός 
σημείωσε και τον δεύτερο χρόνο στην Power 
Stage κέρδισε 6 ειδικές διαδρομές και απέχει 
μόλις έναν βαθμό από την πρώτη θέση της 
βαθμολογίας, αλλά παραμένει ακόμα χωρίς 
νίκη στο φετινό πρωτάθλημα.
Ο Ogier ταλαιπωρήθηκε με προβλήματα στο 
στήσιμο του Toyota GR Yaris Rally1 στις τέσ-
σερις τελευταίες ειδικές του Ράλλυ Κροατίας 
και περιορίστηκε στην πέμπτη θέση και τον 
τρίτο χρόνο στην Power Stage σημειώνοντας 
και 7 κερδισμένες ειδικές διαδρομές. Επόμε-
νος σταθμός για τον Γάλλο 8 φορές Παγκό-

σμιο Πρωταθλητή θα είναι πιθανότατα το 
Ράλλυ Σαρδηνίας. Στην έκτη θέση ολοκλή-
ρωσε τον αγώνα και το 4ο Toyota με τους 
Takamoto Katsuta και Aaron Johnston. Ο Ιά-
πωνας κατάφερε να τερματίσει τον αγώνα 
χωρίς προβλήματα έπειτα από δύο αγώνες 
που είχε εξόδους. Με προβλήματα κύλισε 
και η τελευταία ημέρα του Ράλλυ Κροατίας 
για τον Pierre Louis Loubet. Τρία χιλιόμετρα 
πριν τον τερματισμό της δεύτερης ειδικής της 
Κυριακής στράβωσε το σύστημα διεύθυνσης 
του Ford Puma Rally1 ενώ παρουσίασε και 
κάποιο πρόβλημα στον κινητήρα το οποίο 
δεν του επέτρεπε να χρησιμοποιήσει το stage 
mode για να έχει την πλήρη δύναμη από τον 
κινητήρα. Τελικά ο Γάλλος κατάφερε να ολο-
κληρώσει την 7η θέση της κατάταξης.
Στο WRC2 ο Yohan Rossel άντεξε στην πίεση 
που του άσκησε ο Nikolay Gryazin και κατέ-
κτησε την δεύτερη φετινή του νίκη σε ισάριθ-
μους αγώνες. Ο Γάλλος αφιέρωσε την νίκη 
του στον Craig Breen. Επίσης έκανε γνωστό 
ότι ο αρχιμηχανικός που έχει είναι ο ίδιος 
που είχε και ο Breen τα χρόνια που βρισκό-

ταν στην ομάδα της Citroen.
Στην τρίτη θέση των Rally2 αυτοκινήτων τερ-
μάτισε ο Oliver Solberg ο οποίος είχε επιλέξει 
να μην πάρει βαθμούς από το Ράλλυ Κροα-
τίας. Έτσι, το βάθρο παίρνει ο Emil Lindholm 
κάνοντας μία σημαντική ανάκαμψη μετά το 
πρόβλημα που αντιμετώπισε την πρώτη ημέ-
ρα του αγώνα.
Στην μάχη ανάμεσα στους Adrien Fourmaux 
και Sami Pajari νικητής βγήκε ο Γάλλος με το 
Ford Fiesta Rally2, δηλώνοντας χαρούμενος 
για την απόδοσή του και το πόσο βελτιώθη-
κε το αυτοκίνητο κατά την διάρκεια του Σαβ-
βατοκύριακου.

Οι ανατροπές στο Junior WRC κράτησαν μέ-
χρι το τέλος του αγώνα, με τον Ιρλανδός 
Eamonn Kelly να είναι τελικά ο νικητής του 
θεσμού για το Ράλλυ Κροατίας. Ο Ιρλανδός 
στην 19 ειδική, μία ειδική πριν το τέλος, πέ-
ρασε στην πρώτη θέση, μετά και την εγκατά-
λειψη του πρωτοπόρου Laurent Pellier. Ο κι-
νητήρας του Ford Fiesta Rally3 του Γάλλου 
δεν άντεξε μετά τα  προβλήματα και τον οδή-
γησε σε εγκατάλειψη.
Το βάθρο της κατηγορίας συμπλήρωσαν οι 
Tom Rensonnet,  παρά το πρόβλημα με τον 
κινητήρα που αντιμετώπισε και Roberto 
Blach Nunez.
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Ράλλυ Κροατίας: Νικητής ο Elfyn Evans με Toyota!
O Elfyn Evans ήταν ο ν ικητής του Ράλλυ Κροατ ίας με τους Ott  Tanak 
και  Esapekka Lappi  να συμπληρώνουν το βάθρο των ν ικητών

Που θα πάει αν αποχωρήσει από την 
Ferrari o Λεκλέρ;

Η ιταλική ομάδα ανακοίνωσε ότι ο επί 18 χρόνια επι-
κεφαλής της θα αποχωρήσει στο τέλος του 2023, 

Μάλιστα, η AlphaTauri έχει ήδη βρει τον αντικαταστά-
τη του Αυστριακού.
Αυτός δεν είναι άλλος από τον πρώην αγωνιστικό δι-
ευθυντή της Ferrari, Λοράν Μεκίζ. Ο Γάλλος είχε εργα-
στεί κατά το παρελθόν στην συγκεκριμένη ομάδα, από 
τα χρόνια που εκείνη έφερε το όνομα της Minardi. Ο 
Μεκίζ είχε παραμείνει στην Φαέντσα ακόμη και όταν 
η Red Bull είχε αγοράσει την ομάδα και την είχε μετο-
νομάσει σε Toro Rosso. Κάποια χρόνια αργότερα είχε 
αναλάβει τον ρόλο του αναπληρωτή υπεύθυνου ασφα-
λείας της FIA. 
Πολλοί, μάλιστα, θεωρούσαν ότι εκείνος θα ήταν ο 
αντικαταστάτης του Τσάρλι Γουίτινγκ, προτού αποφα-
σίσει να μεταπηδήσει στην Ferrari. Κατά συνέπεια θα 
μπορούσαμε να πούμε ότι ο Μεκίζ επιστρέφει σε έναν 
γνώριμο σε εκείνον οργανισμό. Ωστόσο η αντικατάστα-
ση του team principal δεν είναι η μόνη αλλαγή στην δι-
οίκηση της AlphaTauri. Η ομάδα ανακοίνωσε επίσης ότι 
κατά τη διάρκεια της φετινής χρονιάς ο Πέτερ Μπάιερ 
θα αναλάβει τον ρόλο του CEO.    Ο Αυστριακός θα επι-

βλέπει τον συντονισμό των τμημάτων της AlphaTauri 
σε Ιταλία και Αγγλία. Το βιογραφικό του Μπάιερ είναι 
πλούσιο, ενώ μέχρι πέρσι ήταν ο εκτελεστικός διευθυ-
ντής της FIA για την Formula 1.                                                                                                                                      
Σε ότι αφορά τον Τοστ, η αποχώρησή του σηματοδοτεί 
μάλλον και το τέλος της καριέρας του στον μηχανοκίνη-
το αθλητισμό. Εξάλλου ο Αυστριακός είναι 67 ετών και 
θα παραμείνει σε συμβουλευτικό ρόλο στην ομάδα με 
την οποίαν συνέδεσε το όνομά του. 
Ο Τοστ ήταν επικεφαλής της Toro Rosso  από το ξεκί-
νημα. Παρά το ότι η Toro Rosso αλλά και μετέπειτα η 
AlphaTauri ήταν διαχρονικά ομάδες με χαμηλό προϋ-
πολογισμό, ο Τοστ κατάφερε να τις οδηγήσει σε δύο νί-
κες, Και οι δύο ήρθαν στην Μόντσα. Η πρώτη το 2008 
με τον Σεμπάστιαν Φέτελ ενώ η δεύτερη πριν τρία χρό-
νια με τον Πιέρ Γκασλύ. Έτσι, ο Αυστριακός κλείνει την 
μεγάλη του πορεία στον μηχανοκίνητο αθλητισμό. Ο 
Τοστ είχε ξεκινήσει την καριέρα του ως οδηγός αγώ-
νων στις χαμηλότερες κατηγορίες μονοθέσιων. Ωστόσο 
-σύμφωνα με τον ίδιο- κατάλαβε από νωρίς ότι δεν είχε 
το απαραίτητο ταλέντο για να προχωρήσει στα υψηλό-
τερα κλιμάκια. 

Το 43ο Ολυμπιακό Ράλλυ ανοίγει την αυ-
λαία του κορυφαίου θεσμού αγώνων 

ράλλυ στην Ελλάδα, προσελκύοντας αρκε-
τές και ποιοτικές συμμετοχές. 
Ο αγώνας αποτελείται από 6 ειδικές δια-
δρομές συνολικού μήκους 75,73 αγωνιστι-
κών χιλιομέτρων. Τα αγωνιστικά αυτοκίνη-
τα το πρωί της Κυριακής θα κατευθυνθούν 
στην ειδική διαδρομή «Δούκα-Μηλιές» 
(μήκος 12,28 χλμ.), η οποία θα πραγματο-
ποιηθεί δύο φορές, ενώ συνολικά τρεις φο-
ρές θα διέλθουν από την πανέμορφη ειδι-

κή διαδρομή «Φολόη» (μήκος 13,01 χλμ.). 
Ο αγώνας θα ολοκληρωθεί με την Power 
Stage «Επιτάλιο-Αλφειούσα» (μήκος 12,14 
χλμ.). Τα συνολικά χιλιόμετρα του αγώνα 
είναι 203,44 χλμ., με 127,71 χλμ. απλών δι-
αδρομών.
Με το δεξί θέλουν να ξεκινήσουν στο Πα-
νελλήνιο Πρωτάθλημα Ράλλυ οι πρωτα-
θλητές του 2021, Αλέξανδρος Τσουλόφτας-
Στέλιος Ηλία. Το δίδυμο του Volkswagen 
Polo R5 αναμένεται να πρωταγωνιστήσει 
και να ξεσηκώσει τα πλήθη με τα περάσμα-

τά του. 
Με το Νο 4 θα αγωνιστεί ο Πρωταθλητής 
Κύπρου του 2019, Πέτρος Παντελή που θα 
έχει τον Πάμπο Λαό στο δεξί μπάκετ του 
Citroen DS3 R5. Ο 42χρονος οδηγός επισκέ-
πτεται για δεύτερη φορά την Ηλεία, καθώς 
το 2016 είχε αγωνιστεί στο Ολυμπιακό Ράλ-
λυ, τερματίζοντας πέμπτος
Άλλος ένας οδηγός από την Κύπρο έρχεται 
στη χώρα μας προκειμένου να αγωνιστεί 
στο 43ο Ολυμπιακό Ράλλυ. Ο γνωστός από 
τη συμμετοχή του σε τρία συνεχή Ευρωπα-

ϊκά Ράλλυ Ακρόπολις, από το 2015 έως και 
το 2017, Γιάγκος Γιάγκου θα λάβει μέρος 
με ένα Subaru Impreza Ν12 και τον Ανδρέα 
Χριστοδουλάκη δίπλα του.
Το Σάββατο 29 Απριλίου στην πόλη του 
Πύργου το βράδυ, στις 21:00 θα γίνει η 
παρουσίαση των πληρωμάτων – Εκκίνηση 
στην Κεντρική Πλατεία Πύργου,. Η  εκκί-
νηση του αγώνα θα δοθεί την Κυριακή 30 
Απριλίου στις 09:00 και ο τερματισμός θα 
πραγματοποιηθεί στην Κεντρική Πλατεία 
Πύργου, στις 16:30 την ίδια ημέρα. 

Αποχωρήσεων συνέχεια στην Ferrari. Μετά τον Ντέι-
βιντ Σάντσεζ ήταν η σειρά του Λοράν Μεκίζ να αφή-

σει την Scuderia για την AlphaTauri. Θα υπάρξουν, όμως, 
ακόμη πιο ηχηρές αποχωρήσεις;
Τον τελευταίο καιρό υπάρχει έντονη φημολογία σχετικά 
με τους οδηγούς της Ferrari. Την προηγούμενη εβδομάδα 
υπήρξαν δημοσιεύματα σχετικά με το μέλλον του Κάρλος 
Σάινθ.   Σύμφωνα με αυτά ο Ισπανός αποτελεί προτεραιό-
τητα της Audi σε ότι αφορά τους οδηγούς. Ο ίδιος ο Σάινθ 
διέψευσε τις φήμες αυτές και ξεκαθάρισε ότι τον ενδια-
φέρει μόνο η προσπάθειά του με την Scuderia. Αυτήν την 
εβδομάδα, όμως, υπήρξε περισσότερη φημολογία. Και 
αυτή είχε να κάνει με τον Σαρλ Λεκλέρ. Σύμφωνα με  δη-
μοσιογραφικές πληροφορίες, οι συζητήσεις του Λεκλέρ 
με την Mercedes αποτελούν κοινό μυστικό στο paddock 
της F1. Τόσο ο Λεκλέρ όσο και ο Σάινθ έχουν συμβό-
λαια με την Scuderia μέχρι και το τέλος του 2024. Ωστό-
σο, σύμφωνα με τον Τουρίνι στο συμβόλαιο του Λεκλέρ 
υπάρχουν ρήτρες επιδόσεων οι οποίες επιτρέπουν την δι-
ακοπή του.  Βέβαια, για να συμβεί κάτι τέτοιο θα πρέ-
πει να αποχωρήσει από την Mercedes και ο Λιούις Χά-
μιλτον. Το συμβόλαιο του Βρετανού λήγει στο τέλος του 

2023 και οι δύο πλευρές δεν έχουν δείξει κάποια πρόοδο 
στις διαπραγματεύσεις τους.   Είναι προφανές ότι ο Χά-
μιλτον θα ήθελε να συνεχίσει κυνηγώντας το 8ο παγκό-
σμιο πρωτάθλημά του. Ωστόσο η ομάδα του ίσως βλέπει 
τα πράγματα λίγο διαφορετικά. Κυρίως στο πόσα χρήμα-
τα θα θελήσει να ξοδέψει ώστε να κρατήσει τον Λιούις 
στους κόλπους της.   
Σε περίπτωση που η Mercedes δεν τα βρει με τον Χάμιλ-
τον τότε όλα δείχνουν ότι θα κινηθεί για κάποιο πρωτο-
κλασάτο όνομα του grid. Και ο απογοητευμένος από τις 
επιδόσεις της Ferrari, Λεκλέρ ίσως είναι ο κατάλληλος 
υποψήφιος. Άλλωστε η κίνηση της Ferrari να φέρει τον 
Φρεντ Βασέρ στο τιμόνι της ομάδας δεν ήταν τυχαία. Εί-
ναι γνωστοί οι δεσμοί που έχει ο Γάλλος με τον Σαρλ. Και 
είναι βέβαιο ότι η Scuderia δεν θα ήθελε να δει τον νού-
μερο ένα οδηγό της να αποχωρεί σε μία τόσο κρίσιμη 
περίοδο.   Ωστόσο τίποτε δεν είναι σίγουρο σε ένα τόσο 
ευμετάβλητο περιβάλλον όπως αυτό της F1. Και η καλύ-
τερη λύση για την Ferrari θα ήταν να πείσει τον Λεκλέρ 
με την βελτίωση της SF-23 μέσα στη σεζόν. Ακόμη και εάν 
το πρωτάθλημα οδηγών θα πρέπει για άλλη μια χρονιά 
να περιμένει.

Αποχωρεί ο Τοστ στο τέλος της σεζόν 
από την Alpha Tauri

Με Κυπριακό άρωμα το Ολυμπιακό Ράλλυ στην Ηλεία!
Με 44 πληρώματα θα πραγματοποιηθεί  η  πρεμιέρα του Πανελληνίου Πρωταθλήματος Ράλλυ Χώματος στο Νομό Ηλείας το δ ιήμερο 29 και  30 Απριλ ίου.



Τ ην πρόκριση στον τε-
λικό του Κυπέλλου 
Κύπρου εξασφάλι-

σε την Τετάρτη το βράδυ η 
λαοφιλής η Ομόνοια, ύστε-
ρα από τη νίκη με 3-1 απέ-
ναντι στην Πάφος FC στο 
ΓΣΠ, παρουσία 15 και πλέ-
ον χιλιάδων υποστηρικτών 
της που δημιούργησαν μια 
πολύ όμορφη ατμόσφαιρα.
Η Πάφος fc ξεκίνησε καλύ-
τερα και προηγήθηκε στο 
σκορ με τον Βαλακάρι μόλις 
στο 13ο λεπτό, όταν μετά 
από ωραίο συνδυασμό με 
τον Μπεσάρτ, μπήκε στην 
περιοχή και με πλασέ νίκη-
σε τον Φαμπιάνο.
Απ’ εκεί και ύστερα, μια 
ομάδα υπήρχε στον αγω-
νιστικό χώρο και αυτή ήταν 
η Ομόνοια που ανέβασε 
στροφές και κατάφερε στο 
34ο λεπτό με τον  Μιξ Ντί-
σκερουντ να φέρει το παι-
χνίδι στα ίσια.
Στο δεύτερο ημίχρονο, η 
Ομόνοια συνέχισε να έχει 

την πρωτοβουλία των κι-
νήσεων και κατάφερε στο 
79ο λεπτό με τον Κασάμα 
να πετυχαίνει το 2-1 έπειτα 
από εκτέλεση κόρνερ του 
Ανσαριφάρντ.
Το 3-1 για την Ομόνοια που 
σφράγισε την πρόκριση 
ήρθε στις καθυστερήσεις 
με τον Χαραλάμπους.
Στο άλλο παιχνίδι του ημι-
τελικού, την πρόκριση στον 
τελικό του θεσμού πήρε και 
η ΑΕΛ, που επικράτησε με 

1-0 του Ολυμπιακού στο 
στάδιο «Άλφαμεγα».
Το μοναδικό γκολ της ανα-
μέτρησης πέτυχε στο 89’ ο 
Μεντόσα με αριστοτεχνική 
εκτέλεση φάουλ, στέλνο-
ντας την ομάδα της Λεμε-
σού στο μεγάλο τελικό απέ-
ναντι στην Ομόνοια.
Ο μεγάλος τελικός που τελι-
κά αλλάζει ημερομηνία και 
από 3 Ιουνίου γίνεται 24 
Μαΐου ύστερα από κοινό 
αίτημα των δύο ομάδων.

ΕΚΤΟΣ ΤΕΛΙΚΟΥ Η ΠΑΦΟΣ FC 
Ομόνοια και ΑΕΛ διεκδικούν το τρόπαιο

23Με τον Μάριο Ευριπίδου Αθλητικό Συντάκτη
της Εφημερίδας “Αδέσμευτος”
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Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Μπήκαν οι βάσεις...

Μπορεί η Πάφος fc να μην πέρασε στον μεγάλο τελικό, ωστόσο, μπή-
καν γερά θεμέλια για το μέλλον. Ο κ. Χάρης Θεοχάρους σε ραδιο-

φωνικές δηλώσεις του ανέφερε ότι «η Πάφος fc θα πρωταγωνιστεί και τα 
επόμενα χρόνια» και αυτό χαροποιεί άπαντες στην πόλη και επαρχία. 
Κρατώντας ένα ισχυρό κορμό και με 3-4 σπουδαίες κινήσεις, η Πάφος fc 
μπορεί και πρέπει να είναι πανίσχυρη στο νέο πρωτάθλημα. 
Να μην ξεχνάμε ότι εκκρεμεί και το θέμα προπονητή, που θεωρητικά θα 
έχουμε ένα καλό όνομα εάν δεν μείνουν οι κ. Σαλκάδο και Σαλίνα. 

Ανέτοιμη παρουσιάστηκε η Πάφος fc στον ημιτελικό 
αγώνα με την Ομόνοια στο ΓΣΠ. Παρότι ξεκίνησε πολύ 

δυνατά και κατάφερε να προηγηθεί, απ’ εκεί και πέρα, η 
συνέχεια ανήκε στη γηπεδούχο ομάδα που με την παρου-
σία 15 και πλέον χιλιάδων φίλων της πέτυχε όχι μόνο την 
ανατροπή, αλλά και τρίτο τέρμα δίνοντας διαστάσεις θρι-
άμβου σε ένα ματς που οι πιθανότητες πρόκρισης ήταν μοι-
ρασμένες. 

Πολλοί έλεγαν ότι για να προκριθεί η Ομόνοια έπρε-
πε να κάνει την καλύτερή της εμφάνιση και την ίδια 

ώρα η Πάφος fc να βρεθεί σε κακή μέρα, όπως και έγινε. Η 
Ομόνοια παρουσιάστηκε αρκετά βελτιωμένη στον αγώνα, 
ήταν αποτελεσματική και έδειξε να ήθελε περισσότερο την 
πρόκριση. Από την άλλη, η Πάφος παρουσιάστηκε σε πολύ 
άσχημη μέρα και πέραν του πρώτου 20λεπτου δεν έδειξε 
κάτι ιδιαίτερο. 

Οι ευθύνες ανήκουν σε όλους και ειδικά στον Μίτσελ 
Σαλκάδο. Ενώ στα προηγούμενα παιχνίδια έδειξε να 

ξέρει να διαβάζει το παιχνίδι και να κάνει και τις απαραίτη-
τες αλλαγές, στο ματς με την Ομόνοια τα ξέχασε όλα. Βέ-
βαια, δεν βοήθησε και η αγωνιστική εικόνα μερικών ποδο-
σφαιριστών που ήταν εκτός τόπου και χρόνου. 

Όπως και να έχει, ο ημιτελικός ανήκει στο παρελθόν 
και κανείς δεν πρέπει να τα ισοπεδώνει όλα. Η Πάφος 

fc ήταν η μοναδική ομάδα που έπαιζε και για τους δύο στό-
χους μέχρι τέλος του Απρίλη. Εάν μας το έλεγαν αυτό από 
πριν σίγουρα δεν θα το πιστεύαμε. 

Τώρα επικεντρώνεται στο πρωτάθλημα και στο κυνή-
γι της 3ης θέσης που οδηγεί στην Ευρώπη. Το έργο 

της είναι δύσκολο, ωστόσο, πρέπει να το παλέψει. Και θα 
το κάνει. 

Στο κυνήγι της τρίτης θέσης πλέον η Πάφος fc που πρέπει να 
πετύχει το απόλυτο στη συνέχεια για να περάσει την ΑΕΚ Λάρ-
νακας και να της «κλέψει» το ευρωπαϊκό εισιτήριο. 

Τώρα που έμαθα ελλη-
νικά,θα συνεννοούμαστε 

καλύτερα! 
Σπόντες. . .

Θα παίζουμε; 
Πρέπει να προσέχουμε τι λέμε,  ειδικά όταν 

«βράζει το αίμα μας». Δεν γίνεται να ανοί-
γουμε το στόμα μας και να προκαλούμε λες και 
είμαστε μικρά παιδιά και παίζουμε. Ακόμη και 
αν πούμε καμιά κουβέντα παραπάνω και ξεφύ-
γει η κατάσταση, καλό θα ήταν να βάζουμε νερό 
στο κρασί μας και να διαλύουμε τυχόν παρεξη-
γήσεις, παρά να συντηρούμε το ήδη τεταμένο 
κλίμα. Αφορμή για αυτό το σχόλιο τα  «αγκρί-
σματα» Φανούριου Κωνσταντίνου και Σοφρώ-
νη Αυγουστή. Κύριοι, ότι έγινε - έγινε. Δεν είναι 
ανάγκη να το συνεχίζουμε λες και είμαστε μικρά 
παιδάκια και θα τσακωνόμαστε. Άλλωστε, οι πα-
ράγοντες πρέπει να δίνουν το καλό παράδειγμα 
και όχι το αντίθετο.   

«Είμαστε κοντά σε συμφωνία με 
τον Κανέ» δήλωσε άνθρωπος 

της Πάφος fc όταν ρωτήθηκε εάν 
ο Αφρικανός θα παραμείνει και τη 
νέα χρονιά στην πόλη μας. 
Πάντως, μιας και οι σχέσεις Πάφος 
fc και Ολυμπιακού Π. είναι εξαιρε-
τικές, δεν αποκλείεται να έχουμε 
και άλλες μετακινήσεις δανεικών παικτών από τον Πει-
ραιά στην πόλη μας. 

Ο Κανέ και οι άλλοι...

Μ ετά τους αγώνες κυπέλλου, επιστρέφουμε σε ρυθ-
μούς πρωταθλήματος και στην 6η αγωνιστική.

Την Κυριακή έχουμε τον αγώνα Απόλλων - ΑΕΚ, με την 
ομάδα της Λεμεσού να παίζει το τελευταίο της χαρτί για 
έξοδο στην Ευρώπη. Τη Δευτέρα 1 Μαΐου, δύο αγώνες: 
Άρης - Πάφος FC στο Άλφα Μέγα και ΑΠΟΕΛ - Ομόνοια 
στο ΓΣΠ. Οι δύο αγώνες αρχίζουν στις 7.
Η Πάφος μετά τον αποκλεισμό από το κύπελλο, θα κυνη-
γήσει πλέον έξοδο στην Ευρώπη μέσω πρωταθλήματος. 
Ο στόχος της 3ης θέσης είναι εφικτός, ωστόσο, για να 

έχει ελπίδες πρέπει να κερδίσει τον πρωτοπόρο Άρη τη 
Δευτέρα στο Άλφα Μέγα.

Δωρεάν εισιτήρια
Η διοίκηση της Πάφος fc θέλοντας να ευχαριστήσει τους 
φιλάθλους για την απίστευτη στήριξη σε κάθε αγώνα και 
σε κάθε έδρα και κρατώντας την υπόσχεση της σε περί-
πτωση sold-out στον ημιτελικό του Κυπέλλου, επιχορή-
γησε το πλήρες κόστος των εισιτηρίων του αγώνα με τον 
Άρη.

Δωρεάν εισιτήρια για το ματς Άρης - Πάφος fc

Ο Γενικός Διευθυντής της Πάφος FC, Χάρης Θεοχά-
ρους, μίλησε στον Super Sport FM 104.0 για όλα 
όσα αφορούν στον αποκλεισμό της ομάδας του 

από τη συνέχεια του κυπέλλου.
«Στο ποδόσφαιρο η οποιαδήποτε απο-
γοήτευση ή ευφορία πρέπει να κρατή-
σει για λίγο. Και να μην υπήρχαν συ-
νεχόμενοι αγώνες, σε έναν οργανισμό 
ή ομάδα οφείλεις να επανέρχεσαι σε 
ηρεμία σε σύντομο χρονικό διάστημα. 

Υπάρχει απογοήτευση, αλλά μέσα από αυτήν υπάρχουν 
και θετικά. Ήταν δύσκολο βράδυ για όλους μας και μου 
έκανε εντύπωση ένα μήνυμα ενός πρώην τεχνικού διευθυ-
ντή μας και μου είπε πως αυτός ο κόσμος που είδε ήταν 
ένα πολύ μεγάλο όφελος. Αυτοί οι 2.000 οπαδοί, πριν από 

λίγες ημέρες ήταν 1.200 στο Άλφαμεγα». 
«Παίκτες χωρίς στόχους δεν τους θέλουμε. Αυτή ομάδα 
πρέπει να πετύχει και η Πάφος θα είναι εκεί και τα επόμε-
να χρόνια. Βλέπω κάποιους χλευασμούς για τον κόσμο της 
Πάφου από αντιπάλους και ξέρω πως δεν αρέσει σε κά-
ποιους αυτό που θα πω, αλλά η ομάδα θα είναι εκεί και θα 
πρωταγωνιστήσει. Θα έχει πρωταγωνιστικό ρόλο και για τα 
επόμενα χρόνια στο πρωτάθλημα».
Αν έπαιξε ρόλο η φανέλα της Ομόνοιας που είναι πιο βα-
ριά: «Καταλαβαίνω αυτό με τη βαριά φανέλα και το κλισέ. 
Και η φανέλα της Μάντσεστερ Σίτι παλαιότερα ήταν πολύ 
ελαφριά. Η φανέλα της Ομόνοιας βάρεσε από τον ιδρώ-
τα των παικτών της. Εμείς ήμασταν αυτοί που αφήσαμε το 
παιχνίδι να παιχθεί στα ίσα. Είχαμε την ποιότητα, αλλά δεν 
κάναμε αυτό που έπρεπε για να είμαστε στον τελικό».

Χ. Θεοχάρους: «Πρωταγωνιστικό ρόλο 
και τα επόμενα χρόνια»



ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Χρ. Χρήστου
Επιστροφή στις ρίζες του
Πώς από την Γεωπονική κατέληξε στην Υγειονομι-
κή...
Ο προϊστάμενος της Υγειονομικής Υπηρεσίας του 
Δήμου Πάφου, μιλά για τη δουλειά του, τα χόμπι 
και την μέχρι σήμερα πορεία του…   
Ο   προϊστάμενος  της υγειονομικής υπηρεσίας  του 
Δήμου Πάφου Χρήστος Χρήστου ανοίγει την καρδιά 
του στον «Αδέσμευτο»...
Σελ. 16
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